
Praznična okrasitev, nedeljski Miklavžev sprevod z 
Malega gradu in miklavževanja v različnih krajih naše 
občine v teh dneh naznanjajo prihod za mnoge naj
lepših praznikov v letu.

Nedeljski večer je bil v našem mestu, odetem v ča
robni soj lučk, še posebej živahen in slovesen, saj je 
množico otrok v spremstvu staršev in starih staršev obi
skal sv. Miklavž. Tudi letos so osrednje Miklavževan- 
je pripravili prizadevni člani Kulturnega društva dr.
Franceta Steleta. Na pobočju Malega gradu so uprizo
rili igrico z naslovom »Miklavž je bolan«, v spremstvu 
angelov in nebeškega ključarja sv. Petra pa se je sv. Miklavž z Malega gradu podal med otroke, ki so 
že nestrpno pričakovali bližnje srečanje s prvim od treh dobrih decembrskih mož.

SASA MEJAČ

3. srečanje klap iz Dalmacije, Kvarnerja in Kamnika

SLIŠEN ŠUM MORSKIH VALOV
Sobotno po

poldne in večer,
24. novembra, 
sta bila po zaslu
gi osmih pevcev 
Klape Mali grad 
iz Kamnika pre
žeta s čudovi
tim glasbenim 
dogodkom - s 
pridihom dal
matinskega me
losa. Ob zvokih 
kitar, mandolin 
in harmonik 
so poslušalce v 
povsem polni 
dvorani Doma
kulture Kamnik . .
navdušile pesmi domače klape in njihovih prijateljev - klap Kaštadi s Krka, Brodariča iz Šibenika, Sklad 
iz Bakra in Gusarica iz Komiže na Visu (na sliki). Več na 9- strani. VERA MEJAČ

Občina Kamnik v Kamniško 
- Zasavski pokrajini?

Rešitev, ki jo predlaga Vlada RS, da v Kamniško-Zasavsko pokrajino 
poleg občin Kamnik, Dol pri Ljubljani, Domžale, Komenda, Litija, Lu
kovica, Mengeš, Moravče, Šmartno pri Litiji, Vodice, Trzin in Zagorje 
ob Savi vključi še občini Hrastnik in Trbovlje, za kamniško občino ni 
sprejemljiv. Pri tem vlada ponuja neracionalno, nesistemsko in neute
meljeno rešitev, ko določa sedež pokrajinske uprave v Domžalah in 
sedež pokrajinskega sveta v Trbovljah, čemur župan Tone Smolnikar 
odločno nasprotuje tudi v odprtem pismu, ki ga je pred dnevi naslo
vil Vladi republike Slovenije in predlaga, da sedež pokrajine pripada 
Kamniku. Več na 3. strani.

Praznično obarvana, zadnja 
številka Kamniškega občana v 
tem letu bo izšla v četrtek, 20. de
cembra. Prinesla bo tudi voščila 
in želje ob bližajočih se najlepših 
praznikih v letu, zato nam jih spo
ročite čimprej!

Članke in oglase oddajte do 
srede, 12. decembra, do 17. ure 
(zahvale in zadnja voščila pa še v 
ponedeljek, 17. decembra) v ured
ništvo v Kamniku, Glavni trg 23, 
tel.: 01/83 91 311, 041/662-450, 
e.naslov: sasa.meiac@siol.net

Pripovedke iz zahodnih
vasi Tuhinjske doline

Da pravljice in pripovedke niso le stvar preteklosti, ampak so še 
kako žive tudi danes, je dokazala Irena Kotnik iz Markovega, ki je letos 
diplomirala z nalogo Sodobna slovstvena folklora v zahodnih vaseh 
Tuhinjske doline z vidika folklorizacije. V lem in pol je na terenu zbrala 
202 pripovedi, del zbranega gradiva pa bo objavila tudi v zbirki Glaso
vi, ki jo za kamniško območje pripravljata z Bredo Podbrežnik Vukmir 
pod vodstvom urednice Marije Stanonik.

Več na 6. strani.

Vabimo Vas na 
odlično kavo
(nakupovalni center SUPERNOVA, zraven Lidla)
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Hitra železnica namesto 
predora?

»Prebivalci Kamnika, ki delamo v Ljubljani, se v službo redko pelje
mo z znamenitim »Kamničanom«, čeprav morebiti živimo ali delamo 
zelo blizu železniške postaje. Zakaj?«

O upadanju uporabe javnega potniškega prometa v Sloveniji, vzrokih 
in predlaganih rešitvah razmišlja doc. dr. Blaž Komac na 4. strani.

Kamničani odločno proti odpravi 
omejitve tovornega prometa skozi
Tuhinjsko dolinO na3.strani.
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Sklepanje naročniških razmerij (Mobitel) 
mobilnih telefonov 

Prodaja dodatne opreme 
Odkup in prodaja rabljenih mobilnikov 
Servis mobilnih telefonov 
Montaža avtoinstalacijin navigacij

Poslovalnice:
Ljubljana, Vojkova cesta 58, (041) 777 777 

Domžale, Ljubljanska 73, (031) 555 333 
Jarše, Kamniška cesta 24, (041) 988 988 

Kamnik, Perovo 26, (031) 555 222

AvtoAkustika d.o.o. 
je poobiaščeni 
zastopnik družbe 
Mobitel d.d.
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Kamniški odbojkarji v finalu Pokala OZS
Tik pred zaključkom redakcije smo izvedeli, da so se igralci 

Calcit Kamnika na včerajšnji tekmi v Mariboru kljub porazu s 3:2 
uspeli uvrstiti v finalni turnir Pokala Odbojkarske zveze Slovenije. 
Držimo pesti za kamniško odbojko!

Drsajmo na Glavnem trgu!
Kamnik bo letošnjo zimo pričakal s pravim drsališčem na prostem, 

ki bo vse do začetka februarja drsanja željnim nudilo mnogo prijetnih 
doživetij, ki jih prinaša zimski čas.

Že skoraj popolnoma pripravljeno drsališče v izmeri 20x15 metrov 
na Glavnem trgu čaka na prve drsalce in odprtje to soboto, 8. oktobra, 
ob 10. uri, ko bo za pestro dogajanje poskrbela še skupina Atomik har
monik. Vstop na drsališče bo prost vse dni v tednu od 10. do 22. ure, 
le ob nedeljah do 20. ure, drsalke si bo mogoče tudi sposoditi.

Več na 8. strani.

Odvetnica Mellanie Grudniik
obveščam stranke, da sem dne 19. II. 2007 začela z, 
odvetniško prakso v okviru civilne odvetniške družbe 
Ličen & Grudniik, o.p., na naslovu Kolodvorska I, 
v mestnem jedru Kamnika, na področju delovnega, 
gospodarskega, nepremičninskega in civilnega prava.

GSM: 041/442-975 
TEL: 01 831-94-94

Uradne ure:
pon., sre.: 9h -I2\ 
tor., čet.: 15h-18h

IVhž7Ni\l7
Trgovina z žensko in 
otroško konfekcijo 
na Glavnem trgu 8, v Kamniku 
(nasproti kavarne Veronika), 
tel: 01/831-29-15
Obiščite nas od 8. do 19. ure, 
ob sobotah od 8. do 12. ure!

.......................................................

Kika d.o.o. 
Gasilska 19 
Kranj STROJNI TLAKI

031/689 832 
HITRO, KVALITETNO, 
PO UGODNIH CENAH

IS®!#®!**?8
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Spomnili smo se veličine Maistrovih dejanj
Dan Rudolfa Maistra, državni praznik, ki nosi ime enega največjih Slovencev 

in Kamničana, smo slovesno obeležili tudi v Kamniku. Na predvečer prazni
ka, 22. novembra, smo se pred spomenikom Rudolfa Maistra na Trgu talcev 
spomnili veličine njegovih dejanj, s katerimi je že davnega 23. novembra 
1918 v svojimi borci v Mariboru z uspešno vojaško akcijo za našo severno 
mejo odločilno posegel v slovensko zgodovino in storil prvi korak k slovenski 
državnosti.

Slovesnost, ki jo je pripravila Občina Kamnik, so spremljale recitacije 
Maistrovih pesmi ter pesmi Prvega slovenskega pevskega društva Lira. 
Cvetje k spomeniku so položili župan Tone Smolnikar; Niko Pinterič, 
predsednik Društva generala Maistra Kamnik, in Matevž Košir v imenu 
veteranskih organizacij. Podžupan Rudolf Pfajfar je v slavnostnem govoru 
izpostavil pozornost, ki jo mesto namenja svojemu rojaku, saj ceni in se 
zaveda veličine njegovih hrabrih dejanj. V takratnem času in razmerah je 
bil eden redkih, ki je znal in si tudi upal ukrepati državotvorno .

Člani društva general Maister Kamnik
Počastili Maistrov 
praznik v Radgoni

Člani društva general Maister 
Kamnik so letos že tretjič poča
stili državni praznik Dan Rudol
fa Maistra z udeležbo na državni 
proslavi 23. novembra v Gornji 
Radgoni. Slavnostni govornik dr. 
Milan Zver je ob tej priliki pouda
ril vlogo našega rojaka v boju za 
severno mejo leta 1918.

Pred osrednjo slovesnostjo so se 
člani društev general Maister iz vse 
Slovenije srečali v radgonski osnov
ni šoli in v svoji sredini pozdravili 
novega predsednika države dr. Da

nila Turka, ki se je članom iskreno 
zahvalil za podporo na volitvah. 
Naš kipar Miha Kač mu je ob tej pri
liki izročil kipec Rudolfa Maistra, ki 
ga je bil predsednik, ki je tudi član 
društva GM, še posebej vesel.

Udeleženci so s položitvijo 
cvetja počastili tudi spomin na 
dr. Antona Trstenjaka, na usmrč
ene uporne koroške borce leta 
1918 v Radgoni na radgonskem 
pokopališču in padle v radgonski 
bitki za samostojno Slovenijo.

FRANC SVETELJ
Del članov kamniškega društva general Maister s predsednikom Nikom 
Pintaričem na srečanju » Maistrovcev« v Gornji Radgoni.

Lokalna akcijska skupina za razvoj podeželja - 
LAS Srce Slovenije je ustanovljena

V sredo, 21. novembra, se je na 
GEOSS-u zgodil slavnostni podpis 
pogodbe za ustanovitev Lokalne 
akcijske skupine, skrajšano LAS, 
poimenovane »Srce Slovenije«. LAS 
Srce Slovenije namreč vključuje ob
čine Dol pri Ljubljani, Litija, Luko
vica, Moravče, Kamnik in Šmartno 
pri Litiji, ki se nahajajo v središču
- srcu Slovenije. S tem so se končale 
večmesečne aktivnosti, priprave in 
usklajevanja, ki jih je vodil Center 
za razvoj Litija kot upravljavec LAS, 
pravo delo pa se je s tem šele začelo
- po potrditvi LAS na Ministrstvu za 
kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano, 
predvidoma v začetku leta 2008, ji 
bo omogočeno izvajanje vseh njenih 
nalog: izvajanje izbranih projektov 
oziroma lokalne razvojne strategije, 
izvajanje projektov sodelovanja, ani
macija in usposabljanje prebivalcev 
ter samo delovanje LAS.

Ustanovitev lokalnih akcijskih 
skupin temelji na evropski uredbi 
o podpori za razvoj podeželja iz Ev

ropskega kmetijskega sklada za raz
voj podeželja. S sprejetjem Progra
ma razvoja podeželja RS 2007-2013 
Slovenija vstopa v novo programsko 
obdobje, v katerem bo upravičena 
do koriščenja sredstev iz EKSRP. S 
Programom razvoja podeželja bo 
Slovenija izvajala ukrepe, razpore
jene v štiri osi, od katerih je novost 
pristop LEADER, ki v okviru 4. osi 
spodbuja odločanje o razvoju po
sameznih območij po pristopu »od 
spodaj navzgor«.

Osnovni cilj pristopa LEADER 
je izgradnja lokalnih zmogljivosti, 
izboljšanje zaposlenosti, diverzi- 
fikacija dejavnosti na podeželju, 
spodbujanje lokalnega razvoja, iz
boljšanje upravljanja na podeželskih 
območjih in širjenje inovativnosti. 
Pristop LEADER je namenjen vsem 
zainteresiranim prebivalcem po
deželja, ki želijo poiskati in razviti 
lokalne pobude za razvoj svojega 
območja in sodelovati pri njihovi 
izvedbi. Zato je tudi LAS odprta for

ma, v katero se lahko včlanijo vsi, ki 
imajo interes, voljo in možnosti, da 
prispevajo k razvoju podeželja na 
določenem območju.

LAS Srce Slovenije, se je ustanovila 
z namenom vzpostavitve učinkovi
tega javno-zasebnega partnerstva 
za pripravo in izvajanje lokalne 
razvojne strategije tega območja v 
okviru pobude LEADER. Pomeni 
nadgradnjo lani vzpostavljenega 
javnega partnerstva - Razvojnega 
partnerstva središča Slovenije, saj 
poleg javnih vključuje tudi zaseb
ne iniciative. V LAS Srce Slovenije, 
kamor je pristopilo 29 ustanovnih 
članov, so vključeni tako predstav
niki javnih instimcij (občine, Zavod

RS za zaposlovanje, Center za soci
alno delo Litija, Zavod za gozdove 
Slovenije, Kmetijsko gozdarska 
zbornica Slovenije, Zavod za varstvo 
kulturne dediščine - območna eno
ta Kranj, Agencija za razvoj turizma 
in podjetništva v občini Kamnik, 
Območna obrtna zbornica Litija in 
Kamnik), civilne družbe (društvo za 
razvoj podeželja, dve mristični dru
štvi, društvo podeželskih žena, avto 
moto društvo, združenje ekoloških 
kmetov, mladinsko društvo), kot 
tudi predstavniki zasebnega - eko
nomskega sektorja.

Združevanje vseh obstoječih po
tencialov območja - človeških in 
ostalih - je ključno za uspešno delo
vanje LAS in verjamemo, da bo njena 
pestra sestava zagotavljala sinergijo 
za doseganje dobrih rezultatov. Pri
čakujemo, da bo iz sredstev LEADER 
in lokalnega sofinanciranja do leta 
2013 na območje prišlo okoli 1 mio 
€ razvojnih sredstev, za to pa bo po
trebna angažiranost vseh akterjev in 
dobro pripravljeni projekti.

RUDOLF PFAJFAR

PILOTNI PROJEKT:

Trajne meritve elektromagnetnih 
sevanj v občini Kamnik

Občina Kamnik sodeluje v merilni kampanji elektromagnetnih sevanj 
(EMS). Trajne meritve EMS so se v Kamniku izvajale od 20. junija do 29. 
junija 2007.

Sodobni človek je v svojem vsak
danjem življenju izpostavljen elek
tromagnetnemu sevanju različnih 
virov. Mnogi so že stari (visokona
petostni daljnovodi, gospodinjski 
aparati...), več pa je tudi novih (ra
darji, mobilni telefoni, bazne po
staje), predvsem zaradi različnih 
sodobnih komunikacijskih tehno
logij. Ljudje so zaradi novih virov 
ter novih spoznanj zaskrbljeni, saj 
menijo, da izpostavljenost EMS 
lahko predstavlja zdravstveno tve
ganje, še posebno pri otrocih. Kot 
odgovor na zaskrbljenost ljudi je bil 
ustanovljen projekt Forum EMS, ki 
je namenjen informiranju javnosti 
o novih dognanjih stroke ter identi
ficiranju možnih tveganj za zdravje 
zaradi izpostavljenosti EMS.

Merilna kampanja 
v Sloveniji...

Meritve, ki so jih v okolici baz
nih postaj doslej izvedle poob
laščene institucije v Sloveniji, ka
žejo, da obremenitev naravnega

življenjskega okolja z elektro- 
agnetnimi sevanji ne presega 
lo strogih mejnih vrednosti, ki 

i določa uredba o elektromag- 
:tnem sevanju v naravnem in 
vljenjskem okolju za območja 
aovečanim varstvom pred EMS. 
ivprečna izpostavljenost ljudi 
vanjem baznih postaj v Sloveniji 
več kot stokrat manjša od preri
sanih mejnih vrednosti.

... in v Kamniku
Sočasno z gostovanjem merilne

ga sistema v občini je bila name
ščena še info točka - informativni 
pano z zloženkami in drugimi pu
blikacijami na temo elektromag
netnih sevanj in zdravja.

Podatki o izmerjenih vrednostih 
ter o lokaciji merilne postaje so 
prikazani na spletni strani projek
ta Forum EMS (www.forum-ems. 
si/kampanja) ter na spletni strani 
občine Kamnik. Lokacija za posta
vitev merilne postaje je bila izbra
na v sodelovanju z občino in pred-

Kamniški OBČAN - Izdajatelj Bistrica, d.o.o., Kamnik, Ljubljanska cesta 3/a. 
Odgovorna urednica Saša Mejač, univ. dipl. ekon.
Na podlagi mnenja Ministrstva za kulturo sodi časopis med proizvode in
formativne narave. Medij Kamniški občan je vpisan v razvid medijev, ki ga 
vodi Ministrstvo za kulturo RS, pod zaporedno številko 333. Kamniški občan 
izhaja dvakrat mesečno v nakladi 12.000 izvodov in ga prejemajo gospodinjstva 
občine Kamnik brezplačno.
Naslov uredništva: Kamnik, Glavni trg 23 (zgradba med občino In 
sodiščem), tel.: 01/83-91-311,041/662450, fax: 01/83-19-860, e-mall: sasa. 
mejac@siol.net Uradne ure uredništva: sreda od 8. do 12. in od 13. do 17. ure, 
ponedeljek, torek in četrtek od 8. do 12. ure. Nenaročenih člankov in fotografij 
ne honoriramo. Rokopisov in fotografij ne vračamo. Tisk Set d.d., 6.12: 2007.

stavnikom pooblaščene institucije. 
Glavni pogoj za postavitev merilne 
postaje je občutljivost merilnega 
sistema, ki potrebuje za prikaz do
volj močan signal bazne postaje. 
Glede na zahtevane tehnične po
goje je bila izbrana lokacija »bal
kon« na vzhodni strani SKB Banke, 
na Glavnem trgu 13 v centru mesta 
Kamnik.

Avtomatski merilni sistem 
sestavlja merilna sonda, elek
tronsko vezje s procesorjem ter 
sistem za prenos podatkov-mo- 
dem. Merilna naprava je robust
ne konstrukcije in se jo lahko po
stavi skoraj povsod, saj se samo
dejno napaja s sončno energijo. 
Primerna je tako za meritve EMS 
v prostorih kot tudi na prostem. 
Vsi podatki, vključno z grafični
mi prikazi izmerjenih vrednosti v 
okviru merilne kampanje, so na 
voljo na spletni strani projekta 
Forum EMS http://www.fomm- 
ems.si/kampanja ter na spletni 
strani občine Kamnik.

Največje vrednosti električne 
poljske jakosti na celotnem ob
močju merilne kampanje so bile 
izmerjene 28. junija ob 8.23 in si
cer 0,47 V/m. Povprečna vrednost 
izmerjene vrednosti električne 
poljske jakosti v 9-dnevnem ob
dobju izvajanja meritev je znašala 
0,158 V/m. Opaziti je periodično 
večje vrednosti v dnevnem času, 
ko je promet uporabnikov bazne 
postaje živahnejši kot v nočnem 
času, ko pretežno delujejo le zme
raj prisotni pilotni kanali.

Sklep: sevalne obremenitve v 
naši občini so pod mejnimi vred
nostmi

Avtomatski merilni sistem omo
goča dobro informiranje zaintere
sirane javnosti o trajni obremenje
nosti naravnega in življenjskega 
okolja z elektromagnetnimi seva
nji v njihovem kraju. Trajno zaje
manje podatkov, njihov prikaz na

spletu ter strokovno tolmačenje 
rezultatov kažejo, da je omenjeno 
orodje primeren način komunicira
nja glede obremenjenosti okolja z 
elektromagnetnimi sevanji baznih 
postaj mobilne telefonije, ki so za 
človeka nevidna.

Izmerjene vrednosti v občini 
Kamnik kažejo, da so sevalne 
obremenitve v najbolj obreme
njeni uri precej pod zakonsko do
voljenimi mejnimi vrednostmi in 
tako ne dosegajo niti 1 odstotka 
dovoljene mejne vrednosti glede 
na uredbo o elektromagnetnem 
sevanju v naravnem in življenj
skem okolju (UL RS 70/96).

Mejna vrednost električne polj
ske jakosti v i. območju znaša 12,9 
V/m.

Kaj je projekt 
Forum EMS?

Projekt Forum EMS je namenjen 
vsem, ki iščejo odgovore na pereče 
probleme s področja elektromag
netnega sevanja (EMS). Projekt je 
namenjen obveščanju in komu
niciranju z namenom promocije 
znanstvenih izsledkov in izhodišč 
s področja varstva pred EMS. Po
udarek je na raziskovanju ter po
sredovanju tekočih znanstvenih 
spoznanj in rezultatov odmevnih 
domačih in tujih raziskav najširši 
javnosti.

Kontaktne informacije: doc. dr. 
Peter Gajšek, koordinator projekta 
Forum EMS,Pohorskega bataljona 
215, Ljubljana, http://www.forum- 
ems.si/, E-mail: info@forum-ems.si, 
tol ■ mu 77 37 568 77 33

Ob koncu se želim zahvaliti 
predstavnikom Projekta Forum 
EMS za izvedbo meritev EMS v 
Kamniku, za informativno gradivo 
ter vodstvu SKB banke za namesti
tev merilnih naprav.

Anton Tone Smolnikar 
ŽUPAN

Agencija za razvoj turizma in podjetništva 
v občini Kamnik - javni zavod 
Turistično-informacijski center
Glavni trg 2, 1241 Kamnik 
tel: +386 1 831 82 50
e-mail: kamnik@razvoj.si 
www.kamnik-tourism.si V rmh $m

KOLEDAR PRIREDITEV
JSKD - izpostava KAMNIK
tel.: 01/831 98 30, oi.kamnik@jskd.si
Nedelja. 9. december, ob 18. in 20. uri v Galeriji Veronika
Robert Schumann: Rožino popotovanje
Koncert Vokalne skupine Ecce iz Kamnika ter Komornega zbora Ljubljanski 
madrigalisti pod vodstvom Andreje Martinjak.
Število kart je omejeno (rezervacije na 041/780-764 - Metod).

MATIČNA KNJIŽNICA KAMNIK
Ljubljanska 1, Kamnik, tel.: 831 12 17, www.kam.sik.si

sobi
Vodi: Ema Vidic. Vstop prost
Vsako sredo v mesecu od 16.30 do 18.30: Vila Čira-Čara (ustvarjalne
delavnice za otroke od 5. leta dalie)
Vodi: Rosana Kleindienst Premk (inf.: 040 838 570)
Vsako sredo v mesecu od 10. do 11. ure: Bibe: ioralne ure s knjigo v
oravliični sobi (za oredšolske otroke)
Vodi: Helena Sterle. Vstop prost.
Vsako sredo v mesecu od 18. do 19. uri: Pravljična urica v knjižnici
Komenda
Vodi: Barbara Zlobko. Vstop prost
Študentski klub Kamnik in Matična knjižnica Kamnik
vabita:
Sreda. 19.12.. ob 19.30. v dvorani knjižnice
Potopisno predavanje: Šri Lanka - kopanje s slonom in skok na Maldive 
Predava: Andreja Jernejčič. Vstop prost.
V četrtek. 6. in 20.12.. ob 19. uri v čitalnici:
Soroščanie in meditacija.
S seboj prinesite zvezek, pisalo, podlago za vaje na tleh in bodite udobno 
oblečeni. Vodi: Vera Prelovšek (inf.: 041 631 868).
V četrtek. 20.12.. ob 17. ure: Kniižne čaianke v sodelovanju z Mia-
dinsko kniioo.
Predstavitve knjig, pogovori o knjigah, o tem, kako brati in se pogovarjati o 
prebranem. Vodi: Ivanka Učakar. Vstop prost.
V sodelovanju z Andragoškim centrom Slovenile in VVZ Antona Med-
veda Kamnik:
Branie za znanie in branie za zabavo: orogram za spodbujanje družinske
pismenosti in pomena branja za otrokov razvoj v predšolskem obdobju.
Prvo srečanje bo v četrtek, 13.12., od 17. do 18.30. Brezplačne 
delavnice za starše 4-6 letnih otrok. Informacije: 01 831 12 17.
Sreda. 12.12. 2007. ob 19. uri v dvorani knjižnice:
Odkritie naistareiših fosilov morskih konjičkov v Tuniiškem gričevju.
Predavali bodo Tomaž Hitij, Jure Žalohar in Matija Križnar. Vstop prost.
Decembrsko oravliično doooldne: 14., 17., 18. in 19.12. 2007, ob 10.
uri v dvorani knjižnice: pravljice pripoveduje Ana Duša, glasbena spremljava 
Goran Završnik. Organizirane skupine prosimo, da se predhodno najavijo. 
Informacije 01 /831 12 17. Vstop prost. Vabljeni!

DOM KULTURE KAMNIK
www.domkulture.org, 041/360-399 ali 01/839-76-06 
Nedelia. 9. december, ob 20. uri
KUOD Bayani, ZAGHARET - orientalski spektakel 
za izven, vstopnina 8 €
Sreda. 12. december, ob 18. uri
Glasbena šola Kamnik, PREDBOŽIČNO NOVOLETNI KONCERT
za izven
Petek. 14. december, ob 19. uri
Mestna godba Kamnik, NOVOLETNI KONCERT 
za izven, vstopnina 10 €
Sobota. 15. december, ob 10. uri
Območna obrtna zbornica, DEDEK MRAZ 
zaključena prireditev
Sobota. 15. december, ob 17. uri
Dom kulture Kamnik in Zavod MCK
VERONIKIN ŽIVŽAV in Miniteater: OBUTI MAČEK - predstava za otroke 
za izven, vstopnine ni!
Nedelia. 16. december, ob 20. uri
KUOD Bayani, ZAGHARET
orientalski spektakel, 
za izven, vstopnina 8 €
Ponedeliek. 17. december, ob 17. uri
Občina Kamnik, SLAVNOSTNI SPREJEM OB NOVEM LETU 
zaključena prireditev
Torek. 18. december, ob 18. uri
Plavalni klub Kamnik, PREDNOVOLETNO SREČANJE 
zaključena prireditev
Sreda. 19. december, ob 19. uri
KGT Papež, KRALJI VIŠIN - film, za izven
Četrtek. 20. december, ob 18. uri
Društvo upokojencev Komenda in Kamnik,
PRAZNIČNO NOVOLETNI KONCERT
za izven
Petek. 21. december. ob 10. uri
Šcrm Kamnik, IMPROPARADA 
zaključena prireditev
Sobota. 22. december. ob 10. uri
OŠ Mekinje, PREDNOVOLETNO SREČANJE
zaključena prireditev
Nedelia. 23. december, ob 20. uri
Simfonični orkester Domžale - Kamnik, NOVOLETNI KONCERT
za izven, vstopnina 10 €

BUDNARJEVA MUZEJSKA HIŠA
Turistično društvo Kamn‘k, tel: 031 528 747 
(Alenka Hribar) ali tdkamnik@gmail.com
Sobota. 8. december, od 14. ure dalie: Miklavževanje

Nedelia. 9. december od 14. ure dalie:
Branje slovenskih pripovedk in pravljic
Sobota. 15. december od 14. ure dalie:
Izdelovanje novoletnih voščilnic
Nedelia. 16. december od 14. ure dalie:
Branje slovenskih pripovedk in pravljic
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Na zadnjem letošnjem plenarnem zasedanju Odbora regij 28. in 
29. novembra je bila slovenska delegacija ponovno v popolni se
stavi. Po lanskih lokalnih volitvah je petim članom prenehal man
dat, saj niso izpolnjevali pogojev oz. niso bili izvoljeni kot župani 
oz. občinski svetniki. Na tem zasedanju je bila vodja slovenske 
delegacije Irena Majcen, županja Slovenske Bistrice, izvoljena 
kot podpredsednica predsedstva Odbora regij, kamniškega župa
na Toneta Smolnikarja pa so izvolili za njenega namestnika.
Na fotografiji: Slovenska delegacija z vodjo Ireno Majcen (v sre
dini) na plenarnem zasedanju v Bruslju.

Starši otrok predlagajo 
prijaznejši sistem 
plačevanja otroškega 
varstva

Predstavniki Sveta staršev 
Vzgojno-varstvenega zavoda 
Antona Medveda, so v sredo, 21. 
novembra, kamniškemu podžu
panu Branetu Goluboviču izroči
li pobudo za izboljšanje situacije 
plačil otroškega varstva, ki jo je 
podpisalo 538 staršev otrok, 
vključenih v otroško varstvo VVZ 
Antona Medveda. V pobudi se 
starši otrok, med katerimi je 
z vselitvijo novih stanovanj
skih blokov ob Ljubljanski 
cesti veliko mladih staršev, 
zavzemajo za poletne rezer
vacije v vrtcih, za subvenci
oniranje zasebnega varstva 
otrok in za olajšave na račun 
stanovanjskih posojil.

V pobudi so takole zapisali:
Starši otrok, vključenih v VVZ 

Antona Medveda, dajemo pobu
do, da se preuči naslednje mo
žnosti, ki bi izboljšale življenje 
mladih družin v Kamniku:

1. Možnost uvedbe rezervacij 
mesta v VVZ Antona Medveda v 
poletnih mesecih. Predlagamo, 
da se preuči podobna možnost, 
kot jo je uvedla sosednja Obči
na Domžale in jo imajo še ne
katere druge občine. Izračuna 
naj se višina predvidenih do
datnih potrebnih sredstev v ob
činskem proračunu za primer, 
da se upošteva rezervacija na 
naslednji način: Starši lahko za 
svojega otroka uveljavijo rezer
vacijo enkrat letno v obdobju 
od 1. junija do 30. septembra. 
Rezervacijo lahko uveljavijo za

neprekinjeno odsotnost otroka 
najmanj en in največ dva me
seca. Starši plačajo rezervacijo 
v višini 50 % njim določenega 
zneska plačila cene programa, 
zmanjšanega za ustrezni delež 
(odstotek) živil. Starši so dolž
ni odsotnost pisno napovedati. 
To naj velja samo za starše, ki 
imajo skupaj z otrokom stalno 
bivališče v Občini Kamnik.

2. Možnost vsaj delnega upo
števanja mesečnega obroka 
stanovanjskega kredita kot 
olajšave pri plačilu zneska cene 
programa vrtca.

3. Možnost, da se družinam, 
ki nimajo urejenega otroškega 
varstva v javnih zavodih in mo
rajo problem varstva reševati 
sami, mesečno subvencionira 
"privatno varstvo” v znesku, ki 
je enak znesku povprečnega pla
čila staršev otrok v VVZ Antona 
Medveda.«

Podžupan Brane Golubovič je 
ob prejemu peticije obljubil, da 
bodo na občini skrbno proučili 
predlagane možnosti, pripravili 
strokovne argumente in finanč
ne predloge, saj se je v zadnjem 
letu zelo aktivno vključila v re
ševanje problemov na področju 
otroškega varstva. Ob tem je po
udaril, da je 250 mest organizira
nega otroškega varstva v novem 
vrtcu Sneguljčica in v konce
sijskem vrtcu močno povečalo 
stroške oskrbnin, ki sedaj letno 
že presegajo 3 milijone evrov.

SAŠA MEJAČ

RAZPIS ZA PRIZNANJA ŠPORTNIKOM 
IN ŠPORTNIM DELAVCEM 

ZA LETO 2007

Na podlagi 1. in 5. člena Pravilnika o podeljevanju 
priznanj v športu (Uradni list RS, št. 121/04) 
objavljamo

razpis za podelitev priznanj v športu za leto 
2007

športnikom in športnicam za njihove športne 
dosežke ter športnim delavcem za delo v 

športnih organizacijah.

Obrazec za izdelavo predloga za podelitev priznanj za 
leto 2007 in vse morebitne dodatne informacije dobite 
v času uradnih ur na Oddelku za družbene dejavnosti 
Občine Kamnik - D. nadstropje, soba 51 (Mira Resnik 
- telefon: 01/831 81 14). Javni razpis in obrazec za 
izdelavo predloga za podelitev priznanj za leto 2007 
sta dosegljiva tudi na spletni strani Občine Kamnik 
(www.kamnik.si).

Predloge s potrebnimi dokazili pošljite do ponedeljka, 
24. 12. 2007 na naslov: Občina Kamnik, Oddelek za 
družbene dejavnosti, Glavni trg 24 - 1240 Kamnik.

Odprto pismo župana občine Kamnik 
Vladi Republike Slovenije

UVRSTITEV OBČINE KAMNIK 
V KAMNIŠKO - ZASAVSKO POKRAJINO

Vlada Republike Slovenije je pred časom poslala v Državni 
zbor Predlog zakona o ustanovitvi pokrajin, s katerim se določa 
območja pokrajin, njihova imena in sedeže ter število članov pokra
jinskih svetov. Predlagatelj navaja, da so bile pri oblikovanju predloga 
upoštevane tudi pripombe oziroma mnenja občinskih svetov, kar pa 
v konkretnem primeru za Občino Kamnik ne velja. Občinski svet Ob
čine Kamnik je namreč ob razpravi o predlogu določitveobmočij 
pokrajin, njihovih sedežev in imen jasno zavzel enotno stališče glede 
bodoče pokrajine, v kateri bo Občina Kamnik in o tem obvestil tudi 
pristojnega ministra ter Vlado. Upoštevajoč zgodovinsko osnovo ter 
dosedanje medsebojno sodelovanje in povezovanje občin severno in 
vzhodno od Ljubljane, ki temelji na prebivalstvenih, gospodarskih, 
kulturnih in zgodovinskih razlogih ter skupnih interesih in ciljih, je 
še vedno najbolj optimalna oziroma najprimernejša rešitev, da se 
v Kamniško - zasavsko pokrajino vključijo občine Kamnik, Dol pri 
Ljubljani, Domžale, Komenda, Litija, Lukovica, Mengeš, Moravče, 
Šmartno pri Litiji, Vodice, Trzin in Zagorje ob Savi, sedež pokrajine 
pa naj pripada Kamniku.

Rešitev, ki jo predlaga Vlada RS, pa poleg navedenih občin vklju
čuje še občini Hrastnik in Trbovlje, pri čemer ponuja neracionalno, 
nesistemsko in neutemeljeno rešitev, ko določa sedež pokrajinske 
uprave v Domžalah in sedež pokrajinskega sveta v Trbovljah. Kaj po
meni ta delitev sedeža sveta in uprave Vlada RS v svojem gradivu ne 
pojasnjuje. Ali gre pri tem za neko obliko umirjanja strasti ali morda 
za politični kompromis oziroma kupovanje glasov? Predlagana rešitev 
vsekakor nima strokovne podlage, saj ni podprta z nobenim strokov
nim argumentom. Občina Kamnik vztraja pri mnenju, da rešitev, ki 
jo ponuja Vlada RS, ni življenjska. Kamnik je namreč druga največja 
občina v predlagani pokrajini, zato je odločitev, da naj bi bil sedež 
pokrajinskega sveta v Trbovljah preprosto nerazumljiva. Kakšni so 
razlogi za takšno odločitev Vlade pa nam ni znano.

Ob razpravi glede pokrajinske organiziranosti Slovenije so občin
ski svetniki jasno poudarjali, da zgodovinska dejstva glede nekdanje 
ureditve Okrajev, ko je imel Kamnik sedež okraja, ki je segal vse do 
območja Litije, narekujejo vzpostavitev takšne pokrajinske organizira
nosti, ki bi to upoštevala in Kamniku opredelila to zgodovinsko vlogo. 
Ugotavljamo, da gre v tem primeru za povsem politično odločitev, 
ki ne upošteva argumentov oziroma znanih dejstev. Občina Kamnik 
takega predloga ne podpira in bomo še naprej iskali vse možne poti, 
da bo državni zbor sprejel predlog, ki ga ves čas zagovarjamo.

Anton Tone Smolnikar 
Župan

Komisija za mandatna vprašanja, 
volitve in imenovanja
OBČINSKEGA SVETA OBČINE KAMNIK

vabi posameznike, podjetja, zavode, politične 
in druge organizacije, društva in druge subjekte 
s sedežem na območju občine Kamnik, da 
predlagajo kandidate za občinska priznanja

Priznanja Občine Kamnik so:
- naziv častni občan
- zlato priznanje Občine Kamnik
- srebrno priznanje Občine Kamnik
- bronasto priznanje Občine Kamnik
- spominsko priznanje Občine Kamnik
- posebno priznanje Občine Kamnik

Naziv častni občan Občine Kamnik se podeljuje posameznikom 
za njihov izjemni prispevek na področju gospodarstva, znanosti, 
umetnosti, kulture, športa in humanitarnih ali drugih dejavnosti, ki 
imajo trajen pomen za razvoj in promocijo Občine Kamnik. Naziv 
lahko dobi tudi tuj državljan.

Zlato priznanje Občine Kamnik se podeljuje posameznikom, 
podjetjem, zavodom, organizacijam in skupnostim ter društvom 
za izredno življenjsko delo ali vrhunske uspehe ali dosežke, ki so 
pomembni za razvoj in ugled Občine Kamnik.

Srebrno priznanje Občine Kamnik se podeljuje posameznikom, 
podjetjem, zavodom, organizacijam in skupnostim ter društvom za 
zelo pomembne dosežke v zadnjem obdobju in kot spodbudo za 
nadaljnjo ustvarjalno delo.

Bronasto priznanje Občine Kamnik se podeljuje posameznikom, 
podjetjem, zavodom, organizacijam in skupnostim ter društvom za 
enkratne uspehe v zadnjem obdobju in kot spodbudo za nadaljnje 
ustvarjalno delo.

Spominsko priznanje Občine Kamnik se podeljuje vidnim 
znanstvenim, kulturnim, športnim in drugim javnim delavcem, ki 
obiščejo Kamnik.

Posebno priznanje Občine Kamnik se podeljuje posameznikom, 
skupinam, organizacijam idr. subjektom za izredno požrtvovalnost, 
hrabrost, človekoljubje in javno dosežene rezultate na različnih 
področjih družbenega življenja.
Pisne predloge sprejema Komisija za mandatna vprašanja, volitve in 
imenovanja Občinskega sveta Občine Kamnik, Glavni trg 24, 1240 
Kamnik. Komisija bo obravnavala predloge, ki bodo prispeli oziroma 
bodo oddani priporočeno na pošto do vključno 4. januarja 2008 
in morajo vsebovati:
- osebne podatke predlaganega kandidata (ime in priimek, datum in 

kraj rojstva, kraj stalnega prebivališča, zaposlitev) ali naziv in sedež 
organizacije, skupnosti, zavoda...,

- za katero priznanje se predlaga,
- obvezno kratko pisno utemeljitev, ki bo objavljena in bo sestavni 

del priznanja, zato ne sme presegati ene računalniško tipkane 
strani A4 formata (velikost črk 12, razmik med znaki navaden in 
enojen razmik med vrsticami),

- predlagatelj lahko poda, poleg pisne utemeljitve iz predhodne 
alineje, tudi daljšo pisno obrazložitev predloga (ne bo objavljena), 
če meni, daje potrebna zaradi lažjega odločanja komisije,

- ime in naslov predlagatelja.

Vi sprašujete, 

župan odgovarja

T. M. sprašuje, kako obči
na rešuje probleme odprave 
posledic škode na področju 
kmetijstva ob jesenski vod
ni ujmi?

Vodna ujma, ki je 18. sep
tembra letos zajela tudi ob
močje občine Kamnik, je tudi 
na področju kmetijstva povz
ročila veliko škode. Prizadeta 
so območja v Tuhinjski dolini, predvsem območja ob vodotokih 
Motnišnice in Nevljice s pritoki na območjih krajevnih skup
nosti: Motnik, Špitalič, Zgornji Tuhinj in Šmartno, škoda pa 
je nastala tudi ob vodotokih Črne in Tunce in njihovih prito
kih. Na omenjenih območjih je bilo sproženih preko 40 večjih 
ali manjših zemeljskih plazov, nekateri od njih so odnesli 
dele dovoznih poti na kmetijske in gozdne površine, drugi pa 
onemogočajo normalno obdelavo kmetijskih zemljišč. Močno 
poškodovanih je bilo tudi več odsekov gozdnih cest.

Komisija za oceno škode v kmetijstvu je opravila ogled 
nastalih posledic in ugotavlja, da je večina škode nastala ob 
vodotokih, ki so bili slabo vzdrževani ali že dalj časa niso bili 
vzdrževani. V številnih primerih je voda, poleg delov brežin, 
odnesla tudi dele njiv in travnikov ter številna obvodna 
zemljišča prekrila z naplavinami. Večja škoda je nastala tudi 
v ribogojnici v Vrhpolju. Neurje panapridelkih ni povzročilo 
večje škode.

Država za področje kmetijstva ne zagotavlja sredstev za 
odpravo posledic, razen za tiste odseke poškodovanih gozdnih 
cest, ki predstavljajo dostop do stanovanjskih hiš.

Občinski svet občine Kamnik je na svoji seji 26.9- 2007 spre
jel interventni odlok, s katerim je iz rezervnih sredstev zagotovil 
tudi sredstva za sanacijo posledic neurja na področju kmetijst
va do višine 20.000 €.

Ob upoštevanju Zakona o odpravi posledic naravnih nesreč 
bo občina v okviru zagotovljenih sredstev prizadetim kmetom 
povrnila do 50% stroškov sanacije. Kot upravičene stroške bo 
občina upoštevala predložene račune izvajalcev. V primerih, 
ko bodo lastniki z lastno kmetijsko mehanizacijo sami izvaja
li sanacijska dela, pa bo občina na njihovo zahtevo povrnila 
ocenjene stroške goriva in maziva.

Posebej velja opozoriti, da v vodotoke in njihove brežine 
lastniki kmetijskih zemljišč ne smejo sami posegati, saj je za' 
sanacijo vodotokov za območje krajevnih skupnosti Špitalič 
in Motnik pooblaščeno podjetje Nivo Celje, za ostala območja 
občine Kamnik pa Hidrotehnik Ljubljana. Občina bo v okviru 
svojih pristojnosti vztrajno opozarjala pooblaščene izvajalce 
na nujnost večjega obsega vzdrževanja in sanacije vodotokov 
na območju občine Kamnik.

Tistim lastnikom, ki se v sanacijo posledic neurja ne bodo 
vključili in niso pripravljeni prispevati svojega deleža, občina 
sanacijskih del ne bo izvajala.

župan TONE SMOLNIKAR

Kamničani odločno 
proti odpravi omejitve 
tovornega prometa 
skozi Tuhinjsko dolino

Minister za promet je v mesecu 
oktobru 2007 izdal na podlagi 46. 
člena Zakona o cestah Pravilnik o 
omejitvah uporabe državnih cest, 
katerih trajanje je daljše od ene
ga leta, v katerem pa ni predvi
dena omejitev prometa tovornih 
vozil, katerih največja dovoljena 
masa presega 7,5 t na državni 
cesti R2-414, odsek 1349 Kamnik 
- Ločica. Iz obvestila, ki ga je Ob
čini Kamnik posredovala Direkci
ja Republike Slovenije za ceste, 
izhaja, da ima navedeni odsek 
državne ceste ustrezne tehnične 
elemente za vožnjo tovornih vo
zil, zato v pravilniku na tej cesti 
ni predvidena omejitev prometa 
za tovorna vozila, pri katerih naj
večja dovoljena masa presega 7,5 
t, ki je bila v veljavi do sedaj. Ob 
tem še navajajo, da bodo še na
prej spremljali gibanje prometnih 
tokov na tej cesti in po določe
nem času izvedli štetje prometa 
ter v primeru, da bodo ugotovili 
bistveno povečanje prometa te
žkih tovornih vozil, ministru za 
promet predlagali spremembo 
pravilnika s tem, da se vanj uvrsti 
omejitev prometa tovornih vozil 
na odseku državne ceste 1349 
Kamnik - Ločica.

Občina Kamnik odločno pro
testira proti odprtju navedenega 
odseka državne ceste za tovorni 
promet, saj bi se s tem bistveno 
poslabšale varnostne razmere 
na celotnem območju Tuhinjske 
doline in tudi v samem Kam
niku. Regionalna cesta poteka 
skozi več naselij, kjer so tudi tri 
osnovne šole, kjer potekajo tudi 
varne šolske poti neposredno ob 
regionalni cesti, nadalje ni na 
tem odseku zadostnega števila 
urejenih prehodov za pešce in 
avtobusnih postajališč, prav tako

je na več mestih infrastruktura in 
konfiguracija terena neprimerna 
in celo izredno nevarna za tovor
ni promet.

Poleg navedenega pa bi spro
stitev tovornega prometa močno 
zmanjšala pretočnost prometa, 
kar bi lahko pripeljalo tudi do po
polnega zastoja predvsem ob pro
metnih konicah, saj že sedaj pri
haja do zgostitev oziroma občas
nih zastojev predvsem v jutranjih 
in popoldanskih urah. Dodatno 
dejstvo, ki ga je potrebno upošte
vati, pa je še to, da vzporedno z 
regionalno cesto Kamnik - Ločica 
poteka državna cesta - avtocesta 
Vransko - Domžale, ki ima nedvo
mno boljše tehnične lastnosti za 
promet, zato ni nobenih tehtnih 
razlogov, da bi se na cesti skozi 
Tuhinjsko dolino sprostil tovorni 
promet. Ugotovitve oziroma na
vedbe predstavnikov Direkcije Re
publike Slovenije za ceste, da ima 
regionalna cesta Kamnik - Ločica 
vse ustrezne tehnične elemente 
za vožnjo tovornih vozil so splo
šne in niso realne, saj ne upošte
vajo vseh okoliščin in dejstev, ki 
so pomembna za sprejem takšne 
odločitve, ki za vse prebivalce ob 
regionalni cesti in tudi prebivalce 
Kamnika pomeni drastično posla
bšanje varnostnih razmer. Stro
kovne službe Občine Kamnik so 
zato skupaj s predstavniki policije, 
predstavniki osnovnih šol in kra
janov posredovale oster protest 
pristojnim državnim institucijam 
proti odprtju tovornega prome
ta, obenem pa je bil pristojnemu 
ministru posredovan predlog, 
da se izdani pravilnik dopolni z 
omejitvijo tovornega prometa na 
navedeni regionalni cesti.

Direktor občinske uprave 
VLADIMIR KOROŠEC
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Korak k nujno potrebnemu premiku v našem odnosu do javnega prometa

Hitra železnica namesto predora?
Prebivalci Kamnika, ki delamo v Ljubljani, se v službo redko 

peljemo z znamenitim »Kamničanom«, čeprav morebiti živimo 
ali delamo zelo blizu železniške postaje. Zakaj?

Uporaba javnega potniškega prometa v Sloveniji je v za
dnjem času močno upadla. Upad je najizrazitejši v javnem med
krajevnem avtobusnem prometu, kjer se je število prepeljanih 
potnikov med letom 1995 in 2004 zmanjšalo za 65 %. Temu 
je sledilo slabšanje ponudbe javnih prevozov, zaradi slabše 
ponudbe pa so potniki opuščali uporabo javnega potniškega 
prometa. Kot sta ugotovila geografa Gabrovec in Bole (2007), 
so avtobusni prevozniki v zadnjih letih ponudbo prilagodili 
le potnikom, ki nimajo druge izbire prevoza. To je daleč od 
želenega stanja, v katerem bi javni potniški promet zadoščal 
za večino potreb sodobnega življenja.

v Kamnik 16- 24 (18- 26) posta
jališč, v Grosuplje pa 1- 25 (2-26) 
postajališč.

Kamnik je z avtobusom razme
roma dobro povezan z Ljubljano, 
pri vlaku pa močno zaostaja (slika 
3). Iz Kranja se med 6. in 9- uro 
zjutraj lahko pripeljemo v Ljublja
no z osmimi vlaki, iz smeri Gro- 
suplja vozi šest jutranjih vlakov, 
iz Kamnika pa zjutraj v Ljubljano 
prispejo le trije vlaki: ob 6:05, 
6:32, 7:35. Naslednji vlak prispe 
šele ob 9:04.

Grosuplje

i : I
Kranj Kamnik

Slika 2: Primerjava med povprečnim časom potovanja in povprečno hitrost
jo potovanja različnih prevoznih sredstev na obravnavanih relacijah.

Primerjava kamniške 
proge s kranjsko in 
grosupeljsko

Kamnik je po železnici in cesti 
z Ljubljano povezan prek Domžal. 
Značilnosti javnih prevozov na tej 
relaciji smo primerjali s povezava
ma med Ljubljano ter Kranjem in 
Grosupljem.

Na kamniški progi dnevno 
vozi v smeri Ljubljana-Kamnik 14 
vlakov (obratno jih vozi 16). Na 
progi Ljubljana-Kranj vozi dnevno 
21 vlakov (19 ), na progi Ljublja- 
na-Grosuplje pa 17 (16). Avtobus 
povezuje Ljubljano s Kamnikom 
40-krat na dan (enako v obratni 
smeri), s Kranjem 53 (54) -krat 
in z Grosupljem 41 (54)-krat na 
dan.

Kraji so po železnici približno 
enako oddaljeni od Ljubljane 
(Kamnik 23 km, Grosuplje 21 
km), le Kranj je nekoliko bolj od
daljen (29 km). Vendar vlaki do 
Grosuplja vozijo povprečno 26 
minut, do Kranja kljub večji od
daljenosti le pol ure, do Kamnika 
pa kar 40 minut. Povprečna hi

trost vlaka, ki vozi iz Ljubljane v 
Kamnik, je 34 km/h (podobno iz 
Grosuplja), tistega iz Ljubljane v 
Kranj pa skoraj 60 km/h. Avtobus 
premaga razdaljo od Ljubljane do 
Kamnika v 50 minutah, do Kranja 
potuje le 40 minut in do Grosup
lja pičlih 35-40 minut.

Poglavitni razlogi za razlike 
v času potovanja so: pogosta 
gneča na cesti, kakovost že
lezniške proge, število neza
varovanih prehodov čez želez
niško progo in število postaja
lišč, na katerih se morajo ustaviti 
javna prevozna sredstva. Čas po
tovanja in število postankov sta 
statistično pomembno povezana. 
Število vmesnih postankov bolj 
vpliva na čas potovanja vlakov kot 
na čas potovanja avtobusov. Tako 
se na poti iz Ljubljane do Kranja z 
vlakom v najboljšem primeru niti 
ne boste ustavili, v najslabšem pri
meru pa bo vlak stal sedemkrat. 
Na poti iz Ljubljane v Grosuplje

ali nazaj se boste ustavili štirikrat, 
če pa boste potovali v Kamnik, se 
bo vlak ustavil kar dvanajstkrat! 
To podaljša čas potovanja vsaj 
za četrt ure! Povprečna razdalja 
med postajališči je na železniški 
progi Ljubljana-Kranj 4,1 km, na 
progi Ljubljana-Grosuplje 4,2 km, 
na progi Ljubljana-Kamnik pa le 
1,7 km.

Medtem, ko se vlak ustavi na 
vsakem postajališču, je število

avtobusnih postajališč odvisno 
od potnikov: avtobusi ustavijo le 
na tistih postajališčih, kjer potniki 
izstopijo ali vstopijo. V odvisnosti 
od poteka proge je na avtobusni 
progi iz Ljubljane v Kranj 10-27 (v 
obratni smeri 10-20) postajališč,

So možne spremembe?
Slaba povezanost Kamnika 

z Ljubljano je presenetljiva, če 
vemo, da v mestu Kamnik živi 
12.197 prebivalcev, v Grosup
ljem pa le 6.050. Poleg tega je v 
vseh treh mestih približno enak 
delež aktivnega prebivalstva (50 
%) ter otrok, učencev, dijakov in 
študentov (25 %).

Naj želimo ali ne - Kamnik 
je vedno bolj organsko po
vezan z Ljubljano. V sloven
skem glavnem mestu dela ali se 
šola skoraj polovica Kamni
čanov! Zato bi morali prebival
cem, ki se dnevno vozijo zaradi 
šolanja ali dela, nameniti večjo 
pozornost. Po Popisnem atlasu 
Slovenije je v mestu Kamnik 
med zaposlenimi kar 50-60 % 
vozačev, toda s sredstvi javne
ga potniškega prometa potuje 
le 10-15 % zaposlenih. Najpo
membnejša stranka javnega 
prometa so študenti in sred
nješolci. Iz Kamnika se dneyno 
v Ljubljano vozijo tri četrtine 
srednješolcev in študentov, s 
sredstvi javnega potniškega 
prometa pa jih potuje le tretjina. 
Študenti so premožnejši in bolj 
mobilni od srednješolcev, saj jih 
kar polovica potuje na fakulteto 
z osebnim avtomobilom.

y J' Z' J' ^ jA si? # ^ ^

Povprečni razmik v času (ura : minuta) med odhodi vozil na obravna
vanih relacijah

Značilnosti železniškega in avtobusnega prometa na progi Ljubljana- 
Kamnik.

Potniki želijo in pričakujejo 
udoben, hiter in točen prevoz 
iz kraja v kraj. Boljša ponudba 
javnega prometa se lahko pri
lagodi potrebam sodobnega 
človeka (čas odhoda in prihoda 
iz šole, službe), obenem pa tudi 
spremeni njegove navade.

Verjamem, da smo prebival
ci, morebitni zasebni partnerji, 
javni prevozniki in odločujoči v 
občini pripravljeni poskrbeti za 
boljši javni promet. Kakovost 
ponudbe javnih prevozov bi 
povečala večja gostota pre
vozov ob konicah, pa tudi 
manjše število postajališč, 
kar ne pomeni nujno ukinjanja 
postaj. Enak učinek bi dosegli z 
uvedbo enega ali dveh »hitrih« 
vlakov med Kamnikom in Ljub
ljano ob konicah s postankom le 
v Domžalah, ki bi jim v rednih 
presledkih sledili navadni vlaki. 
Ponovno bi bilo treba razmisliti 
tudi o uvedbi parkirišč za av
tomobile na večjih železniških 
postajah. Pomemben premik 
bi bila uvedba avtomatov za 
prodajo vozovnic na postajah 
brez stalnega osebja. Danes po
tniki (zlasti tujci) težko najdejo 
prodajno mesto za železnice vo
zovnice v trgovini, ki je znana le 
lokalnemu prebivalstvu.

Za zaključek
Pri načrtovanju prometne po

litike v Kamniku pogrešam celo
sten pristop. Prometna politika se 
ne bi smela le odzivati na ome
njeni začarani krog, v katerega 
je zapadel javni promet (poceni 
gorivo-pogosta vožnja z avtomo- 
bili-manj potnikov v javnem pro- 
metu-slabšanje ponudbe javnega 
prometa-gneča na cesti-počasnejši 
avtobusni promet-še manj potni
kov...), ampak bi morala biti po
glavitni pobudnik razvoja.

Javnost že dolgo pričakuje dvig 
kakovosti in hitrosti javnega po
tniškega prometa, ki jo pri nas 
lahko spodbudijo le javne usta
nove. Primer dobre prakse 
je London, kjer so pred časom 
vzpostavili enoten sistem vozov
nic (Oyster) za različna prevozna 
sredstva tako znotraj mesta kot 
tudi v njegovi širši okolici. Zgle
dujemo se lahko tudi po ureditvi 
javnega prometa v bližnjem Grad
cu (Graz) in še kje. Tudi v Slove
niji bomo za javni promet kmalu 
uvedli državni sistem con. Prav 
je, da se na to pripravi tudi občina 
Kamnik. Po ugotovitvah Gabrov
ca, Lepa in Boleta (2007) tudi 
prepolovljena cena in trikrat višja 
pogostnost avtobusov ne vplivata 
bistveno na dvig števila potnikov. 
Zato je poleg predlaganega skrajš
anja časa potovanja, popusta tudi 
za delavske mesečne vozovnice, 
uvedbe hitrega vlaka in avtoma
tov za prodajanje kart ter drugih 
načinov spodbujanja odraslih 
za uporabo javnega prometa zelo 
pomemben del prometne poli
tike vzgoja otrok. Nenazadnje 
večja uporaba javnega prometa 
pomeni tudi manjše obremenje
vanje okolja.

Narediti bomo morali pre
mik v našem odnosu do jav
nega prometa, k čemur prav 
gotovo ne prispeva zoženje de
bate o prometnih razmerah v 
občini Kamnik zgolj na razprave 
o gradnji obvoznice, predora 
ali mostov ter razširitvi odseka 
prenatrpane ceste. Pristojnim 
predlagam, da v nadaljnjih raz-

KAMNIK - PEROVO
Prodamo zazidljivo zemljišče, namenjeno gradnji 
luksuzne stanovanjske hiše v osrčju Perovega.
Velikost 1.400 m2, urejen dostop in urejeno z.k. stanje. 
Priključki ob zemljišču, prodamo. Cena: 175 EUR/m2

Pun nepremičnine d.o.o.
Kersnikova 10a, Ljubljana
Tel.:031/271-617, 031/426-589, 01/433-50-40

ZAPOSLIMO delavca na žagi za delo na strojih.
Delovni čas od 6. do 14. ure.

Informacije po tel.: 041/352-114,

Hribles Žaga d.o.o., obrat v nekdanjem Stolu, 
Ljubljanska 45, Kamnik
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pravah o prometu v Kamniku ob 
bok stroškom za obnovo cestne 
infrastrukture, ki povečini služi 
osebnim avtomobilom, postavijo 
tudi stroške za izboljšanje ali 
obnovo javnega prometa. Le 
tako bomo občani dobili celovit 
vpogled v problematiko. Dilemo 
lahko postavimo tudi drugače: bi 
lahko javni promet izboljšali s 15 
milijoni evrov, kolikor stane grad
nja zgolj kilometra predora?

doc. dr. Blaž Komac
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Na podlagi 36. člena zakona o gospodarskih javnih službah (Ur. 1. RS, št. 
32/93 in 30/98), 11. člena Statuta občine Kamnik (Ur. I. RS, št. 47/99) 3. 
člena Odloka o opravljanju gospodarske javne službe na področju urejanja 
in vzdrževanja pokopališč in oddajanja prostorov za grobove v najem ter po
grebnih storitev (Uradni list RS, št. 31 /97), 3. člena Odloka o pokopališkem 
redu Občine Kamnik (Uradni list RS, št. 23/97) in Odloka o spremembi 
odloka o pokopališkem redu Občine Kamnik (Uradni list RS, št. 17/06), 
objavlja Občina Kamnik

JAVNI RAZPIS
za oddajo koncesije za opravljanje gospodarske javne 
službe urejanje in vzdrževanje pokopališč in oddajanje 

prostorov za grobove v najem ter pogrebne storitve

1. Koncedent: Občina Kamnik, Glavni trg 24, 1 240 Kamnik.

2. Predmet koncesije: opravljanje gospodarske javne službe ure
janje in vzdrževanje pokopališč in oddajanje prostorov za gro
bove v najem ter pogrebne storitve v skladu z 3. členom Odloka 
o opravljanju gospodarske javne službe na področju urejanja 
in vzdrževanja pokopališč in oddajanja prostorov za grobove v 
najem ter pogrebnih storitev (Uradni list RS, št. 31/97), 3. čle
nom Odloka o pokopališkem redu Občine Kamnik (Uradni list 
RS, št. 23/97) in Odloka o spremembi odloka o pokopališkem 
redu Občine Kamnik (Uradni list RS, št. 17/06).

3. Obseg koncesije: izvajanje dejavnosti urejanja in vzdrževanja 
pokopališč in oddajanja prostorov za grobove v najem ter po
grebnih storitev na območju celotne občine Kamnik. Razpisa
na koncesija se podeli le enemu koncesionarju.

4. Trajanje koncesije: koncesijska pogodba bo sklenjena za do
ločen čas, za dobo 5 let.

5. Razpisna dokumentacija: ponudniki lahko dvignejo razpisno do
kumentacijo med 8.00 in 10.00 uro na sedežu Občine Kamnik, 
Glavni trg 24, Kamnik, soba št. 67.

6. Pogoji razpisa:
- da je ponudnik registriran za opravljanje dejavnosti, ki je pred
met koncesije;

- da zaposluje zadostno število strokovnih kadrov za samostojno 
opravljanje nalog, ki so predmet koncesije;

- da je ustrezno tehnično opremljen za samostojno opravljanje 
nalog, ki so predmet koncesije;

- da ima izkušnje na področju dejavnosti, ki je predmet konce
sije;

- da izpolnjuje druge s predpisi določene pogoje.

7. Prijava na razpis mora vsebovati:
- osnovne podatke o ponudniku,
- dokazila o izpolnjevanju pogojev iz javnega razpisa določena z 
razpisno dokumentacijo,
- elaborat o opravljanju dejavnosti z vidika kadrov, organizacije 
dela, tehnične opremljenosti, finančno operativnega vidika in 
razvojnega vidika,
- parafiran vzorec pogodbe,
- bančno garancijo za resnost ponudbe v višini 80.000,00 €, ki 
mora veljati vsaj en dan več, kot je veljavnost ponudbe.

8. Oddajanje ponudb: ponudniki morajo dostaviti ponudbe z zahte
vanimi dokazili v vložišče Občine Kamnik, Glavni trg 24, 1240 
Kamnik, najkasneje do 14.12.2007, do 10.00 ure, v zaprti ku
verti, z navedbo točnega naslova naročnika in z oznako: javni 
razpis - koncesija za urejanje in vzdrževanje pokopališč in od
dajanje prostorov za grobove v najem ter pogrebne storitve - ne 
odpiraj, na hrbtni strani kuverte pa mora biti točen naslov po
šiljatelja.

9. Javno odpiranje ponudb bo 14.12.2007 ob 11.00 uri v sejni 
sobi občine Kamnik, Glavni trg 24, Kamnik (pritličje, soba št. 
17).
Upoštevane bodo le pravilno označene ponudbe, ki bodo pravo
časno prispele na naslov koncedenta.
Pred pričetkom odpiranja ponudb morajo navzoči predstavniki 
ponudnikov predložiti pisna pooblastila za zastopanje ponudni
ka.

10. Merila za izbiro najugodnejšega ponudnika:
- cene storitev - 60 točk,
- izvajanje dejavnosti - 15 točk,
- reference - 15 točk,
- oprema in število delavcev - 10 točk.

Podrobneje so merila opredeljena v razpisni dokumentaciji.
Vse stroške v zvezi z izdelavo ponudbe nosijo ponudniki.

11. Ponudba mora veljati vsaj 60 dni od datuma odpiranja ponudb.

12. O izbiri bodo ponudniki pisno obveščeni v roku 30 dni od 
dneva odpiranja ponudb. Z izbranim ponudnikom bo na podlagi 
upravne odločbe sklenjena koncesijska pogodba.

13. V primeru, da se v določenem roku prijavi samo en ponudnik, 
bo Občina Kamnik sklenila pogodbo z njim.

14. Tekst javnega razpisa je bil posredovan v objavo na Uradni list 
dne 27.11.2007.

Številka: 354-101 /07 Občina Kamnik
Datum: 26.11.2007 Župan

Anton Tone SMOLNIKAR
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Gorenjski nepoklicni likovniki v Galeriji Veronika

Razstava odraža veselje do 
ustvarjanja

Do ponedeljka, 10. decembra, je v Galeriji Veronika v Kamniku na ogled 
pregledna razstava slikarskih in kiparskih del/iepoklicnih likovnikov na Go
renjskem z naslovom podobe Gorenjske: POČITNIŠKA PABERKOVANJA. Ob 
odprtju razstave v petek, 23. novembra, se je zbralo veliko umetnikov in 
ljubiteljev likovne umetnosti. V kulturnem programu je nastopil glasbenik 
in slikar Veno Dolenc s kitaro in lutnjo. Je tudi avtor ene od številnih raz
stavljenih slik. Zanimiva prireditev je programsko in organizacijsko ume
ščena v sklop preglednih letnih regijskih srečanj na področju ljubiteljskih 
kulturnih dejavnosti v okviru JSKD u Koordinacije za Gorenjsko.

Ob odprtju je selektor razstavljenih del prof. um. zgod. Janez Šter v 
slavnostnem nagovoru poudaril, da je širok tematski okvir omogočil pri
stop številnih avtorjev, da pokažejo svoj način in obliko ustvarjanja. Da 
je izbor, ki ga je na primarnem nivoju mogoče pripisati avtorjem sami, 
in šele nato selektorju, vnovična potrditev spoznanja, da so povsod, kjer 
je delo osnovano na temelju strokovnega znanja, opazni dobri rezulta
ti. Kot pravi Šter, je pregledna razstava del članic in članov gorenjskih 
likovnih skupin po tradiciji vezana na Galerijo Veronika v Kamniku, ki 
letos prinaša šestdeset slikarskih in četverico kiparskih del. »Razveseljivo 
je, da se je paleta široko razprostrla, od realističnih do čisto abstraktnih 
izhodišč. Da pripovedi niso ostale zgolj na krajinah in tihožitjih, daje tudi 
figuralika razmeroma močno zastopana, da so tehnike razprte od olja, 
akrila, pastela, risbe, tuša in grafičnih zasnov,« je med drugim poudaril 
selektor Janez Šter. Vesel je, da razstava Počitniška paberkovanja ni zgolj 
inventura gorenjske likovne dejavnosti in ustvarjalnosti, je hkrati tudi 
odraz čistega veselja do ustvarjanja in oblikovanja; do izražanja z likovno 
govorico, ki premore svojevrstno sporočilnost, in to ne brez smisla.

Na letošnji razstavi se s svojimi umetniškimi stvaritvami v okviru go
renjskih območnih izpostav Javnega sklada za kulturne dejavnosti pred
stavlja 62 nepoklicnih umetnikov: 8 iz Kranja, 6 iz Radovljice, 9 iz Tržiča, 
11 iz Škofje Loke, 12 iz Domžal, 16 iz Kamnika in sicer: Stanka Baloh, 
Drago Bizjak, Cene Grilje, Marjan Burja, Dika Doienc-Majce, Aleš Koman, 
Irena Novak, Miro Novak, Bogdan Potnik, Sanja Rauter, Irena Redja, Mira 
Resnik, Alenka Sušnik, Dušan Štrajhar, Barbara Tacar in Suzana Zgonc.

VERA MEJAČ

Fotografije Roberta 
Slaparja v občinski hiši

Stopnišče kamniške občinske hiše je v zadnjih dneh še posebej zanimi
vo. Na stenah so razstavljene na platno odtisnjene umetniške fotografije 
Kamničana Roberta Slaparja z naslovom Nevidne skrivnosti Pirana. Sa
mostojna razstava je bila izbrana na javnem razpisu občine Kamnik za 
sofinanciranje kulturnih programov in projektov v letu 2007.

Slaparjeve fotografije prikazujejo zanimive motive idiličnega okolja 
starodavnega obalnega mediteranskega mesta Piran. Razstavo, ki je na 
ogled do konca letošnjega leta, je 9. oktobra odprl kamniški župan Tone 
Smolnikar in ob tem povedal, da je občinska hiša, ki jo vsakodnevno 
obišče mnogo občanov, najbolj obiskana kamniška galerija. V programu, 
ki ga je vodil Tone Ptičar, je avtorjeva dela predstavil predsednik Zveze 
likovnih društev Slovenije, akademski kipar in restavrator mag. Ljubo 
Zidar. Odličen glasbeni vložek pa sta prispevala Bor Zakonjšek in Miha

Kamničana Roberta Slaparja spremlja zanimanje za umetnost že od 
gimnazijskih let. Za umetnost skriti talenti prihajajo na dan v pojav
ni obliki ki kaže na izreden posluh za arhitekturo. Loteva se različnih 
umetniških projektov, odkriva nov pristop v fotografiji, ki jih s posebnim 
postopkom odtisne na slikarsko platno in brez kakršnihkoli računalniških 
posegov v motiv in njegovo preobrazbo doseže povsem novo razsežnost 
. Zlasti v zadnjem letu je zelo ustvarjalen, dvakrat je sodeloval na med
narodnem slikarskem ex-temporu v Piranu s fotografijo na platnu in 
bil obakrat uvrščen v ožji izbor, razstavljal je v Pragi, Piranu.... Društvo 
prijateljev zakladov sv. Jurija iz Pirana je fotografijo na platnu »Zarek 
upanja« izbralo za fotografijo meseca in je razstavljena v cerkvi Marije 
zdravja na koncu punte v Piranu.

Kot pravi Ljubo Zidar, Robertovo razmišljanje o fotografsko umetniško 
zabeleženem motivu pripelje do uporabe čistih likovnih elementov, kot 
so svetloba in senca, harmonija, ritem in kompozicija, torej je »fotografo
vo« gledanje na upodobitev izbranega motiva enako kot »slikarjevo«, le 
da se namesto risarskih pripomočkov in barv uporabi že naravno izdelan 
motiv, fotografski aparat in domišljijo.

Tokrat so v občinski hiši na ogled trije sklopi fotografij. Nekoliko bolj 
abstraktne na platno odtisnjene fotografije v pritličju prikazujejo fanta
zijski svet, ki se skriva v različnih teksturah propadajočih ometov fasad 
in nam prikazuje zanimive silhuete živih stvari, povezave z realističnimi 
motivi pokrajin ali pa teksture peska v propadajočih ometih, katere
ga oblike nas fantazijsko opozarjajo na skrite obraze, figure in morske 
živali. V prvem nadstropju so na ogled fotografije odsevov piranskih 
zgradb v morski gladini (na fotografiji). Tretja skupina slik pa prikazu
je fotografovo opazovanje in zabeležbo svetlobe in sence v posebnem 
ambientu na vrhu zvonika cerkve svetega Jurija. SAŠA MEJAČ

Podgorci ponovno slavijo
Po praznovanju 700-letnice prve omembe Podgorja smo ime

li Podgorci v nedeljo, 11. novembra, ponovno razlog za veselje. 
Po dveh letih dela in truda smo na Martinovo nedeljo blago
slovili obnovljeno cerkev sv. Nikolaja. Na povabilo župnika g. 
Toneta Dularja je cerkev blagoslovil ljubljanski pomožni škof 
dr. Anton Jamnik.

Cerkev sv. Nikolaja stoji na 
manjši vzpetini na začetku Pod
gorja. V začetku kot kapela sv. 
Nikolaja se prvič omenja leta 
1391 kot podružnica mengeške 
pražupnije. Takrat je bil nanjo 
umeščen nek Nikolaj, doma iz 
passauske škofije. Kapela je bila 
pozneje dozidana in spremenjena 
v cerkev, najverjetneje leta 1526. 
Za časa protestantizma so se v 
njej zbirali protestnatski meščani. 
Ko je leta 1574 nadvojvoda Karel 
prepovedal protestantske shode 
v Kamniku, se jih je mnogo zate

klo v Podgorje, kjer so še naprej 
skrivno opravljali protestantsko 
bogoslužje. Zaradi tega sta leta 
1594 v Kamnik prišla dva vladna 
komisarja, ki sta zaprla mnogo 
krivovernih Kamničanov, ki so se 
zbirali v Podgorju. Cerkev v dana
šnji podobi je bila zgrajena šele v 
začetku 18. stoletja. Vse do 1787. 
leta je spadala pod mengeško 
župnijo in pozneje pod kamni
ško, kamor spada še danes. Ko je 
leta 1895 območje Kamnika zadel 
velikonočni potres, je naredil ve
liko škode ne samo v mestu, am

pak tudi po bližnjih 
vaseh. V Podgorju je 
bil močno poškodo
van zvonik, ki so ga 
nato leta 1897 ob
novili. Sledili sta še 
dve manjši obnovi 
leta 1931 in 1975, 
vendar nobena v ta
kšnem obsegu, kot 
je potekala zadnja.
Jeseni leta 2005 so 
se začeli prvi po
govori, naslednje 
leto februarja pa že 
prva dela. Zaradi za
htevnega terena in 
težke dostopnosti 
so dela potekala do 
letošnjega novembra, ko je bil 
na cerkev nameščen še nov nad-

1

strešek. Obnovljena je bila celo
tna zunanjost z zvonikom in uro, 
kot tudi notranjost cerkve.

Cerkev je na sončno Martino
vo nedeljo, 11.11. 2007, ko se 
je pri sveti maši zbralo več kot 
400 ljudi, blagoslovil ljubljanski 
pomožni škof dr. Anton Jamnik. 
Slovesen blagoslov smo pričakali 
s ponosom na olepšano cerkev, 
kar smo skušali prikazati z dve
ma lepo okrašenima mlajema in 
s cvetjem polepšano notranjost
jo cerkve. Slovesnost so sklenile 
podgorske gospodinje, ki so s 
svojimi dobrotami pogostile vse 
navzoče. Pri vsem delu gre velika 
zahvala župniku župnije Kamnik 
g. Tonetu Dularju, ki je s svojim 
delom in trudom veliko prispeval 
k tej obnovi. Zahvala pa gre tudi 
krajanom in drugim, ki so pri
spevali, da danes v Podgorju stoji 
popolnoma prenovljena cerkev. 
Presrečni smo, da se lahko naš 
kraj ponaša s to čudovito drago
cenostjo, ki so nam jo v dediščino 
zapustili naši predniki.

ANJA SVETLIN

Koncert študenta in profesorja
5. novembra je v modrem sa

lonu Grand hotela Union nav
dušil koncert kitaristov - prof. 
Tomaža Rajteriča in njegovega 
učenca Matica Smolnikarja iz 
Kamnika.

Prof. Tomaž Rajterič je medna
rodno priznani kitarist, študiral 
je kitaro v Ženevi, Lozani in Salz
burgu. S solističnimi recitali in v 
različnih komornih zasedbah na
stopa po evropskih državah, po 
Južni Ameriki, ŽDA in Aziji. Velja 
za tenkočutnega kitarskega inter
preta, ki z enako zavzetostjo izvaja 
dela renesanse, baroka, klasicizma 
in romantike, kot tudi dela sodo
bnih avtorjev. Je nosilec najvišjih 
nagrad na velikih mednarodnih

tekmovanjih (Sable, Beograd, Rio 
• De Janeiro). Je izredni prof. na 
akademiji za glasbo Univerze v 
Ljubljani.

Njegov učenec Kamničan 
Matic Smolnikar je študent 
tretjega letnika akademije.
Matic je že večkrat opozoril nase z 
najvišjimi nagradami v državnem 
in mednarodnem merilu. Tako je 
lani na mednarodnem tekmovanju 
v Murski Soboti osvojil zlato plake
to, letos pa se je izkazal kot solist s 
pihalnim orkestrom na abonmaj
skem koncertu Akademije za glas
bo v Ljubljani. Tudi na tokratnem 
koncertu je suvereno in z veliko 
mero samozavesti nastopil skupaj 
s svojim učiteljem. Izvedla sta pro

gram, ki je vključeval 
virtuozne skladbe 
enega največjih skla
dateljev za klasično ki
taro - Maura Giulianija.
Zvrstile so se skladbe 
Grande Ouverture, 
op. 61, Sonata, op. 15,
Gran Sonata Eroica, 
op. 150 ter Variazioni 
Concertanti, op. 130.
Na koncu sta oba iz
vajalca dodala še tri dodatne sklad
be, saj navdušenemu aplavdiranju 
množice zbranih poslušalcev ni in 
ni bilo konca. Vidno veselje prof. 
Tomaža Rajteriča je dalo vedeti, 
da je njegov učenec nalogo izve
del brezhibno. Temu veselju sem

se pridmžil tudi sam, saj sem imel 
izjemno priložnost učiti Matica na 
kamniški nižji glasbeni šoli, veselje 
pa je delil tudi prof. Igor Saje, ki je 
Matica učil na srednji glasbeni šoli 
v Ljubljani.

IVO DROLJC

Mladi imajo pravico do branja, učenja in informiranosti
V kamniški knjižnici so letošnji Dan slovenskih splošnih knjižnic 

z naslovom »Pravica do branja: najstniki in splošne knjižnice« praz
novali v zanimivimi prireditvami. Na srečanjih z gosti - varuhinjo 
človekovih pravic dr. Zdenko Čebašek Travnik, Robertom Pečnikom 
Pečotom, dr. Andrejem Perkotom so se mladi pogovarjali o njihovih 
pravicah, problemih in različnih poteh reševanja, predvsem pa o 
branju.

Niz prijetnih in koristnih srečanj je napovedalo srečanje z dr. Duša
nom Rutarjem 15. novembra na temo zakaj brati in kako nam branje 
lahko pomaga pri kritičnem razmišljanju.

V torek, 20. oktobra, so se sedmošolci o branju pogovarjali z va
ruhinjo človekovih pravic Kamničanko Zdenko Čebašek Travnik 
in kamniškim županom Tonetom Smolnikarjem. Oba sta poudarila 
pomen knjige in branja tudi v današnjem hitrem tempu življenja in 
elektronskih povezav. Za spodbudo k branju so sedmošolci prejeli 
knjigo Slavka Pregla, ki jo podarja Ministrstvo za kulturo v okviru 
projekta Rastem s knjigo. Namen tega projekta je širjenje bralne kul

ture med najstniki in prav sedmošolci so v obdobju, ko zanimanje za 
knjigo začne zelo upadati.

Pečo, znan voditeljski glas z radia Hit, se je v sredo, 21. novembra, 
z mladimi pogovarjal o medijih in najstnikih, o skritih pasteh popu
larnosti in o tem, ali branje lahko pomaga pri samostojnosti in pravici 
otrok, da si neodvisno od medijev ustvarijo svojo samopodobo.

Dan pozneje so v knjižnici gostili dr. Andreja Perka in se z njim 
pogovarjali o najstniških stiskah, o tem, kako ravnati, če smo v stiski 
ali kako ravnati, da bi se temu izognili.

V literaturi za najstnike namreč naletimo na veliko tem, ki razkriva
jo hude stiske mladih: anoreksija, bulimija, čustvena, telesna ali spo
lna zloraba, alkohol, droge, razbite družine, slaba samopodoba...

V Matični knjižnici Kamnik so se ob letošnjem prazniku knjižnic, ki
je sovpadal tudi z Dnevom otrokovih pravic, potrudili in najstnikom 
predstavili knjižnico kot prostor, kjer uresničujejo pomembne pra
vice: branje, učenje in predvsem informiranost. Naj bodo dostopne 
slehernemu najstniku! SAŠA MF.IAČ

Odprto: pon.-ioboto od T do Z1h
Ljubljanska 21 k, s 8314-013 

s 8395-180

Obiščite našo prijetno urejeno pekarno,kjer poleg kruha in kruhovih 
dobrot dobite še vrsto izdelkov za zajtrk, kosilo ali večerjo...
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Pripovedke iz zahodnih vasi 
Tuhinjske doline

Dolgi zimski večeri so bili še ne tako dolgo nazaj, ko še ni 
bilo televizije, ki bi nase preusmerila vso pozornost v hiši, ne
popolni brez pravljic, pripovedk in drugih zgodb, ki so si jih 
pripovedovali po družinah. A prepričanje, da je pripovedo
vanje zgodb po družinah že zamrlo, je napačno. Da pravljice 
in pripovedke niso le stvar preteklosti, ampak so še kako žive 
tudi danes, je dokazala Irena Kotnik iz Markovega, ki je letos 
diplomirala z nalogo Sodobna slovstvena folklora v zahodnih 
vaseh Tuhinjske doline z vidika folklorizacije. V letu in pol je 
na terenu zbrala 202 pripovedi, del zbranega gradiva pa bo 
objavila tudi v zbirki Glasovi, ki jo za kamniško območje pri
pravljata z Bredo Podbrežnik Vukmir pod vodstvom urednice 
Marije Stanonik.

»Ljudsko slovstvo me je že od 
nekdaj zanimalo, verjetno zato, 
ker sem doma na vasi, gotovo pa 
tudi zato, ker je zgodbe pogosto 
pripovedoval tudi moj oče,« za
čenja simpatična 26-letnica, ki je 
letos diplomirala na Oddelku za 
slovenistiko na ljubljanski Filo
zofski fakulteti, a hkrati priznava, 
da je zgodbe domačega kraja in 
sosednjih vasi razmeroma slabo 
poznala. »Kolikor vem, zgodb na 
tem koncu Tuhinjske doline doslej 
še nihče ni zbiral, nekaj sta jih za
pisala le Franc Hvale iz Rožičnega 
in pokojni Ivan Jerič iz Buča, ker 
pa sem tudi sama že od nekdaj 
izredno rada brala in poslušala 
pravljice, odločitev za temo di
plomske naloge res ni bila težka.«

»S terenskim delom, torej z nabi
ranjem folklornih in drugih pripo
vedi sem začela v domačem kraju. 
Za to sem se odločila, ker skoraj vse

Irena Kotnik

življenje prebivam v Markovem in 
tako dokaj dobro poznam bližnje 
in daljne sosede »Markulane«, kot 
organistki v domači, selski župniji

Niso imeli koledarja
Že pokojni Livkov oče (Matija Kuhar) mi je večkrat pripovedoval 

zanimive dogodivščine iz svoje mladosti. Še zelo mladega so domači 
dali služit za pastirja na neko kmetijo zelo visoko v hribih nad Lo
garsko dolino. Tam je življenje potekalo mnogo drugače kot pri njih 
doma na Livkovem. Tam je tudi spoznal, kaj je to huda zima. Zaradi 
visokega snega in po več metrov visokih zametov so bili večkrat po več 
tednov priklenjeni na svoje domove in povsem odrezani od doline. Če 
je bilo mogoče, so naredili zasilno gaz do najbližjega soseda, ki je bil 
po kopnem oddaljen pol ure hoda. Tudi poletje je bilo v tistih hribih 
zelo kratko. Nobeno drugo žito ni uspevalo kot oves. Tega so ob 
koncu poletja poželi in ga do zime komaj še posušili zunaj. Posušeno 
snopje so nato zvozili pod streho na gospodarskem poslopju, kjer so 
ga zložili na velik kup. Ročno so ga pa mlatili pri suhem vremenu pri 
luči ob dolgih jesenskih večerih, kak dan manj, kak dan manj.

Ko je Matija iz pastirja napredoval v hlapca, je tudi on moral pri
jeti za cepec. Neke pozne jeseni je bilo večino ovsa omlatenega. Na 
kupu ga je ostalo le še za en večer, dva. Pa so se dogovorili, da bodo 
z delom nadaljevali pozno v noč, da bo delo odpravljeno. Že precej 
ponoči pride k njim bližnji sosed ter jim reče: »Cujte pobje, kaj če bi 
vi to danes prenehali, najbrž je nocoj toti sveti večer, ker v dolini tak 
luči mrgutleje.« On je namreč od svojega doma videl v dolino v bliži
no Solčave, kamor so okoličani prihajali k polnočnici in si z gorečimi 
trskami svetili po poti. Le po tem je namreč sosed ugotovil, da je to 
božični večer. Na to je opozoril sosede, ki jih je slišal mlatiti.

zapisal: Franc Hvale - Blekovski, Rožično

mesečni koledar 2007

DECEMBER
četrtek, 6. december ob 19:00
v GALERIJI DOMŽALE
ANA CAJNKO “Asociacije sporočil”
odprtje razstave, ki bo na ogled do 28. decembra. 
Organizirano vodstvo po razstavi (s sodelovanjem 
avtorice) bo v torek, 11. decembra ob 18:00.

sobota, 8. december ob 10:00 
Lutkovno gledališče FRU-FRU 
Brata Grimm: RDEČA KAPICA 
lutkovna predstava

torek, 11. december ob 20:00 
Zijah Sokolovič
MEDIGRE OO-24, monokomedija

sobota, 15. december ob 10:00 
Teater Narcis, Praga (Češka republika)
Ema Kopecka: OPICE 
lutkovna predstava

četrtek, 20. december ob 20:00
TONY WASHINGTON SINGERS
koncert gospela, soula in R’n’B glasbe s šestčlansko zasedbo 
iz Južne Karoline, ZDA

sobota, 22. december ob 10:00 
Lutkovno gledališče Jože Pengov 
Helena Šobar Zajc:
PRAVLJICA O NEZADOVOLJNI SMREČICI
lutkovna predstava

INFO in REZERVACIJE:
tel. 722 50 50 Q

Kulturni dom 
Franca Bernika
Domžale

pa mi je do sedaj uspelo spoznati 
tudi velik del prebivalcev okoliških 
vasi. Upala in pričakovala sem, da 
si bom začetno delo olajšala, če 
bom pripovedovalce poiskala 
med ljudmi, s katerimi se tudi 
sicer velikokrat zapletem v po
govor, imam z njimi bolj ali manj 
oseben stik oziroma s katerimi se 
poznam vsaj tako dolgo in dobro, 
da prebijanje ledu v komunikaciji 
ne bo potrebno,« je svoja pričako
vanja pred začetkom terenskega 
dela predstavila Irena Kotnik. V 

letu in pol je enkrat ali 
pa po večkrat obiskala 
enaindvajset pripove
dovalcev iz vasi Marko
vo, Gozd, Rožično, Sela, 
Znojile, Žubejevo, Bela 
Peč, Pirševo in Buč, pri 
tem pa zbrala 202 pri
povedi, ki jih je razdeli
la na bajčne, strašljive, 
zgodovinske, socialne, 
šaljive in etnološke. »V 
tem obdobju terensko 
delo ni bilo preveč in
tenzivno, spoznala sem 
namreč, da ni dobro, 
če se ti pri takšnih stva
reh mudi. Če je tako, 
od ljudi nehote izsiliš 
kakšno pripoved, vse 

povedano se ti prehitro zdi dobro 
in stvari vzemaš iz konteksta. Zato 
sem si za vsakega pripovedoval
ca vzela dovolj časa,« pravi Irena, 
profesorica slovenščine, ki si je od 
nekdaj želela delati na inštitutu, a 
je v zadnjih tednih, odkar oprav
lja pripravništvo na Osnovni šoli 
Šmartno v Tuhinju, spoznala, da jo 
tudi delo z učenci zelo veseli.

Zgodb in
pripovedovalcev je več, 
kot bi pričakovali

Kljub pomanjkanju teoretične
ga, predvsem pa praktičnega zna
nja o terenskem delu, ki je pri stiku 
z ljudmi, predvsem pri zbiranju 
slovstvene folklore izjemnega po
mena, se je terena lotila pogumno 
in premišljeno. Priznava, da brez 
Franceta Hvaleta iz vasi Rožično, 
ki je bil njen prvi pripovedovalec, 
raziskava ne bi bila tako bogata, 
kot je.

»Med prebivalci krajevne skup
nosti Sela pri Kamniku oziroma 
selskimi župljani, pa tudi širše po 
Tuhinjski dolini, je Franc Hvale 
poznan kot raziskovalec lokalne 
zgodovine - s svojimi zapisi skrbi, 
kot pravi sam, da stvari ne bodo šle 
v pozabo. Ker tako, kot pri nabira
nju zgodb, tudi pri iskanju nikjer 
zapisanih zgodovinskih podatkov 
iz lokalne zgodovine ne gre brez 
obiskovanja ljudi, sem obisk pri

njem izkoristila za poizvedovanje 
za dobrimi pripovedovalci - za 
tistimi, ki s pripovedmi zabavajo, 
strašijo svoje poslušalce oziroma 
osvetljujejo že pozabljene dogod
ke iz naših krajev.«

In izkazalo se je - čeprav celo 
domačini sami menijo, da so vsi 
tisti, ki so znali pripovedovati, po
večini že umrli - da takšnih pripo
vedovalcev sploh ni malo. »Tega 
je bilo resnično več, kot sem pri
čakovala. Vsak sicer najprej pravi, 
da nič ne ve, da se ne spomni več 
nobene zgodbe, a se je nato vedno 
izkazalo, da ni tako. Ohranjenih je 
še zelo veliko stvari.«

Terensko delo je prineslo svoje 
izkušnje, večinoma zelo dobre, a 
tudi kakšno slabo ali neprijetno, 
a znanje, ki ga je pri tem prido
bila, bo Irena gotovo še s pridom 
uporabila. »Terenskega dela bi se 
danes verjetno res lotila nekoliko 
drugače. Ko sem začela z zbira
njem pripovedi, nisem vedela, na 
kakšne zgodbe bom pravzaprav na
letela, tako da niti nisem vedela, kaj 
naj sprašujem. Prav tako je takšno 
pripovedovanje zgodb vdor v člo
vekovo zasebnost. Pomembno je, 
da te ljudje sprejmejo v svoj dom,« 
poudarja in pravi, da ni imela ve
čjih težav s snemanjem pripovedi 
z diktafonom, ki ga ljudje povečini 
sicer niso vajeni.

Pripovedi so zapisane 
v narečnem jeziku

Irena Kotnik je pri svojem raz
iskovanju kot slovenistka večji 
poudarek namenila tudi sgme- 
mu jeziku pripovedovalcev iz 
zahodnih vasi Tuhinjske doline 
- južnogorenjskemu govoru, ta se 
zaradi preteklih cerkvenouprav
nih meja, razgibane pokrajine in 
drugih dejavnikov razlikuje od 
govora v vaseh zgornjega dela 
Tuhinjske doline. Vse pripovedi 
je zapisala v narečnem jeziku, 
na način, kot so ji pripovedovali 
ljudje sami, pri tem pa je poleg 
sami pripovedi namenjala po
udarek tudi stvarem, ki s posne
tega traku niso vidne, so pa za 
zbiratelje ustnega slovstva prav 
tako zelo pomembne. »Po konč
anem terenskem delu je potreb
no pripovedi s traku prenesti 
na papir in zapise urediti. Tako 
sem še isti dan po prihodu s te
rena, še pod vtisom folklornega 
srečanja, poslušala posnete pri
povedi. Nekateri pripovedoval
ci so se namreč med snemanjem 
oddaljili od diktafona, drugi so 
govorili potiho, a izredno hitro, 
pripovedovanje tretjih je bilo 
npr. zaznamovano z govornimi 
posebnostmi; če bi od folklor
nega srečanja pa do poslušanja 
posnetka preteklo dalj časa, bi se 
utegnil del slišanega in videnega 
porazgubiti. Med poslušanjem 
sem izbirala gradivo, za katere-

Večer slovenske ljudske 
pesmi na Zapricah

V soboto, 20. oktobra, je novo sezono cikla glasbenih večerov 
z naslovom Študent&Muzika, ki ga organizirata Študentski klub 
Kamnik in Medobčinski muzej Kamnik, odprl koncert z naslovom 
Večer slovenske ljudske pesmi.

Čudovit salon gradu Zaprice so napolnile slovenske ljudske 
pesmi v izvedbi Kamničana tenorista Metoda Palčiča, sopranistke 
Pije Brodnik in pianistke Vlaste Doležal Rus.

Navdušeno poslušalstvo je po zaključku programa enajstih 
slovenskih ljudskih pesmi zahtevalo dodatek in nato uživalo še 
ob treh pesmih.

Metod Palčič je diplomiral na Filozofski fakulteti v Ljubljani, 
kjer je končal študij sociologije kulture in geografije. Študij so- 
lopetja je pričel leta 1998 pri profesorici Marjetki Podgoršek- 
Horžen in ga nadaljeval na Glasbeni šoli Vič-Rudnik pri profeso
rici Piji Brodnik. Pevsko znanje je aktivno izpopolnjeval tudi na 
seminarjih pod vodstvom profesorjev Richarda Millerja (2002 in 
2004), Marvina Keenzeja (2004 in 2006) in Nancy VValker (2005) 
iz ZDA. Imel je preko 50 solističnih nastopov po Sloveniji, Avstriji, 
Nemčiji in Italiji. Kot solist je nastopal z godalnim orkestrom v 
Slovenski filharmoniji, dvorcu Zemono in v Mariboru, z orkestrom 
RTV Slovenija pod taktirko Vjekoslava Šuteja v Ljubljani in Spli
tu, s pihalnim orkestrom pa v Kamniku in Festivalni dvorani v 
Ljubljani. Januarja 2005 je premierno nastopil v SNG v Mariboru 
v operni predstavi Dido in Enej v vlogi Mornarja. Koncertno je 
pel tenorske vloge v Mozartovih mašah, Bachovih kantatah, v 
Gounodovi maši, sodeloval je na Festivalu Brežice (2006, 2007) 
in Festivalu Lent (2007). Imel je samostojne recitale po Sloveniji 
in del programa posnel tudi za arhiv Radia Slovenija. Nastopil je 
tudi v dokumentarnem filmu Linhart, ki je bil premierno pred
vajan na RTV Slovenija decembra lani in sodeloval pri snemanju 
zgoščenke pesmi Henryja Duparca, ki je izšla letos poleti.

Kamničani bomo imeli novo priložnost prisluhniti Metodu in 
njegovim pevskim kolegicam in kolegom Vokalne skupine Ecce, 
ki v galeriji Veronika to nedeljo pripravljajo kar dve ponovitvi 
izredno zanimive glasbene pravljice Rožino popotovanje. Ob kla
virski spremljavi in pesmih Ljubljanskih madrigalistov se bodo 
člani Vokalne skupine Ecce tokrat predstavili tako v vlogi pevcev 
kot igralcev.

Naj dodamo, da se cikel glasbenih večerov Študent&Muzika 
nadaljuje spomladi.

SAŠA MEJAČ

ga sem ocenila, da je primerno 
za transkribiranje, označevala 
mesta z nebesednimi ponazorit
vami in le te nato po spominu 
opisala ter si uredila zapiske z 
različnimi opažanji, ki so se na
našala na folklorno srečanje. Ka
sete oziroma digitalne posnetke 
sem opremila z osnovnimi poda
tki, torej imenom in priimkom 
pripovedovalca ter datumom in 
krajem snemanja.«

Sodobnost rojeva 
nove zgodbe, ki se 
pridružujejo starejšim

Pripovedi, posnetih na tere
nu, se je že nabralo za lep arhiv, 
a Irena Kotnik je z delom po 
diplomi pravzaprav šele začela. 
Zgodb, ki se danes pripoveduje
jo pri družinah, po gostilnah in v 
družbi nasploh, je še zelo veliko. 
»Pri svojem delu sem spoznala, 
da mišljenje, da se danes za slov
stveno kulturo ne zanimamo

več, ne drži. Dejstva, da vsakdo 
od nas pozna vrsto zgodb, ki jih 
je slišal od starejših, se prepros
to ne zavedamo. Veliko starejših 
zgodb lokalnega značaja se ustno 
prenaša še dandanes, ne poznajo 
jih le starejši krajani, temveč tudi 
nekateri mlajši, ki do njih gojijo 
spoštljiv odnos in skrbijo, da ne 
spolzijo v pozabo. Sodobnost ro
jeva nove zgodbe, nekatere od 
njih so že oziroma bodo prešle v 
slovstveno folkloro, druge ne-vse 
je odvisno od tega, v kakšni meri 
se bo odvil proces folklorizacije.«

Stereotip o folklornem pripo
vedovanju kot umetnosti prete
klih obdobij, je torej vse prej kot 
resničen, je prepričana Irena, ki 
z zbiranjem pripovedi na terenu 
še vedno nadaljuje, z upanjem, 
da ji jih bo - v sodelovanju z do
mačini - pripovedovalci, čim več 
uspelo zapisati in tako iztrgati 
pozabi.

JASNA PALADIN

Potujoča knjižnica že 10 let med vami!
V letošnjem letu mineva že 10 let delovanja potujoče knjižni

ce. Zaradi potrebe po omogočanju dostopa do knjižničnih stori
tev tudi tistim uporabnikom, ki so iz bolj oddaljenih krajev, je leta 
1997 prvič krenila na pot. Skupaj s Knjižnico Domžale smo takrat 
prvič poslali na pot ustrezno opremljen in prirejen Mercedesov 
kombi - našo »knjižnico na kolesih«. Tako že 10 let oskrbujemo 
s »knjižnim kruhom« tudi tiste, ki sicer ne bi mogli do knjižnice 
ali pa veliko težje (otroke in starejše ljudi, ki nimajo prevoza, bol
ne, invalide ipd). Marsikomu od uporabnikov je potujoča knjiž
nica edino okno v svet knjig in zato ima veliko vlogo pri spodbujanju 
bralne kulture.

Postanki potujoče knjižnice so se v teh desetih letih spreminjali 
glede na naše izkušnje in izražene potrebe krajanov. Trenutno po
tujoča knjižnica obiskuje 19 krajev v Tuhinjski dolini, dolini Črne in 
Kamniške Bistrice, ustavlja se tudi na Vranji Peči in v Tunjicah, vsa
kih štirinajst dni po utečenem razporedu. Vozi med šolskim letom 
po posebnem urniku. V juliju in avgustu potujoča knjižnica ne vozi.
Ob vsakem obisku je na razpolago približno 1500 knjig in Še nekaj 
neknjižnega gradiva. Gradivo je strokovno urejeno in raznovrstno: 
od otroških pravljic, pesmic in poučnih knjig do strokovnih knjig za 
odrasle ter seveda od otroškega do odraslega leposlovja. Gradivo ne
nehno obnavljamo in dopolnjujemo, pri čemer vedno upoštevamo 
tudi zanimanje in povpraševanje naših uporabnikov.

V skladu z našim prizadevanjem, da omogočimo dostop do knjig čim 
širšemu krogu ljudi, so vsi člani potujoče knjižnice oproščeni članari
ne. Izposojevalni rok za knjige in avdiokasete je 4 tedne, z možnostjo 
podaljšanja za 2 tedna.

Za konec pa še nekaj vtisov obiskovalcev 
potujoče knjižnice:

Družina Lanišek, Hruševka: »Z otroki radi zahajamo v potujočo 
knjižnico, ker je blizu. Otroci na ta način dobijo občutek za lepo, ki 
se skriva v knjigah. Hvala, ker nam vse to omogočate.«

Andreja, Češnjice: »Potujočo knjižnico obiskujem že, od kar ob
staja. Vedno mi je bilo všeč sprehajanje in iskanje knjig po velikih 
knjižnicah, vendar mi je kljub temu majhna potujoča knjižnica zelo 
ljuba. Predvsem zato, ker je kljub navidezni majhnosti pestro zalo

žena in v njej najdem skoraj vse. Posebej všeč mi je, daje na tekočem 
z novostmi.«

Kristina, Motnik: »Zahvalila bi se občinama Kamnik in Dom
žale za financiranje in obstoj potujoče knjižnice. Oddaljeni kraji, kot 
je Motnik, smo s tem veliko pridobili. Hvala za vse prijetne urice, ki 
jih preživim ob branju knjig iz vaše knjižnice.«

Andreja, Zg. Tuhinj: »Potujoča knjižnica me vsakič znova raz
veseli. Vedno naberem toliko knjig, da me kasneje skrbi, kako bo z 
učenjem.«

Tatjana z Nejcem: »Ko v vasJpride potujoča knjižnica, je velik 
praznik za sina Nejca in zame. Ze dan prej je velikokrat vprašanje, 
kdaj pridete.«

Urnik obiskov potujoče knjižnice najdete na naši spletni strani www. 
kam.sik.si in nas obiščite. Ne bo vam žal!

MOJCA KOSIRNIK
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Za boljše sodelovanje - študijska 
tura ponudnikov namestitev

Agencija za razvoj turizma in 
podjetništva v občini Kamnik je 
na podlagi skupnega sestanka, 
želje po boljšem povezovanju in 
medsebojnem poznavanju orga
nizirala študijsko turo za kamni
ške turistične ponudnike.

Udeležilo se jo je kar 28 ude
ležencev ob uvodnem pozdravu 
direktorice dr. Andreje Eržen 
ter kavici in prigrizku v Turisti
čno informacijskem centru.

Ogledali smo si prenočišča 
Špenko, Kamrica, Mili vrh,

Apartma Planika ter hostel in 
kamp Pod skalo. Povsod so 
nas lepo sprejeli, nam razkaza
li prostore, predstavili načrte 
ter nam postregli z dobrotami. 
Ugotovili smo, da se vsak izmed 
ponudnikov trudi na svoj način

in da imamo v Kamniku resni
čno raznovrstne namestitvene 
kapacitete.

Po ogledu nastanitev smo se 
z avtobusom odpeljali v dolino 
Kamniške Bistrice, kjer smo z 
gondolo, nato pa s sedežnico 
obiskali Veliko planino. Tam 
nas je pričakalo sonce, direktor 
Velike planine Marjan Skornišek 
in vodja marketinga Nika Vrhov
nik sta nam predstavila ponud
bo Velike planine ter načrte 
za prihodnost. Ob sestopu do 
zgornje gondolske postaje nam 
je svoje planinske koče pokazal 
tudi Franci Perne.

Dan smo sklenili z dobrimi 
vtisi in spoznanjem, da imamo 
v Kamniku kaj ponuditi. Vsi smo 
si bili enotni, da so tovrstna sre
čanja še kako potrebna in da se 
spet dobimo še v tem letu, ko 
bomo spoznali še druge ponud
nike.

Prva študijska tura torej do
segla svoj namen spoznavanja 
turističnih ponudnikov na ob
močju občine Kamnik in na ta 
način tudi prve zametke pove
zovanja. Sklepala so se nova po
znanstva, beseda pa je tekla tudi 
o problemih ter izboljšavah, ki 
bi jih lahko skupaj dosegli...

ANJA LISJAK in 
ALENKA HRIBAR

Milijonti obiskovalec 
v Termah Snovik

Bazenski kompleks Term Sno- V termah Snovik, ki so letos 
vik je v sredo, 28. novembra, že tretjič zapored prejele tudi 
sprejel milijontega gosta. Leopold laskavi naziv Slovensko naj 
Trdan iz Ljubljane, ki je z ženo kopališče v kategoriji srednje 
Marijo tega dne prvič obiskal te velikih in manjših termalnih 
najvišje ležeče slovenske terme, kopališč, pa so poleg milijon- 
je tako že ob prvem obisku do- tega obiskovalca nagradili še 
živel veliko presenečenje, ko obiskovalki, ki jima je magična 
mu je direktor Term Snovik Ivan številka ušla le za las. Petnajst 
Hribar izročil jubilejno nagrado - vstopnic za celodnevno kopa- 
vstopnico za neomejeno petletno nje sta prejeli Gordana Končan 
kopanje v snoviških termah. in Marija Trdan.

SNOVIK

ju tiiftraTntA1Tsnovm
- ' fkmNisoPOLT)

f m
... Nagrada: PETLETNA VSTOPNICA ZA KOPANJE

Prejemnika jubilejne nagrade zakonca Leopold in Marija Trdan

DNOVOLETNE ZABAVE ZA ZAKLJUČENE 

RUŽBE V NOVEM KLUBSKEM SALC

- SILVESTROVANJE
Vam je bližje sproščeno draženje 4 kopalkah ob bazenu in 
glasbi? Aj! pa morda slavnostna večerja ob izbranih,

' IZBIRA JE VAŠA.
VABLJENI V SVET TERMALNIH UŽITKOV!

LOf
tenu in živahni živi 
, umirjeni^kih?

PODARITE KOSCIH SVETA TERMALNIH 
UŽITKOV V DARILNEM BONU l IZBRANO 

STORITVIJO.
Popust samo zo občane KAMNIKA in KOMENDE!

Ob nakupu prana#« vstopnice za 30 dveumti vstopov 
je na voljo 15% popust im redne cene.

KoUdha vstopnic, ki jih subtrencMrata obSii, je omejena!

SNEŽINKA VODNIH DOŽIVETIJ # 
TRIDNEVNI TABOR ZA OTROKE od 5. do 12. teta, 

27.12. - 29.12. od 8. do 16. ure, cena: 66 EUR

Tel.: 0183 44 

www.teftne-snov
S SNOVIK

" Vr'mmALNIH UŽITKOV j

Adventni čas je prinesel 
toplino tudi v Budnarjevo 
muzejsko hišo

Prvo adventno nedeljo 
je Turistično društvo Kam- 
n'k v Budnarjevi muzejski 
hiši pripravilo delavnico 
adventnih venčkov. V 
hiši je bilo zopet toplo, 
dišalo je po črni kuhinji, 
v preddverju so bili raz
stavljeni že izdelani ad
ventni venčki, v »hiši« pa 
je potekala delavnica pod 
vodstvom Petra Ribiča in 
Sande Jerman.

Venec predstavlja sim
bol večnosti in je sestav
ljen iz oboda, zelenja, 
sveč ter okrasja. Osnova 
oziroma obod, na kate
rega napletamo zelenje, 
je iz vrbovih vej, slame, 
gobe ali celo iz železja. Najpo
gosteje uporabimo zelenje pu
špana, smreke, jelke, cipresovke, 
bora, bodike, kot sestavni del 
pa spadajo tudi sveče. Štiri sveče 
predstavljajo štiri obdobja pred 
Kristusom od prazgodovine da
lje. Največkrat so vijolične barve, 
ki je simbol veselja, ko se Kristjani 
veselijo prihoda Kristusa.

Sodobna floristika dopušča, da 
namesto sveč in pentelj uporabi
mo tudi kamenje, storže in dru
go okrasje, kot so perle, posušeni

plodovi, lesene figurice...
Obod, zelenje, raznobarvne 

sveče ter različno okrasje je prejel 
tudi vsak udeleženec delavnice, ki 
je po svoje izoblikoval adventni 
venček, ga nato odnesel domov 
in prižgal prvo svečko.

Tudi drugi decembrski dnevi 
bodo v Budnarjevi muzejski hiši 
praznični, saj nas bo obiskal Mi
klavž, izdelovali bomo novoletne 
voščilnice, razstavljali jaslice in 
brali slovenske pravljice.

Za TD Kamn'k 
Alenka Hribar

uMi'

Praznično zavit NLB Osebni kredit za novoletne nakupe, 
počitnice in vse vaše skrite želje. Vabimo vas, da se 
za več informacij oglasite se v NLB Poslovalnici Duplica, 
tel. 8318 300 ali NLB Poslovalnici Kamnik, tel. 8318 500.

NLB® Skupina

Pred začetkom smučarske 
sezone še na sejem

Začetek decembra je že vrsto let v znamenju sejmov smučarske 
opreme. Smučarski klub Kamnik, ki tovrstne sejme organizira nepre
kinjeno že od leta 1978, je minuli vikend pripravilo sejem smučarske 
opreme v telovadnici osnovne šole Toma Brejca. Kot je povedal Saš 
Dolinšek, je glede na lansko, s snegom skromno zimo, letošnji promet 
nekoliko slabši. Lastnika je zamenjalo 110 parov smuči, 90 parov smu
čarskih čevljev in 40 kosov oblačil. Pretežno gre za otroško opremo, ki 
najhitreje menja lastnike. Svoje odigra tudi cena, zato dražji izdelki 
ne uspejo najti kupcev, saj se ti v takšnih primerih raje odločajo za 
akcijske nakupe nove opreme v raznih trgovskih centrih ali pri do
mačem trgovcu 3S šport, ki je že vrsto let s svojo ponudbo prisoten 
na kamniškem smučarskem sejmu.

Kot je povedal predsednik SK Kamnik Tomaž Rode, bodo zaslužek 
sejma (posredniška provizija) v klubu namenili za nakup opreme za 
vadbo otrok. SAŠA MEJAČ

Kotlovniška sedanjost, 
prihodnost in še naprej

Po dobrem letu aktivnega delovanja je Mladinski center Kotlovnica 
popolnoma zaživel. Kako tudi ne bi, ko so možnosti uporabe prostora 
in opreme skorajda neomejene. Če izključimo športne aktivnosti, so 
sedaj uresničljivi raznovrstni projekti: ob sprehodu od računalniške 
sobe do temnice Foto kluba Kamnik ne moremo mimo novega studia 
oz. produkcijskih prostorov, ateljeja za likovne dejavnosti, seveda pa je 
Kotlovnica okrepljena s celotno opremo za izvedbo dogodkov. Izkori
stite nas, kot tudi obiskujte dogodke v bližnji prihodnosti...

Začnimo pri najmlajših. Na novembrskem Veronikinem živžavu so 
otroci izdelavo lutk zaldjučili z lutkovno predstavo v Matični knjižnici 
Kamnik. Decembra bodo izdelovali novoletne voščilnice in si ogledali 
gledališko predstavo za otroke v Domu kulture Kamnik. Kot običajno, 
bo za malčke skrbela Helena Sterle.

Veseli december se je za Kotlovnico začel zelo razgibano, trenutno 
se v prostorih mladinskega centra nahajajo udeleženci mednarodne 
izmenjave. Od 5. do 12. decembra se v Kotlovnici odvijajo različne de
lavnice pod skupnim imenom Evro, Kamnik bodo od bliže spoznali 
predstavniki Litve, Madžarske, Bolgarije in Španije.

Ne moremo mimo glasbe. Lahko se pohvalimo z odmevnimi koncerti 
(Backstage, Dežurni krivci, Phonovision...) ter za sodelovanje pri inter
netnem koncertu Kamerad Krivatoff (v sodelovanju z Domom kulture 
Kamnik). KRŠ festival (7. in 8. decembra), bo na oder postavil mlade, 
neuveljavljene okoliške glasbene skupine. Več o tem na novo urejeni 
internetni strani www.kotlovnica.si.

In še daljna prihodnost. Pripravljajo se računalniške, impro, likovne 
in druge delavnice. Del mladinskega centra bo tudi info točka MISSS, 
izobraženi mladinski informatorji bodo nudili informacije in pomoč na 
kakršnokoli vprašanje. Obnovila se bo Galerija Kurilnica, mogoče bo 
Kamnik dobil svoj prvi radio... Ah, mladim idej nikoli ne zmanjka.

Ekipa MC Kotlovnica

SDS Kamnik

VABI
na POSVET:

PROBLEMATIKA PROMETNE 
UREDITVE V KAMNIKU

ki bo 11.12. 2007 ob 18. uri 
v dvorani nad KAVARNO

Vljudno vabljeni!!

jAGROPROMET CERKLJE
Ul. 4. okt. 10, Cerklje, tel.: 04/252 64 40
Odprto od 7. do 17. ure, ob sobotah od 8. do 12. ure

I UGODNA PONUDBA:
| - ŽITA (koruza, oves, ječmen, pšenica, sojine tropine,

sončnične tropine, krmilne moke)
- VSE VRSTE KRMIL za purane, piščance, 

kokoši nesnice, prašiče, govedo - tovarniške cene

- sprejemamo naročila za kokoši pred nesnostjo, 
enodnevne in kilogramske piščance
VSE ZA KOLINE: naravna in umetna čreva, spile, 
kolofonija, začimbe

| - MOKA tip 500, SLADKOR - UGODNE CENE

JABOLKA ZA OZIMNICO IN ZA PREŠANJE
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Drsajmo na Glavnem trgu!
Kamnik bo letošnjo zimo pričakal s pravim drsališčem na pro

stem, ki bo vse do začetka februarja drsanja željnim nudilo mnogo 
prijetnih doživetij, ki jih prinaša zimski čas.

Ze skoraj popolnoma pripravljeno drsališče v izmeri 20 x 15 
metrov na Glavnem trgu čaka na prve drsalce in odprtje to soboto, 
8. decembra, ob 10. uri, ko bo za pestro dogajanje poskrbela še 
skupina Atomik harmonik.

Vstop na drsališče bo prost vse dni v tednu od 10. do 22. ure, 
le ob nedeljah do 20. ure, drsalke si bo mogoče tudi sposoditi. 
Dogajanja na ledeni ploskvi pa bo spremljala vrsta prireditev, 
od dopoldanskih animacij za najmlajše (nastopi čarovnikov, lut
kovnih skupin), šole drsanja, gledaliških predstav za odrasle do 
nastopov glasbenih skupin in domačih ansamblov.

Zanimiva pridobitev, ki naj bi v stari del mesta prinesla več 
življenja, predvsem pa privabila družine k prijetnemu preživ
ljanju zimskih dni, je rezultat dobrega sodelovanja Agencije za 
razvoj turizma in podjetništva in Občine Kamnik, veljala pa je 
40.000 evrov. K temu je potrebno prišteti še stroške vzdrževanja 
in spremljajočega programa, kar naj bi pokrili tudi s pomočjo 
sponzorjev.

Se vidimo na ledu!
SASA MEJAČ

DRSALIŠČE M PROSTIM
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Policijski nadzori v 
decembru še poostreni

Ne za volan 
pod vplivom 
alkohola!

Praznični december je tu in z 
njim čas zabav, sproščenih kle
petov in kakšnega kozarčka za 
»na zdravje« novemu letu. Če 
smo nazdravljali z alkoholom, 
nikakor ne sedimo za volan 
avtomobila, saj tako ogroža
mo sebe in druge, da ob tem 
ne omenjamo, kaj vse se nam 
lahko zgodi, če nas ustavi po
licijska kontrola. In to se nam 
bo kaj radi pripetilo, saj bodo 
policisti po vsej Sloveniji do 
22. decembra poostreno izva
jali nadzore nad psihofizičnim 
stanjem voznikov ter zoper vi
njene voznike dosledno ukre
pali. Poteka namreč drugi del 
preventivno-represivne akcije 
»VOŽNJA POD VPLIVOM AL
KOHOLA«, katere organizator 
je Ministrstvo za zdravje z na
menom, da se zmanjša število 
nesreč, katerih povzročitelj je 
alkohol. In zavedajmo se, da je 
teh bistveno preveč!

S Policijske postaje Kamnik 
so nam sporočili, da bodo na 
območju kamniške in komend
ske občine dosledno izvajali po
ostrene kontrole prisotnosti al
kohola pri voznikih v času pred
videne akcije in tudi pozneje, 
proti koncu leta, še posebej v 
večernih in nočnih urah.

Tudi hitrost bo pod nad
zorom policistov, ki nas lahko 
z laserskim merilnikom pre
senetijo večkrat tedensko, še 
posebej 10. in 28. decembra. 
Napovedane pa so tudi kon
trole uporabe varnostnega 
pasu, nepravilnega parkiranja, 
še zlasti na mestih za invalide, 
in nadzori prevozov otrok. Tudi 
če ste v prometu udeleženi le 
kot pešec, ne boste ušli budnim 
očem policistov, zato pazite, kje 
in kdaj prečkate cesto.

Poskrbimo vsi skupaj, da bo 
zadnji mesec v letu varen in 
prijazen za vse udeležence v 
prometu!

SAŠA MEJAČ, urednica

Nacionalni prodajalec in distributer

=^01
PNEUMATIC CENTER
Perovo 27, Kamnik, Slovenija

Vaš partner s profilom * M■

NAŠA ANKETA
Do kam bodo še skočile cene? Kako 
Kamničani občutimo podražitve?

23,9%; 20%; 16,8%; 16,2% ... za toliko odstotkov so se letos podražili gorivo, mlečni izdelki 
in jajca, kruh ter sadje. Verjetno bodo podražitve, poleg septembrskih poplav, med dogodki, 
po katerih si bomo zapomnili iztekajoče leto 2007.

Sončno sobotno dopoldne smo se odpravili pred največji nakupovalni center v Kamniku 
in »za rokave cukali« kupce. Kako občutijo podražitve? Se manj vozijo z avtom? Izbirajo med 
trgovskimi centri? Bodo nenazadnje podražitve vplivale tudi na novoletne nakupe?

Igor Šink, Stahovica
»Že več kot 

deset let de
lam v tujini.
Občutil sem 
spremembo iz 
takratnih nem- 
ških mark v 
evre v Nemči
ji. Nastopila je 
kriza, napove
doval sem, da 
se bo pri nas zgodilo enako - in se je. Podražitve na 
novoletne nakupe ne bodo vplivale, ker se v družini 
skromno obdarujemo in tako bo tudi letos.«

Gospa Vavpetič, Kamnik
»Seveda 

občutimo po
dražitve, vsi 
ves čas govo
rijo le o tem. 
Nič se ne da 
prihraniti. 
Pozorni smo 
kje kupujemo 
izdelke, nekje 
je nekaj cene
je kot drugje. 

Kljub temu ne kupujemo najcenejših izdelkov, pre
verjamo kvaliteto in če le lahko, kupujemo sloven
ske izdelke. Vsekakor pa bodo podražitve vplivale 
na novoletna obdarovanja.«

Gospod Jakše, Kamnik
»Od dneva je 

odvisno, kje ku
pujemo, včasih v 
Mercatorju, včasih 
v Lidlu. Največ
krat se ustavimo 
na poti in kupimo 
potrebne stvari, v 
center zahajamo 
le redko, kadar 
imamo dovolj časa.
Cene goriva ne 
vplivajo na vožnjo, 
ker se je treba pri
peljati v službo.
Cela družina se 
vozi v Ljubljano z 
enim avtom in je za vse štiri še vedno ceneje kot 
javna prevozna sredstva.«

Gospa in gospod Hribovšek, Kamnik
»Z avtom se 

vozimo ravno 
toliko, podra
žitve goriva 
ne vplivajo 
na prevože
ne kilometre.
Zaenkrat še 
ne gledava, 
kje kupujemo 
določene iz
delke. Novo
letni nakupi ne bodo veliki, zato podražitve nimajo 
bistvenega pomena.«

Matej Krumpestar s sinom, Tunjice
»V bistvu ne gledam na cene izdelkov v posamez

nih trgovinah, grem tja, kjer je manj gneče. Pozoren
sem na 
kvaliteto 
- gledamo 
kvaliteto v
sorazmer
ju s ceno. 
Vozimo se 
toliko kot 
pred vsemi 
podražitva
mi goriva, 
novoletni 
nakupi pa 
bodo odvis
ni od bilan
ce ob kon
cu leta.«

Gospa Topolovec, Kamnik
»Zaradi 

podražitev 
se ne vo
zim manj, 
ker je pač 
treba priti 
v službo.
Zdaj bolj 
primerja
mo cene 
med seboj, 
a večinoma 
še vedno
kupujemo izdelke, na katere smo navajeni. Zvišanje 
cen ne bo vplivalo na novoletne nakupe.«

Gospa Kosmač in gospod Simičak, Kamnik
»Še vedno 

kupujeva 
pri najbolj
šem sosedu, 
ne gledava 
na to, kje 
so določe
ni izdelki 
cenejši. 
Predvsem 
paziva na 
kakovost in

ne na ceno. Dvig cen goriv naju ni prisilil v to, da bi 
se manj vozila, morda se celo več. Novoletni nakupi 
ne bodo nič skromnejši kot pretekla leta, malo več 
bova delala, »pa bo«.«

Tilen iz Kamnika
»Seveda opa

žam podražit
ve, ampak ne 
gledam na 
to, kje kupu
jem. Se vedno 
kupujem pri 
najboljšem 
sosedu, moč 
navade pač. 
Za praznična 
obdarovanja 
nimam name

na veliko kupovati, zato se dvig cen v tem primeru 
pri meni ne bo poznal.«

MIRTA KADIVEC
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3. srečanje klap iz Dalmacije, Kvarnerja in Kamnika

SUŠEN ŠUM 
MORSKIH VALOV

Sobotno popoldne in večer, 
24. novembra, sta bila po zaslu
gi osmih pevcev Klape Mali grad 
iz Kamnika prežeta s čudovitim 
glasbenim dogodkom - s pri
dihom dalmatinskega melosa. 
Ja, res, Dalmacija je tako rekoč 
zvenela v Kamniku. Ko ljubitelji 
pisanih vokalnih harmonij sliši
mo glas dalmatinske klape, se v 
nas naselijo podobe lepih oto
kov, blagodejnost podnebja, srč
nost človeka in misel: »Poletje, 
kje si?« Že tako lep večer, poln 
pesmi in glasbe kitar, harmonik 
in mandolin je bogatila beseda 
radijskega voditelja Jureta Se
ška. Pripovedoval je, da tako pri
ljubljene, kot so danes, klape še 
niso bile nikoli. Tudi tako razšir
jene ne. Več kot 500 jih deluje 
v Dalmaciji, Istri in drugod, tudi 
v notranjosti Hrvaške. Njihove 
plošče so že dolgo na vrhovih le
stvic, radi jim prisluhnejo mladi 
in stari. Klapska pesem prinaša 
odmev življenja, radost veselja 
in skrb žalosti. Nastala je v srcu, 
spisal jo je človek, umetnik jo 
prenaša naprej.

Klapa je etnomuzikološki po
jem, ki označuje skupino ljudi, 
pevcev ali pevk, ki prepeva na 
določen način. Biti pevec v kla- 
pi je način življenja. Klapa pred
stavlja skupino prijateljev, ki jih 
ne povezuje le pesem; harmonije 
v notnem zapisu prerastejo glas
beno vez in jih tesno povežejo 
kot ljudi. Petje na klapski način 
je zahtevno. Tu gre za umetnost, 
za čustva, prijateljstvo s sporoči
lom in sopevci.

Ob zvokih kitare, mandoline in 
prepevanju prve klape Kaštadi s 
Krka so se številni poslušalci pre
dali pisani paleti čustev. V nabito 
polni dvorani je vladala popol
na tišina, oglašali so se le bučni 
aplavzi za nagrado našim ljubim 
izvajalcem. S Krka smo odšli v Ši
benik, od koder so mladi pevci 
klape Brodariča. Prepevajo dve 
leti pod umetniškim vodstvom 
Eliane Trutin. Klapa Sklad iz 
Bakra nas je tudi tokrat prevze
la, še posebej ob prepričljivo in 
pravilno zapeti slovenski pesmi 
Nocoj pa oh nocoj. V Kamniku 
pa so tudi že prepevale pevke

Pesmi klap iz Dalmacije, Kvarnerja in Kamnika so tudi na letošnjem, že tretjem srečanju klap v Kamniku s kar dvema koncertoma prevzele po
slušalce v do zadnjega kotička polni dvorani Doma kulture. Skupne pesmi ob zaključku so nosile bogato sporočilo: pesem združuje in osrečuje.

klape Gusarica iz Komiže na 
Visu. Rade pridejo v Kamnik, pa 
četudi imajo najdaljšo pot. Ne 
veže jih samo glasbena vez, tem
več pristno prijateljstvo. Kdor 
jim je prisluhnil na srečanjih 
v Kamniku, zagotovo ne more 
pozabiti njihovega čudovitega 
petja. Delujejo pod umetniškim 
vodstvom prof. Iva Belaniča. Le-

Pevci klape Mali grad Kamnik, ki jih dalmatinska pesem in prijateljstvo povezujeta pet let, vedno znova 
navdušujejo z melanholičnostjo in temperamentnostjo melodij.

tos so bile na srečanju v Kamniku 
edina ženska klapa. Pevci klape 
Mali grad Kamnik morajo imeti 
pri opevanju lepot otokov, razse
žnosti morja in podobnih čustev, 
ki prežarjajo klapsko pesem, več 
domišljije kot njihovi pevski 
prijatelji iz Kvarnerja in Dalma
cije. Vedno znova navdušujejo, 
kjerkoli nastopijo. Dalmatinsko 
klapo so sestavili v začetku leta 
2003 iz skupine glasbenikov, ki 
so in še delujejo v različnih glas
benih sestavih (Lira, Mestna god
ba Kamnik ...). Ime so si nadeli 
po kamniški znamenitosti, saj za 
klape velja, da si nadenejo ime po 
lokalni značilnosti. Njihov reper
toar, pod umetniškim vodstvom 
prof. Marjete Čimžar in dr. Alber
ta Mrgolela, zajema tradicionalno 
dalmatinsko glasbo in novejše 
priredbe za klapske sestave.

Vodja Boris Seiko ponosno 
pove, da je razlog njihovega de
lovanja samo v prelepi glasbi, 
ki gane tako poslušalce kot na
stopajoče, saj seže ne samo do 
ušes, ampak do duše in srca. 

i Roman Zorman - prvi tenor, 
Boris Seiko in Matej Primo
žič - 2. tenor, Bojan Kotnik in 
Albert Mrgole -1. bas, Franci 
Plahuta, Boštjan Kurmanšek 
in Marjan Plemeniti - 2. bas, so 
že pravi ambasadorji dalmatinske 
pesmi... pa tudi slovenske!

Tudi na tem srečanju so bili 
nagrajeni z bučnimi aplavzi pre
vzetih poslušalcev. Kulturni ata
še Republike Hrvaške v Sloveniji 
Mario Terzič iz Splita je kamniški 
klapi čestital za originalen akcent 
in izredno melodičnost prepeva
nja. Izrazil je iskreno željo, da bi

vsaj delček prijateljstva, ki ga go
jijo klape, imeli tudi politiki. Ob 
zaključku prečudovitega glasbe
nega večera je melanholičnost 
dalmatinskih melodij in iskrivega 
temperamenta ogrela in prevzela 
še tako hladnega poslušalca. Na 
odru zbrani vsi nastopajoči so 
objeti še in še prepevali in pre
pričevali, da pesem združuje in 
osrečuje. Kot »ta pravi« Dalma
tinec se jim je pridružil hrvaški

kulturni ataše in navdušeno mno
žico prepričal, da je pravi človek 
na pravem mestu. Ob harmoniki 
klapaša Francija Plahute so zdru
ženo zapeli še Veselo v Kamnik. 
Dragi klapaši, beseda hvala je 
mnogo premalo za vaš trud. Lepo 
uresničujete vaše želje razveselje
vati ljudi! Kmalu bi vas radi spet 
slišali!

Besedilo in foto: 
VERA MEJAČ

Mercator center 
Kamnik ima 6 let

Minulo soboto je kolektiv Mercator centra Kamnik skupaj s kupci in 
obiskovalci praznoval že šesti rojstni dan. Kot je že kar v navadi, se je v 
centru s 23 prodajalnami in lokali, ki ni le nakupovalno središče, pač pa 
tudi prostor glasbenih in ustvarjalnih dogodkov za odrasle in otroke, 
tudi tokrat veliko dogajalo. Poleg narodno zabavnih viž, duhovitosti 
Podokničarja in nagradnih iger je obiskovalce razveselila tudi že tradi
cionalna velika in nadvse okusna torta, ki jo je opoldne razrezal vodja 
Mercator centra Kamnik Ludvik Leben. Pred tem je v imenu celotnega 
kolektiva Mercator centra Kamnik vse obiskovalce pozdravil z zahvalo 
za izkazano zaupanje in izpostavil: »/z drobnih niti, ki smo jih začeli 
spletati pred šestimi leti, nam je skupaj uspelo ustvariti močno vez. Moč 
te vezi se kaže v našem odnosu, ki temelji na medsebojnem zaupanju, 
spoštovanju in resničnem sosedstvu. Vse te vrednote predstavljajo bistvo 
našega poslanstva in jih z vso odgovornostjo in zavzetostjo vpletamo 
v svoje delo. Srčno upamo, da se naša prizadevanja odražajo v celoviti 
in kvalitetni storitvi, kakršno od vašega najboljšega soseda upravičeno 
pričakujete.«

Očitno gredo njihova prizadevanja v pravo smer, saj je Mercator center 
Kamnik kljub prihodu novih trgovcev še vedno osrednje nakupovalno 
središče v naši občini. SASA MEJAČ

v novem Svetilniku, Ljubljanska 4a, Kamnik

»ORAČE »jStAt- •KOLEDAKJI

_ »knjige, slikanice kam
Obiščite nas od 7.30 do 19. ure, ob sobotah od 8. do 12. ure.

AAzr\AMA V GALANTERIJI LA MANS
na Glavnem trgu 12 v Kamniku

UGODNI DECEMBRSKI NAKUPI!
* ženske torbice, denarnice, pasovi, 

usnjene rokavice, dežniki 
* bižuterija

* moške torbe, denarnice, pasovi 
* potovalni program 

* obutev Kopitarna Sevnica in Brunotti 

Pričakujemo vas od 8h do 19h, ob sobotah od 8h do 13h.

Lepe praznične dni iiv srečno 20018

V itali trgovini in. čekeladnict. v prazničnem 

Jecemkrui poleg vseli vrst sveč in dotolajnih 
«M»r©t najdete tudi jaslice, okraske, drekna 

darilca x& male pozornosti ter seveda 

kadilnice, oglje in kadilo.

Prisrčno vati j eni v naš prelep amkient!

KORAK PRED DRUGIMI - TRADICIJA OD LETA 1701

i! i«

- .^(S^Tka^niški trzniva

jpp M
v - * ,

Sr' .4 - sF
Pestra ponudba domačih pekovskih izdelkov na tradicionalen 
način; kruh in pletenice, potice, piškoti, flancati, krofi, 
buhteljni, rezanci...
vsako soboto od 730 do 13. ure, v decembru pa tudi ob torkih.
Sprejemamo naročila za ohceti in druga praznovanja.
KMETIJA PR’KAJKT. Bernarda Hribar, KaliŠe 11, tel.: 031/623 087.

Pogifsispetra

us*-
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Levo, desno ali za Kamnik?
Nekaj dni nazaj sem imel priložnost sedeti s prijatelji in 

znanci, s katerimi smo se pogovarjali o marsičem, največ pa o 
aktualnih življenjskih vprašanjih naše občine. Z veseljem sem 
prisluhnil vsakemu razmišljanju, veliko pametnih idej je padlo, 
žal pa so bili zaključki večinoma pesimistični. Najbolj meje zbo
dlo, da sploh ni tako pomembna vsebina različnih predlogov, 
pač pa KDO stoji za njimi. Še bolj meje presenetilo, ker so bili 
takega mnenja tudi nekateri dobri znanci, ki niso ne vem kako 
povezani s politiko in jim je praktično vseeno, kdo je trenutno 
na oblasti. Družbe nisem zapuščal nič kaj dobre volje, saj sem 
premišljeval, da ideje, pa naj bodo še tako dobre, v naši ob
čini nikakor ne morejo pridobiti pravega konsenza. Pozitivne 
energije praktično ni, vse preveč smo sumničavi, preračunljivi 
in nenazadnje škodoželjni drug do drugega.

Prebiranje našega Kamniškega občana potrjuje take ugoto
vitve. Prava »sramota« je namreč, če si upaš predstaviti svojo 
idejo ali projekt, pa naj gre za prometno ureditev, prostorsko 
načrtovanje, ureditev mestnega jedra, gradnjo šol, ureditev 
Ljubljanske ulice, razširitev obvoznice itd. Vse to je zanič, že 
vnaprej obsojeno na neuspeh. Kdo pa sploh je ta, ki si to 
upa predstaviti, saj nima potrebnih izkušenj, nima pojma o 
naši občini,.... so najpogostejše replike in komentarji. Takoj 
je potrebno udariti iz vseh topov in razbiti vsako idejo, saj 
bog ne daj, da bi se v Kamniku kaj velikega premaknilo. Ne 
bo preteklo veliko Bistrice, ko ne bo več korenjaka, ki bi si še 
upal predstaviti svoje predloge.

Sam osebno sem zelo vesel, da obstajajo med nami tudi taki, 
ki še niso vrgli puške v koruzo in ki kljub številnim kritikam še 
znajo stati za svojo vizijo. Namesto negativnega repliciranja 
po sredstvih javnega obveščanja, ki vsako inovativno rešitev 
zatre že v kali in je namenjeno le nabiranju političnih točk 
in/ali blatenju »nasprotne« strani, zagovarjam še več smelosti 
v razvojnih predlogih, tudi na področjih, ki so bila do sedaj 
tabu tema. Razvojni projekti ne smejo biti ocenjeni glede na 
njihove politične botre, pač pa glede na njihove koristi za ob
čane, politike imamo tako ali tako preveč že iz parlamenta.

Idejam moramo dati priložnost, da dozorijo, saj Kamnik 
potrebuje prometne rešitve, delovna mesta, ustrezno infra
strukturo itn. (Zakaj pa ne bi imeli pokritega bazena, urejenih 
kolesarskih stez in mestnega avtobusa?) Zaradi vsega tega 
pričakujem od dežurnih kritikov več strpnosti, razumevanja in 
spoštovanja, saj bo le na tej osnovi možno v skupne projekte 
vključevati tudi vaše dobre ideje.

S tem v mislih smo ustanavljali in ustanovili tudi našo listo 
LIS u Za Kamnik. Naš cilj je bil kljub razlikam preseči politična 
nasprotja. Pri problemih, ki se tičejo vseh nas, ne moremo sle
diti načelu, češ, če je že meni, naj še sosedu crkne krava. Treba 
je najti kompromise in soglasje, da se stvari lahko premakne. 
Zato ne bodimo politiki, bodimo Kamničani!

Brane Hafner 
LTS - Za Kamnik, www.za-kamnik.si

KAMNIŠKI IN KOMENDSKI SOCIALNI DEMOKRATI

Podprli zahteve delavcev, 
upokojencev in Študentov

V soboto, 17. novembra, je bila 
Ljubljana rdeča. Od Gospodar
skega razstavišča se je proti Kon
gresnemu trgu vila množica okoli
70.000 protestnikov. Oblečeni ve
činoma v rdeče sindikalne barve so 
zahtevali pravičnejšo porazdelitev 
v družbi ustvarjenega premoženja. 
»Naj živi predsednik vlade, naj žive 
poslanci s 500 euri na mesec!«, se 
je glasilo eno izmed besedil na 
transparentih.

Zahteve protestnikov smo s 
svojo udeležbo na demonstracijah 
podprli tudi člani Delavske zve
ze (DZ) Socialnih demokratov iz 
Kamnika in Komende.

Množica delavcev, upokojencev 
in študentov je zahtevala dohodke, 
ki omogočajo dostojno preživetje 
družin in posameznikov. Govorni
ki na Kongresnem trgu so opoza
rjali na brezsramno bogatenje po
sameznikov na račun zaposlenih 
ter s prisvajanjem družbenega in 
državnega premoženja. Opozarja
li so na nizke plače in pokojnine, 
na visoko inflacijo, ki zmanjšuje 
vrednost že tako nizkih plač in po
kojnin, ter na zdravstvo in šolstvo, 
ki postajata prebivalstvu vse manj 
dostopna.

Starejša gospa, ki je stala v gneči 
poleg mene, je bila ogorčena nad

nepoštenostjo oblastnikov. »Drža
va mi jepo36-ih letih trdega dela 
dodelila samo 350 eurpokojnine 
mesečno. S tem se ne da živeti«, je 
bila upravičeno besna. »Kako smo 
lahko dovolili, da smo v 15-ih le
tih tranzicije izgubili pravično in 
solidarno družbo?« sem se spra
ševala.

Množica je zahtevala višje pla
če, dostojne pokojnine, udeležbo 
delavcev na dobičkih, brezplačno 
šolstvo in zdravstvo ter socialno 
pravično državo.

Sobotni shod delavcev, upoko
jencev in študentov ni le opozorilo 
delodajalcem pred splošno stavko. 
Je tudi opozorilo vladi, naj prene
ha delati v korist najpremožnejših 
ter naj poskrbi tudi za potrebe 
ostalih prebivalcev. Po besedah 
Antona Trstenjaka s poštenostjo 
živi in propade slovenstvo. Stop
nja poštenosti družbe pa se meri 
predvsem s pravičnostjo delitve 
ustvarjenega premoženja v dru
žbi. Slovenstvo bo imelo upanje 
v prihodnost, ko bo poštenje spet 
postala vrednota te družbe.

mag. Julijana Bizjak - Mlakar,
predsednica kamniških in 

komendskih 
Socialnih demokratov

Predsednik DZ Jože Goltnik in mag. Julijana Bizjak-Mlakar med pro
testniki na Kongresnem trgu v Ljubljani v družbi poslancev SD (mag. 
Majde Potrata, Mirana Potrča in Brede Pečan).

Kamničani so se 
izrekli proti zakonu 
o lastninjenju 
zavarovalnic

V Kamniškem občanu so pred 
novembrskim referendumom in 
tudi po njem potekale polemike 
o vladnem zakonu o lastninskem 
preoblikovanju zavarovalnic. Za
kaj naj bi občani glasovali za za
kon, je razložil poslanec SDS Rudi 
Veršnik. Poziv, naj Kamničani na 
referendumu zakon podprejo, 
so na občane na spletnih straneh 
naslovili tudi predsedniki kam
niških SDS, NSI in SLS. Socialni 
demokrati (SD) pa smo v Kamni
škem občanu in na spletnih stra
neh pojasnili, zakaj menimo, da 
se zakona ne bi smelo podpreti. 
In kako so se odločili volivci?

Neuradni rezultati novembr
skega referenduma v 10. volil
nem okraju Kamnik, ki vključuje 
občini Kamnik in Komendo, 
kažejo, da je proti zakonu o last

ninjenju zavarovalnic glasovalo 
69,94% oziroma 11.147 voliv
cev. Če zanemarimo glasovanje 
po pošti, je zanimivo, da je bilo 
edino volišče, kjer je bila odloči
tev volivcev v korist sicer v Slove
niji zavrnjenega zakona, volišče 
v Gasilskem domu Gozd, ki je ob 
tem tudi daleč najmanjše volišče 
v 10. volilnem okraju. Rezultati 
referenduma zavezujejo vlado k 
bolj premišljenim prihodnjim za
konskim predlogom.

Ker epiloga polemikam v obliki 
rezultatov referenduma v Kamni
škem občanu še nismo zasledili, 
predstavljamo v spodnji tabeli 
rezultate volitev za volišča v ob
čini Kamnik (brez predčasnega 
glasovanja in posebnih volišč), 

mag. JULIJANA BIZJAK 
-MLAKAR

MOTNIK 32,69% 67,31% 156
ŠPITALIČ 41,82% 58,18% 110
LAZE 41,84 % 58,16% 564
ŠMARTNO 37,37% 62,63 % 388
RAKITOVEC 37,63 % 62,37% 93
SREDNJA VAS 34,69 % 65,31% 294
SELA 38,46% 61,54% 273
NEVLJE 34,50% 65,50% 600
SOTESKA 25,10% 74,90% 259
VRANJA PEČ 45,86% 54,14% 133
GODIČ 34,84 % 65,16% 399
GD GOZD 56,45 % 43,55% 62
OŠ GOZD 30,81 % 69,19% 185
ČRNA 25,00 % 75,00% 100
STRANJE 30,33 % 69,67% 867
MEKINJE 33,68% 66,32 % 680
TUNJICE 42,17% 57,83% 332
KD DUPLICA 21,98% 78,02 % 1.001
OŠ DUPLICA 21,75% 78,25 % 970
ŠMARCA 30,61 % 69,39 % 722
VOLČJI POTOK 31,78% 68,22 % 236
KAMNIK CENTER 26,69 % 73,31% 1.300
SENŠRM 23,60 % 76,40 % 517
GD KAMNIK 20,74 % 79,26 % 1.220
PODGORJE 31,10% 68,90 % 447
OŠ TOMA BREJCA 22,26% 77,74% 1.222

Ustanavljanje pokrajin
Kamniški občan je v nekaj prispevkih zelo strokovno pisal o ak

tivnostih pristojnih organov občine za ustanovitev pokrajin. S pro
blematiko se do sedaj nisem posebno ukvarjal, ker sem bil prepričan, 
da bo Kamnik razporejen oziroma umeščen v osrednjo pokrajino 
Slovenije z Ljubljano. Iz časopisov pa sem informiran, da naj bi Kam
nik sodil v Zasavsko pokrajino. Tudi župan se zavzema za sedež 
pokrajine, namesto da bi vse aktivnosti posvetil vključitvi Kamnika 
v osrednjo pokrajino Ljubljana. Trenutno ni čas razpravljati o sede
žu, temveč mora biti temeljna zahteva pristojnih organov v občini 
razporeditev Kamnika v osrednjo pokrajino.

Kamnik nima nobene zgodovinske, prometne, gospodarske po
vezave z Zasavjem, ampak smo vezani na osrednjo pokrajino Ljub
ljana. Predlagam, da župan in pristojni organi odločno protestirajo 
proti umestitvi Kamnika v Zasavje.

Res pa je, da bi bili Kamničani pripravljeni sprejeti Kamniško-dom- 
žalsko pokrajino z Litijo, tako kot je do leta 1953 na tem področju 
deloval Okrajni ljudski odbor Kamnik. Toda to ni omogočeno, kajti 
Slovenijo preveč razbijamo na pokrajine, namesto, da bi se odločili 
za tri, in sicer: vzhodno, osrednjo in zahodno Slovenijo. Verjetno bi 
bilo sprejemljivo še, da imamo v Sloveniji šest pokrajin, nikakor pa 
ne štirinajst oziroma še celo več. Seveda, če želimo, da bodo pokrajine 
učinkovite, racionalne in da bodo delovale v interesu prebivalcev 
svojega področja.

Pri ustanavljanju pokrajin je potrebno upoštevati predvsem geo
grafsko lego, prometno povezavo, gospodarsko sodelovanje, zgodo
vinsko in kidturno tradicijo. Pristojni občinski organi in župan naj 
organizirajo proteste, če nas bo ministrstvo posiljevalo z umestitvijo 
v Zasavsko pokrajino. Zelo jasno moramo povedati, daje za občane 
Kamnika sprejemljiva samo razporeditev v osrednjo pokrajino, kjer 
imamo prometno povezanost, gospodarsko sodelovanje, zgodovinsko 
in kulturno tradicijo.

Prepričan sem, da je v skupnem interesu tako republike kot ob
čanov smotrna in racionalna umestitev občin v pokrajine, ne pa 
birokratsko, pisarniško urejanje pokrajin.

Gospod župan in pristojni organi, zganimo se in z aktivnostmi 
dopovejmo pristojnim v Republiki, da se ne bomo vključili v nobeno 
pokrajino, če ne bomo razporejeni v osrednjo pokrajino Ljubljana.

Vinko Gobec

Zakaj bloki - zakaj ne nova cesta?
Nova prometna študija, kije bila objavljena v predzadnji številki 

Kamniškega občana, najbrž nikomur ne da mimo spati. Nanjo so 
bili podani številni, po mnenju SDS, zelo utemeljeni očitki. V SDS nam 
članek gospoda Schlegla ne gre in ne gre iz glave. Ker je g. župan s 
svojo spremno besedo dal »žegen« za objavo tega članka, se prav go
tovo strinja z njegovo vsebino. Še bolj kot vsebina prometne študije 
me skrbi spremno besedilo, predvsem odstavek o gradnji 820 novih 
stanovanj. Gre za zelo zanimiv način, kako bi občinska uprava rada 
pripeljala novogradnje do realizacije. Na okroglih mizah na temo 
obrežja Kamniške Bistrice, nam je občinska uprava preko stranskih 
vrat ponujala 300 novih stanovanj na območju sedanjega Alprema. 
Oba primera prav lahko primerjamo med seboj. Na eni strani lepo
rečje, kako bomo uredili brežine Kamniške Bistrice, na drugi strani 
velike novogradnje. Na eni strani obljube o novi prometni ureditvi, 
na drugi strani spet novogradnje.

Če že delam primerjave, ne morem mimo načina, kako so občin
ski svetniki na predlog g. župana potrdili gradnjo največje hiše v 
Kamniku ob Ljubljanski cesti. Ko so se začeli pogovori o tej stavbi, 
je bilo s strani občinske uprave obljubljeno, kako bo investitor sicer 
res zgradil manjši blokec, obenem pa brezplačno še otroški vrtec, ki 
ga v Kamniku močno potrebujemo. Opis celotnega postopka bi bil 
predolg za ta članek, konec pa je verjetno vsem bolj ali manj poznan. 
Dobili smo največjo stavbo v Kamniku, otroški vrtec pa je morala 
zgraditi občina iz naših davkov.

Močno me skrbi, da slučajno ne bi prišlo v zgoraj opisanih pri
merih do podobnih situacij: ureditve obrežja Kamniške Bistrice ne 
bo, bodo pa novi bloki. Ali pa drug primer, ko ne bo prišlo do nobe
ne nove prometne ureditve, novi bloki pa bodo. Seveda bi bili moje 
pisanje in moja zaskrbljenost popolnoma neupravičeni, če ne bi za 
omenjenim člankom gospoda Schlegla stal županov pripis in podpis. 
Upam, da je vse skupaj samo tiskarski škrat, še posebej zato, ker je 
g. župan v svojih predvolilnih nagovorih obljubljal, da se bo z grad
njami velikih blokovskih naselij v Kamniku prenehalo in da se bo 
več pozornosti posvetilo reševanju težav, ki so nastale kot posledica 
preteklih novih poselitev.

Da občanke in občani Kamnika in okolice ne bomo živeli v ne
nehnem strahu pred novogradnjami in pred njihovimi posledicami, 
pozivam gospoda župana, da se kot glavni akter politike v Kamniku 
javno opredelite do omenjene problematike. Vedeti je namreč po
trebno, daje županova moč v sedanji demokratični ureditvi zelo

velika in da se brez županovega privoljenja prav dosti ne da narediti, 
oziroma da župan v Kamniku dokaj enostavno udejanja svoje želje. 
So to resnično tudi želje njegovih volivcev, ki jim je obljubil, da v 
Kamniku ne bo več novih blokov? Robert Kokotec

SDS Kamnik

Meščanska korporacija Kamnik išče nove izgovore
V zadnjih dveh številkah Kamniškega občana Gospodarski odbor 

Meščanske korporacije in član GO Dušan Mesnerponovno iščejo iz
govore, zakaj Občina Kamnik ne more širiti kamniških Žal. V4. točki 
svojega prispevka Gospodarski odbor MKK navaja, da bi bil problem 
razširitve pokopališča na Žalah že rešen, če bi »...se Občina strinjala 
s plačilno odložljivim nakupom.

Še enkrat navajam dejstva, ki sem jih v svojih predhodnih prispev
kih že navedel: Meščanska korporacija Kamnik je izdajo soglasja 
k širitvi pokopališča pogojevala s podpisom pogodbe, v kateri bi se 
občina zavezala, da bo vsa zemljišča na območju kamniških Žal, 
katerih lastnica bi bila Meščanska korporacija, odkupila, in sicer:po 
ceni 60€/m-za s projektom predvideno zazidano zemljišče, po ceni 
30€/m2 za ostalo stavbno zemljišče in po ceni 5€/m- za obrobno 
(nezazidljivo) zemljišče. Če uporabim izrazoslovje Gospodarskega 
odbora MKK: vse zgoraj navedeno je dokazljivo.

Torej obstaja med navedbami, kijih avtor piše v prispevku ter 
pogoji, ki jih je MKK podala Občini v postopku pridobivanja grad
benega dovoljenja, bistvena razlika. Vsaj tako menim sam kot za
vezanec za gospodarno ravnanje z javnimi sredstvi. Ali se bo Občina 
zavezovala, da bo kupila vsa zemljišča na območju kamniških Žal, 
ki bodo (morda) prešla v last MKK ali pa se bo zavezovala, da bo 
kupila zemljišča, potrebna za širitev kamniških Žal.

Ponovno moram opozoriti, da smo na Občini izvedeli za njihove 
zahteve oz. parcelne številke, ki naj bi jih občina vračala Meščanski 
korporaciji, pred dobrima dvema letoma. Dejstvo je, da pred šestimi 
oz. petimi leti, ko je Občina Kamnik v skladu z veljavno zakonodajo 
sprejela zazidalni načrt za območje Žal, ni bilo glasu, da ta prostorski 
akt sega v njihova zemljišča. Ne na teh in tudi drugih zemljiščih, kijih 
MKK želi v naravi, ni nikakršnih zaznamb oz. »plomb«. Težko najbrž 
trdijo, da niso vedeli za postopek sprejemanja ZN in so bili modro 
tiho, saj je kmetijsko zemljišče postalo zazidljivo, oz. iz morebitnih 
0,5 EUR postalo naenkrat po njihovi cenitvi vredno kar 60 EUR.

Tudi za zemljišča, za katera je zavezanec Občina ali Sklad stavbnih 
zemljišč in gozdov RS, ni nikakršnih oznak, da so predmet denacio
nalizacijskega postopka. Vpogovorih z vodstvom MKK sem večkrat 
omenjal, da Občino ne zanimajo kmetijska zemljišča, ampak, da za
gotovo v naravi ne moremo vračati med drugim tudi malograjskega 
stolpa, občinske hiše. Prav o tej se v teh dneh »premetavajo« številke 
cenilca; prepričan sem, da bomo dokazali vlaganja, ki presegajo za
konsko določeno mejo za vračanje v naravi. Prav tako tudi mestne 
ulice ne morejo biti predmet vračanja v naravi.

Prosim avtorja že navedenega članka, naj v javnosti nedvoumno 
obrazloži svoje navedbe: kaj je po mnenju MKK potrebno zemljišče, 
ki bi ga morala Občina odkupiti za razširitev pokopališča? Po mojem 
mnenju to nikakor ne morejo biti vsa zemljišča na območju kam
niških Žal, ki bi jih MKK eventualno dobila v denacionalizacijskem 
postopku. Ali se motim?

GO MKK me poziva, naj skličem izredno sejo občinskega sveta. Že 
v odgovoru na to pobudo sem jih poprosil, naj pripravijo gradivo, 
ki bi naj ga obravnaval občinski svet, vendarle sem dobil odgovor, 
da bi se pogovarjali samo o problematiki Žal. Sodim, da bi morali 
predstaviti celovito problematiko zahtev meščanske korporacije, kjer 
bi lahko odgovorili tudi na vprašanja, ki mi jih zastavljajo Kamni
čani: kakšen prispevek je v minulih stoletjih mestu dala MKK, ali 
bodo lastniki hiš, ki so jih kupili po nacionalizaciji, nekoč postali 
člani meščanske korporacije in uživali skupno lastnino, ali jo bodo 
uživali le dediči nacionaliziranih solastnikov, ki so vložili postopek 
za vračanje, pa morda jih precej ni več v Kamniku oz. niso lastniki 
hiš svojih prednikov.

In še vprašanje: po najnovejših izračunih naj bi Občina Kamnik 
postala 25 % »deležnik« meščanske korporacije, a predstavniku niste 
dovolili glasovati na skupščini, logično bi bilo, da bi četrtinska so
lastnina pomenila tudi članstvo v gospodarskem odboru.

In za konec: v kolikor bo avtor preko članka v Kamniškem ob
čanu obrazložil gornje dileme, naj vsaj okvirno pojasni še Status in 
vlogo Meščanske korporacije v preteklih stoletjih. Kje je danes vidna 
pozitivna vloga ter dejanske koristne posledice njenega obstoja? Ali 
je Kamnik zaradi nje danes boljši? Lepši? Morda naprednejši? Sam 
namreč tovrstnih posledic ne zaznam. In prav tako ne Kamničani, 
ki se te dni še posebej pogosto obračajo name s takšnimi in podobni
mi vprašanji. Vsekakor jim sam ne morem ponuditi zadovoljivega 
odgovora.

Pričakujem, da bo leto 2008prineslo več vašega razumevanja za 
naše skupno dobro in vam želim srečno novo leto.

župan Anton Tone Smolnikar



Kamniški OBČAN MED MLADIMI 7. december 2007 11

Dan boja proti AIDSu in 
drsanje na Glavnem trgu

Mimo je prvi december, mednarodni dan boja proti AIDSu. Študent
ski klub Kamnik je ob tej priložnosti že tradicionalno osveščal dijake 
kamniškega srednješolskega centra in druge študente. Poleg tega smo 
razdelili več tisoč kondomov ter več sto informativnih zloženk. Opravili 
smo dobro delo, ki pa samo po sebi nima učinka in ne smisla, če nismo 
dosegli, da se vsak posameznik, še posebno pa mladi, sedaj bolje za
vedajo odgovornosti. Mi sami odločamo o svoji usodi in prav je, da 
vem.o, na kaj in kako je treba biti pozoren.

ZMAGOVALNI PROJEKT GIMNAZIJE KAMNIK
Dijaki 3. letnika DSDII so v šolskem letu 2006/2007 

pod mentorstvom Sarah Jasler, pripravnice iz Nemč
ije, izdelali dva koledarja: Koledar lepše prihodnosti 
(Das Leben in 50 Jahren) in Koledar o miru (Kalen- 
der fur den Frieden). S koledarjema so sodelovali na 
natečaju Slovenija - Bavarska, ki ga vsaki 2 leti razpiše 
nemška zvezna dežela Bavarska. Naši dijaki so dose
gli prvo mesto. Nagrado jim je 4. septembra v hotelu 
Union v Ljubljani izročil vodja deželnega urada Ba
varske, minister Eberhard Sinel. Prireditve se je ude
ležilo okrog 30 predstavnikov slovenske in bavarske 
vlade. Slovesnost je odprla dr. Alenka Šverc, državna 
sekretarka na Ministrstvu za šolstvo in šport. Zdravi
co pa je na večerji izrekel gospod Andrej Ster, državni 
sekretar na Ministrstvu za zunanje zadeve.

Po prehojeni iti 
Levstikovi 1 ■, H/' lifllfll ' ’ "
poti je od-

prava ŠKK -iŽjpF
obkrožila gl J jlB

šeGEOSS M. 1l4mI f 'TO 
- središče W f|s£HK■ S*B|
Slovenije. ./■

V preteklem mesecu velja omeniti še tradicionalno Popotovanje od 
Litije do Čateža po t.i. Levstikovi poti. Na Martinovo soboto smo na 
popotovanje po trasi Levstikovega literarnega programa izpred 150 let 
poslali tudi odpravo ŠKK. Dobrih 20 km dolgo dogodivščino so udele
ženci zaključili z obiskom GEOSSa - središča Slovenije.

Veseli december je »na klubu« tradicionalni mesec prijaznosti s pri
jazno besedo, dobro voljo, piškoti in čajem. Klubska sobica poleg vseh 
ugodnosti do novega leta ponuja še več. Prav tako še več ponuja sredi
šče Kamnika s čisto pravim drsališčem. Že jutri bo na sporedu prvo so
botno drsanje s ŠKKjem z glasbo iz 80-ih in 90-ih ob dobrodelnem čaju.

Na drsališču bo zabavno tudi vse 
druge dni, ob sobotah s ŠKKjem 
pa še toliko bolj. Vabljeni!

Poleg drsanja se bomo ukvar
jali tudi s smučanjem, sankanjem 
in snežnimi pohodi, še vedno pa 
ostajamo pri pokru, kegljanju, 
elektrokartingu in decembrsko 
poslastico - ogledali si bomo pred
božični Dunaj. Več o tem januar
ja, do takrat pa vam želim mirno 
in lepo praznovanje, trezno glavo 
in veliko varne ljubezni. ŠKKjevci 
pa le pridite na klub na piškote 
in čaj - pa kakšno darilo se tudi 
najde pod našo jelko.

ŠKKjev Pt'č

RAČUNOVODSKE 
STORITVE 

IN SVETOVANJE
za fizične in pravne osebe

IH IBOJF d.o.o. 
Kamnik, Zikova ul. 4 
tel.: 01/831-45-15. 

031/305-451

PRVI MESEC 
BREZPLAČNO!

Od septembra do decembra lan
skega leta smo se dijaki 3. letnika 
Šolskega centra Rudolfa Maistra 
intenzivno ukvarjali s temo prihod
nost pri DSD-ju (Deutsche Sprach 
Diplom). V okviru delavnice pri
hodnosti pod vodstvom Sarah 
Jasler (pripravnica Robert - Bosch 
Stiftung iz Nemčije) smo se najprej 
ukvarjali s strahovi in upanji, ki 
jih gojimo v zvezi s prihodnostjo. 
Tako sta nastala slovensko - nemš
ka koledarja z izbranima temama 
Mir ter Družabno življenje, v katera 
smo vložili vse svoje znanje in spre
tnosti, saj smo jih izdelali popolno
ma sami. Vse tekste smo napisali 
sami, jih prevedli; prav tako smo 
se tudi s fotoaparatom odpravili na 
lov za zanimivimi slikami, ki bi kar 
najbolje opisale naša sestavljena 
besedila. Konec projekta je pome
nila predstavitev naših koledarjev 
na munchenski gimnaziji Michaeli 
- Gymnasium. Bavarskimi dijakom 
in dijakinjam 11. razreda smo na 
koncu zastavili vprašanja na temo 
prihodnost.

Od predstavin
pogovorov o pri 
do izdelave plak;

rihodnosti 
atov

V prvem delu smo se ukvarjali s 
temo prihodnost nasploh. Izdelali 
smo plakate o strahovih, upanjih in 
predstavami o življenju čez 50 let. 
Na koncu pa smo z dijaki naše šole 
opravili še kratko anketo. Spraševali

V sredo, 7. novembra, smo se z 
ravnateljico naše šole odpravili v 
Železnike. Imeli smo prijetno za
dolžitev, da predamo zbrana de
narna sredstva otrokom, ki zaradi 
nedavne naravne ujme najbolj 
potrebujejo pomoč. Pred dnevi 
smo preko televizijskih ekranov 
spremljali podivjano naravo - 
deročo reko in na koncu njeno 
opustošenje. V sredo smo si vse 
to lahko predstavljali v živo, saj 
smo ob prihodu v Železnike ime
li kaj videti: posledice naravne ka
tastrofe, naplavljene in zmečkane 
avtomobile, poškodovane hiše, 
mostove in ceste. Nekateri so ob 
divjanju narave izgubili vse svoje 
imetje, zaradi česar smo se učen
ci in delavci naše šole odločili, 
da tudi mi pomagamo po svojih 
najboljših močeh. Zbrali smo de
narna sredstva v višini 1.250,00€. 
Ta denar smo namenili otrokoma 
iz najbolj prizadetih družin.

V OŠ Železniki smo bili deležni 
prijetnega in prisrčnega spreje
ma ter pogostitve. Otrokoma, ki 
sta prejela naš denar, so se očke

kar iskrile od zadovoljstva in sre
če. Njuna največja želja, da dobita 
novo kolo, bo kmalu uresničena. 
Po prijetnem druženju smo se 
domov odpravili z zadovoljstvom 
in veseljem, da smo naredili za-

smo, če mislijo, da se bo življenje v 
prihodnosti izboljšalo ali poslabša
lo, če se veselijo prihodnosti, in če 
jih je v prihodnosti mogoče česa 
strah.

V drugem delu smo obdelali 
temo, ki nas je posebno zanimala. 
Prva skupina se je odločila za »Voj
no in Mir na svetu«, druga skupi
na pa se [e podrobneje ukvarjala 
s temo »Življenje v prihodnosti 
(družina, služba, prosti čas).« Sku
pinsko delo je izgledalo takole: 
Najprej smo razmišljali, kaj slabe
ga bi lahko prinesla prihodnost in 
kakšen je najslabši scenarij za čas, 
ki prihaja; nato smo naše misli po
svetili nasprotni strani. Kakšna pa 
bi bila utopična prihodnost, kaj si 
za naše prihodnje življenje želimo. 
Nazadnje pa smo naš čas posvetili 
še misli, kako bi lahko prihodnost 
spremenili na bolje.

Tretji del je bil v celoti posvečen 
izdelavi koledarja. Začeli smo z 
ustvarjanjem besedil oziroma pes
mi, pri čemer smo morali paziti na 
smisel ter temo. Tekste smo preve
dli v nemščino in obratno, zbirali 
smo fotografije, ki bi se ujemale s 
sporočilom.

Zaključek projekta pa je bila 
predstavitev koledarjev na nemški 
šoli v sklopu naše strokovne eks
kurzije v Munchnu. Projekt smo 
predstavili dijakom in dijakinjam 
11. razreda gimnazije Michaeli - 
Gymnasium. Z našimi bavarskimi 
prijatelji smo naredili veliko inter
vjujev in dobili veliko zanimivih 
odgovorov. Trdo delo pa se je na 
koncu le obrestovalo.

Kot je bilo že omenjeno na za
četku prispevka, sta naši skupini 
zmagali na natečaju Slovenija-Ba- 
varska. Čast predstavitve projekta 
na slovesnosti v Ljubljani je pripa
dla dijakinjama 4. letnika Katji Kro- 
šelj ter Urši Lanišek v spremstvu

profesoric Antonije Barba in Cla- 
udie Gebhard. Glavni namen tega 
srečanja je bila predstavitev vseh 
šestih zmagovalnih projektov. 1. 
mesto smo zasedli ŠCRM Kamnik, 
ostali nagrajenci pa so prihajali iz 
gimnazij Velenje, Novo mesto, 
Murska Sobota, Vrtnarska šola 
Celje in Tretja gimnazija Maribor. 
Po predstavitvah projektov, vsaka 
šola je imela na voljo od 8 do 10 
minut za predstavitev; smo preje
li priznanja ter denarne nagrade. 
Nato pa smo se vsi skupaj preselili 
v znamenito Modro dvorano, kjer 
smo imeli še slavnostno večerjo.

Katja Krošelj in Urša Lani
šek, SCRM Kamnik

VARNEJE V PLANINE
Tudi letos vodniški odsek PD Kamnik prireja kratek tečaj za 

varnejšo hojo v planine v zimskem času v dveh delih. Na te
oretičnem delu, ki bo v sredo, 12. decembra, bosta obravnavani 
temi iz opreme in nevarnosti, poleg tega pa še priprava na turo. 
Na praktičnem delu med turo, ki bo predvidoma v nedeljo, 16. 
decembra, bo ugotavljanje neposrednih nevarnosti in pa učenje 
uporabe cepina in derez. Vse, ki jih ta tečaj zanima, lahko do 
vključno 9. decembra pokličejo št. 041 826-375, kjer bodo dobili 
podrobnejše podatke.

Gasilski nogometni turnir 2007

Razveselili smo otroka iz Železnikov

Učenci in delavci OŠ Toma Brejca smo zbrali denarna sredstva in jih 
namenili otrokoma iz najbolj prizadetih družin ob nedavni ujmi v Že
leznikih.

res dobro delo, da je naš trud 
poplačan z iskrenim veseljem in 
z zahvalo tistih, ki so bili naše po
moči najbolj potrebni.

Tim Cegnar, 8.b.
OŠ Toma Brejca

V šporni dvorani v Kamniku je 
v soboto, 17. novembra, v organi
zaciji GZ Kamnik in PGD Nevlje 
potekal gasilski nogometni turnir, 
ki se ga je udeležilo kar 112 otrok 
in 17 mentorjev iz devetih dru
štev GZ Kamnik in GZ Komenda 
(PGD Nevlje, Sela, Motnik^ Šmart
no, Zgornji Tuhinj,Gozd, Šmarca, 
Kamnik in Komenda).

Turnir smo nameravali organi
zirati že v oktobru in sicer na pro
stem, a nas je slabo vreme prisili
lo, da smo ga prestavili na novem
ber v prostore kamniške športne 
dvorane. Uradni del turnirja 
se je začel ob 8.30 z žrebanjem 
vrstnega reda tekmovanja. Okoli 
13.30 so bili že znani vsi rezultati, 
sledila je podelitev medalj po ka
tegorijah ter prehodnega pokala 
najbolje uvrš
čenemu gasil- 
kemu društvu 
v skupnem se
števku.

Rezultati so bili 
sledeči:
PIONIRKE:
1. mesto: pgd 
Nevlje (Karin 
Šurk, Sara Ba
lantič, Monika 
Štritof)
2. mesto: pgd

Komenda (Julij3 Drolc, Karmen 
Petek, Nina Kern) 3- mesto: 
pgd Motnik (Katarina Piskar, 
Saša Piki, Anja Pestner, Klara 
Vrtačnik)

PIONIRJI:
1. mesto: pgd Motnik (Domen 
Semprimožnik, Jan Pestner, Si
mon Zupančič) 2. mesto: pgd Nev
lje (Rok Bodlaj Jure Bodlaj Jernej 
Leskovec) 3- mesto: pgd Šmarca 
( Mušič Ermin, Emeršič Klemen, 
Radman Nik)

MLADINKE:
1. mesto: pgd Motnik (Nina Sem
primožnik, Špela Urh, Vesna Če
bulj) 2. mesto: pgd Komenda (Ana 
Bricelj, Patricija Kern, Tadeja Lo
nčar) 3- mesto: pgd Komenda (Bar

bara Pavlinčič, Eva Horvat, Nataša 
Petek)
MLADINCI:
1. mesto: pgd Motnik ( Mark Gor
jan, Klemen Kološa, Martin Piki)
2. mesto: pgd Kamnik ( Boštjan 
Terselič, Denis Milič, Alen Vuk)
3. mesto: pgd Zg. Tuhinj ( Štefan 
Levec, Matic Pirš, Matic Mlakar) 
PREHODNI POKAL: PGD Mot
nik (tri prva in eno tretje mesto) 
Organizatorje predvsem veseli, da 
se turnirja vsako leto udeležuje če
dalje večje število mladih gasilcev, 
ki jim turnir prinaša predvsem 
možnost druženja, zabave, zdrave 
tekmovalnosti in seveda udejstvo
vanja v najbolj priljubljenem špor
tu daleč naokoli - NOGOMETU.

PGD Nevlje 
Mitja Mihelič

BELA TEHNIKA:
GAGGENAU

SIEMENS
©BOSCH
BLANCO

Vabljeni v prenovljeni 
Salon bele tehnike in 
vrhunskih kuhinj

NEWFORM
VVORLD COMPANV

v DOMŽALE,
Antona Skoka 2,
tel.: 01/729-27-20 
Del. čas: 9.00-19.00, 
sobota 9.00-13-00

/TJ
r

RAN SALON KUHINJ IN BELE TEHNIKE
www.liiz-karantania.si

SEMCOLkamnik
fitnes center

1 “h 1

Usnjarska 8, 
tel.: 01 831 93 39

3

OB NAKUPU 2 MESEČNIH KART, 
ALI VEČJE VREDNOSTI, VAM 
PODARIMO DARILO ZA VASE
NAJDRAŽJE,
1 MESEC BREZPLAČNE VADBE

■SeflLBSMlLLS
Velja do 31.12.2007
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29. Svetovno prvenstvo v IRONMAN triatlonu

HAVAJSIil DNEVNIK JI
10.10.2007

Včerajšnje popoldne je bilo res 
posebno, ko se nas je več kot tisoč 
tekmovalcev in spremljevalcev zli
lo po Alii drive skozi mesto Kailua 
Kona. Težko pričakovana PARADA 
NARODOV je spet navdušila stoti
ne gledalcev ob cesti, med tekmo
valci pa ponovno privlekla na dan 
malce zatrta in skrita čustva, ki nas 
prevevajo pred sobotno dirko. 
Zadnje ure kar prehitro bežijo v 
pripravljanju opreme, obiskova
nju športnih trgovin in zadnjem 
preizkušanju raznih odsekov na 
vseh treh progah. Včeraj sem v 
paradi pod slovensko zastavo, ki 
so jo nosili novinci Franci, Uroš 
in Jani, razmišljal, da smo Slovenci 
res narod športnikov. Med 55.000 
kvalifikanti smo osvojili kar sedem 
kvalifikacijskih vozovnic. Naši so
sedje v paradi so bili Poljaki s tremi 
športniki, Slovaki z enim in Norve
žani s štirimi, sosednjim Hrvatom 
pa na Havaje ni uspelo poslati 
športnika.

Po paradi smo se nekateri pogo
vorili še z legendarnima, šestkrat
nima zmagovalcema na Havajih 
Markom Allenom in Davom 
Scottom, ki sta vedno pripravlje
na deliti delček svojih bogatih iz
kušenj tudi s tekmovalci, ki so od 
zmagovalnega odra oddaljeni, kot 
zemlja od lune. Lepo!

Posebno doživetje pa je bil 
pogovor s prav posebnim udele
žencem letošnjega ironmana - tri- 
atletom Scottom Rigsbyem, ki 
je v prometni nesreči izgubil obe 
nogi. V njem ni nobene zagrenje
nosti, žalosti in otožnosti, čutiti 
pa je nepremagljivo voljo in željo 
- končati ironmana, ki ga bo, v to 
ne dvomim, v soboto tudi pripelja
la do cilja (pripis: cilj je resnično 
dosegel!!).

Sobotna kolesarska proga nas 
bo vodila iz Kone proti zahodne
mu delu otoka, povzpeli se bomo 
na Havi in obrnili nazaj. Vozili se 
bomo pod ugaslim vulkanom Ma- 
una Kea, v smeri proti Mauni Loi, 
ki je največji se delujoči vulkan na 
svetu. Čeprav Mauna Kea dosega 
le okrog 5000 metrov nadmorske 
višine, pa je najvišja gora na svetu, 
če jo merimo od vznožja, ki je v glo
binah morskega dna. Stalna opazo
valna postaja na ognjeniku obstaja 
že od leta 1928 in tudi na podlagi 
opozoril njenih vulkanologov so 
izbruhe lave že preusmerjali, tako 
z bombardiranjem iz letal, kot z 
naravnimi preprekami. Danes se 
izbruhi še ponavljajo, a je količina 
izlite lave tako majhna, da je zani
miva le za turiste. Se pa zaradi tega 
ker lava odteka v morje, otok vsako 
leto poveča za nekaj sto kvadratnih 
metrov.

11. 10.2007
Havajsko popoldne, tako značil

no za zadnje dni. Sonce in vročina 
od zgodnjih jutranjih ur, popoldne 
pa oblaki, zmerna temperatura in 
obilica vlage v zraku. Popoldne 
nas čaka se »Pasta party«, na kate

ri bomo želodce pričeli polniti z 
ogljikovimi hidrati in tekočino, 
da bomo sobotno jutro pričakali 
hidrirani in polni glikogenskih 
zalog.

Danes nekaj podatkov o tekmi: 
čaka nas 2.4 milje plavanja, 112 milj 
kolesarjenja in 26.2 milj teka. Če 
vsem razdaljam dodamo se čas za 
dvakratno menjavanje opreme, pri
demo do časovnega limita 17 ur. V 
tekmi bodo ostali vsi tekmovalci, ki 
ne bodo plavali več kot 140 minut, 
časovna zapora po kolesarjenju bo 
10 ur in pol. Start bo v »Kailua za
livu,« kolesarili bomo ob obali, do 
90 km oddaljene vasice Havi in 
nazaj, tekli pa po okoliških cestah, 
nazaj po Alii drive, kjer nas bo ob 
ciljni črti menda pričakalo 25.000 
gledalcev.

Na tekmi bo nastopilo več kot 
1800 triatletov od 18 do 80 let iz 
50 svetovnih in 50 ameriških dr
žav. Na kvalifikacijah je nastopilo 
skoraj 55.000 tekmovalcev, nadalj
njih 4.000 je svojo srečo poskušalo 
v »Ironman loteriji«, ki je na Havaje 
pripeljala še 150 ameriških in 50 sre
čnežev iz drugih držav. Zmagovalca 
lanskega prvenstva sta Norman Sta
dler (Nemčija) in Michelle Jones 
(ZDA), oba med favoriti tudi letos.

Organizatorji bodo med tekmo 
ponudili 200.000 steklenic vode,
30.000 polnih kolesarskih bido- 
nov, 15.000 banan, v kozarcih pa
100.000 galon hidracijskih napit
kov in vode. In še, na naša telesa 
bodo številni med 5.500 pros
tovoljci namazali 600 steklenic 
zaščitnih krem in med gledalce 
razdelili 4.000 zaščitnih vizirjev 
za sonce. Tekmo bo neposredno 
spremljalo 50.000.000 gledalcev, 
vsi v Sloveniji na povezavi www. 
IronmanLive.com.

12.10.2007
Če bi na Havajih napetost, ki je 

v tekmovalcih in zraku preusmerili 
v elektro vode, sem prepričan, da 
bi prišlo do električnega mrka. Do
brih dvajset ur pred tekmo namreč 
vse brni, iz mišic tekmovalcev sika 
napetost in vsi že komaj čakamo, 
da se jutri zjutraj, ob sončem vzho
du, poženemo v vodo na 227 km 
dolgo tekmo.

Na včerajšnjem predtekmoval
nem sestanku so nam organiza
torji povedali med drugim tudi 
to, česa med tekmo ne smemo 
početi. Ne smemo lulati med ko
lesarjenjem, se voziti v zavetrju 
drugega kolesarja, ne kolesariti 
preblizu sredine cestišča (enkrat 
sem zaradi tega že pokasiral 6 mi
nut), počasnejšega kolesarja mo
ramo prehiteti v predpisanih 20 
sekundah, ne smemo sprejemati 
okrepčil med tekmo, ne teči s 
spremljevalcem in še in še. Sme
šno, najprej te sprejmejo z vsemi 
častmi, ti povedo, da si eden od 
srečnežev, ki mu je bilo dano so
delovati na svetovnem prvenstvu, 
po drugi strani pa se zdi, da samo 
čakajo, kako te bodo ob prvi ali 
drugi napaki zabrisali s proge.

13.10.2007
Jutro. Trema, strah, pričakova

nje, 1800 želja. Začelo se je točno 
ob 7.00.

Po previdnem plavanju ob robu 
skupine sem iz vode prišel šele 
1123. Zaradi pogostih slabosti 
na zadnjih ironmanih sem tokrat 
spremenil način prehranjevanja. 
Na kolesu sem pil le Accelerade 
OH napitek, vodo in jedel figove 
piškote^ banane ter kolesaril z re
zervo. Čas res ni bil najboljši, sem 
pa napredoval za skoraj tristo mest, 
kolesarjenje pa končal spočit in raz
položen. Zal sem v menjavi naredil 
napako in na kolesu pozabil solne 
tablete, zelo potrebne v vročem 
dnevu. Tek sem začel hitro, a sem

dosegel noben Slovenec. Konstant
no dober je bil zadnja leta najboljši 
Havajec Tomaž Šink z rezultatom 
9-52,11, med prijetna preseneče
nja sodi tudi čas Uroša Mačka 
10.16,23. Veterani pa smo dosegli 
naslednje čase. Matic 10.28,41, 
Konstantinu Preradoviču se 
je ura po fantastičnem kolesarje
nju zaustavila pri 10.57,11, Jani 
Železnikar je s prvim havajcem 
opravil v 11.32,37, pri Francetu 
Cokanu pa čas ni več pomem
ben, je pa zmagal v kategoriji nad 
74 let. Zmagal je prvi favorit Chris 
McCormack (ZDA), pri dekletih 
pa si je lento najboljše, kar malo 
presenetljivo, nadela Angležinja 
Chrissie Wellinghton.

17.10.2007
KONEC. Izteklo seje 12 čudovi

tih dni na Havajih. Srečen sem, ker 
sem letos lahko tretjič tekmoval na 
svetovnem prvenstvu v IRONMA-

Po peklenskem ognju so se nam zasluženo odprla vrata raja...

tempo kmalu »naravnal« na želenih 
4.40‘ na kilometer. Do polovice 
teka sem jedel gele, potem pa se je 
želodec uprl. Do konca sem »trpel 
pomanjkanje,« ob Gatoradu in koli. 
Mravljinci po celem telesu in sla
bost v cilju sta bila k sreči kratko
trajna in že po prvi infuziji sem se 
počutil dobro, bolje kot nekajkrat 
prej. Po teku sem napredoval še za 
286 mest, na končno 541. med cca. 
1800 nastopajočimi.

14.10.2007
Pa je za nami. Ironman za sveto

vno prvenstvo. Solze, sreča, strah, 
razburjenje, nervoza, pričakova
nja, vsa ta razpoloženja so švigala 
skozi naša telesa zadnje dni. In 
sedaj konec. Zase lahko rečem, da 
sem bil po dirki čisto izpraznjen, 
tako telesno, kot duševno. Prihod 
v cilj je bil nekako samoumeven, 
norega veselja ni bilo od nikoder. 
Morda tudi zato, ker je tempo teka 
v drugi polovici maratona padal 
iz kilometra v kilometer, jaz pa 
sem se, zaradi pozabljenih solnih 
tablet, jezil sam nase. Po prihodu v 
cilj z mojim najboljšim havajskim 
rezultatom pa spet znana slabost in 
še mravljinci po vsem telesu (po
manjkanje natrija in elektrolitov 
najbrž). A me je prijazno medicin
sko osebje hitro postavilo pokonci. 
Danes spet cvetijo rožice.

So pa vsi slovenski fantje, brez 
izjeme, nastopili odlično. Franci 
ŠUc je potrdil, da smo Slovenci do
bili novega izjemnega triatleta, saj 
časa 9.34,05 na Havajih že leta ni

Miro Kregar na svetovnem prvenstvu v Ultraman 
triatlonu na Havajih

Z vrhunskim tekom 
dosegel 5. mesto

NU, česar si deset let nazaj, zaradi 
okvarjenega meniskusa, nisem 
predstavljal niti v sanjah. A medi
cina dela čudeže. Človeška volja 
tudi, in to kar nas je letos zmoglo 
sedem Slovencev, zmore še mar
sikdo. In verjemite mi, splača se. 
Havaji in tekma sama te napolnijo 
z energijo, z nekim notranjim za
dovoljstvom in srečo, da si med 
tistimi, ki zmorejo, ki lahko...

Zadnje dni smo si ogledali še 
»LUAU show,« prikaz polinezijskih 
plesov in si ogledali zgodovinski 
park Pu‘uhonaua, v katerem je 
imel havajski kralj Kamehameha 
II. eno svojih rezidenc, namenje
no predvsem počitku in verskim 
običajem. Nahaja se v čudovitem 
okolju Honaunau zaliva, v katerem 
smo si skozi plavalna očala ogledo
vali tisoče raznobarvnih koralnih 
rib, se dotikali velikih želv, na obali 
pa občudovali palme s kokosovimi 
orehi, drevesa nonija s prezrelimi 
sadeži in bananovce v bližini. Ha
vajci so na tem koščku zemlje skozi 
stoletja imeli vse, kar so potrebo
vali za preživetje. Od leta 1961 pa 
se ob pomoči razlage vodiča in z 
malce domišljije tudi radovedni 
turist lahko za trenutek vrne sto 
ali več let v preteklost.

Sam bi se ob tej priložnosti želel 
zahvaliti kamniškim sponzorjem, 
ki so me podprli in mi odprli »vrata 
raja,« čeprav je na trenutke v njem 
gorel tudi peklenski ogenj. ALOHA 
in MAHALO, ker ste bili z nami.

MATIC ROMŠAK

Triatlonec Miro Kregar se je 
udeležil 23. svetovnega prvenstva 
v Ultraman triatlonu na Velikem 
havajskem otoku in tako je imela 
Slovenija po šestih letih zopet svo
jega predstavnika. Konkurenca je 
bila izredno močna. Na startu se 
je pomerilo 32 tekmovalcev, med 
njimi tudi 6 žensk, iz 12 držav - kar 
polovica iz Amerike (organizator 
si tako, kot na Ironmanu, naj večji 
del udeležbe obdrži zase), potem 
pa še tekmovalci iz Švedske, Švi
ce, Italije, Nemčije, Španije, Ka
nade, Portorika, Brazilije, Tajske 
in Južne Afrike. Miro je na tem 
tekmovanju nastopil tretjič - leta 
1999 je bil pred odlično uvrstitvi
jo diskvalificiran, leta 2001 pa je 
zasedel drugo mesto za Urošem 
Velepcem. Tudi letos je meril na 
visoko uvrstitev, čeprav je tek
movalno pot za nekaj let prekinil 
zaradi operacije noge.

Tekmovalci v treh dneh obkro
žijo veliki otok - prvi dan je na 
sporedu 10 km plavanja in 145 
km kolesarjenja, drugi dan 276 
km kolesarjenja in tretji dan 84 
km teka. Kolesarski trasi imata po 
2300 in 2600 m višinske razlike, 
trasa teka pa poteka po lavinih 
poljih, kjer se tekmovalci poleg 
utrujenosti na dvojnem maratonu 
in sotekmovalci borijo še z visoko 
vročino.

Prvi dan, ko je Miro, kot tudi 
vsi drugi tekmovalci, zaradi kon- 
tra morskih tokov prebil v vodi več 
časa od predvidenega in se nato 
ves dehidriran podal na 145 km 
hribovito kolesarsko traso (2300 
m) do vznožja še delujočega vul
kana Mauna Loe, se ni končal po 
njegovi volji. Vendar se je čez 
noč dobro regeneriral in zjutraj 
nadaljeval 276 km dolg drugi ko

lesarski dan. Do 50 km je šlo kot 
po maslu, vendar se mu je zgodila 
nenavadna okvara, ki jo kolesar
ski mehaniki ne vidijo vso svojo 
delovno dobo. Zlomila se mu je 
gonilka. Spremljevalna ekipa je 
takoj klicala servisno službo, ven
dar nihče ni imel rezerve. Tako so 
usposobili njihovo rezervno kolo, 
ki pa je bilo kakšne štiri številke 
premajhno. Vse skupaj je trajalo 
kakšne pol ure in tudi potem za
radi premajhnega okvirja Miro ni 
mogel kolesariti tako kot zmore in 
zna. Tako je Miro opustil misel na 
višje cilje in sklenil zgolj priti do 
cilja, kar pa na tako dolgi progi z 
2600 višinskimi metri ni bil mačji 
kašelj.

Tretji dan mu ni preostalo 
drugega, da svoje sposobnosti

pokaže na zaključnem 84-kilo- 
metrskem teku in to mu je tudi 
uspelo. S prepričljivim tekom po 
vročih lavinih poljih je Miro prvi 
dosegel cilj s časom s 6.27,11 min 
pred Brazilcem Alexandrom Ribe- 
iro in kar 45 minut pred favoritom 
Švedom Jonasom Coltingom, in se 
z devetega mesta zavihtel na pet
ega. To je bilo največ, kar je bilo v 
dani situaciji mogoče storiti.

»Tekaška preizkušnja je bila 
zelo težka, kar smo tudi pričako
vali. Da sem vzdrževal tak tempo, 
se imam zahvaliti dr. Miliču s Fa
kultete za šport, s katerim sva se 
testirala pred odhodom. Recimo, 
da je to obliž na rane preteklih 
dveh dni, je pa vseeno prisotno 
dejstvo, da bi ob srečnejšem raz
pletu okoliščin lahko posegel tudi 
po medaljah. Vsi tekmovalci ima
mo kar dobro razbite noge, popili 
smo velike količine energetskih in 
drugih napitkov, meni se pozna 
14 dnevna odsotnost tekaškega 
treninga zaradi poškodbe pred 
odhodom, tako da komaj hodim 
(če se temu račjemu gibanju sploh 
reče hoja). Imam tudi dva velika 
žulja. Vendar je to pač treba vzeti 
v zakup«, je povedal Miro po tek
movanju. »Hvala vsem, ki so mi 
stali ob strani - družini, prijateljem, 
sponzorjem, posebej pa kamniške
mu havajcu Primožu Dopliharju, ki 
je žrtvoval tri dni zahvalnih dru
žinskih praznikov in šel z menoj 
za spremljevalca. Brez njegove 
iznajdljivosti in presoje nenadnih 
situacij bi bilo mnogo težje,« do
daja Miro. saŠA MEJAČ



Kamniški OBČAN ŠPORT 7. december 2007 13

-mILtoa ■

www.peugeot308.si

NOVI PEUGEOT 308
NARAVNO UČINKOVIT.

Peugeot 308 te prvi predstavnik .generacijo }Q8. ki z novimi

jro^^Pncap
HDi; ;?0KH. ž.vdoseg.mr nižjeporabe goriva je opremljen 
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RODEX d.o.o. - Rova, Rovska cesta 2, Radomlje 
www. rodex.si, 01/722 81 31, 722 77 98, 722 88 68
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Iz odbojkarskega tabora

Enajst zmag, padel 
tudi Maribor

KOLESARSKO DRUŠTVO CALCIT KAMNIK

USMERILI MOČI V DELO Z MLADIMI
KD Calcit Kamnik je med po

znavalci gorskega kolesarstva v 
Sloveniji že od nekdaj znan kot 
»valilnica« mladih talentov, kar

pohvali
mo s številnimi državnimi prvaki, 
ki so se kalili v naših vrstah. Naši 
fantje in dekleta so sodelovali 
na evropskih in svetovnih prven
stvih, pohvalijo pa se lahko tudi 
z dobrimi uvrstitvami na tekmah 
svetovnega pokala.

K uspešnosti kamniških ko
lesarjev pa prav gotovo veliko 
pripomore narava, saj Kamnik 
z okolico ponuja neomejene 
možnosti za trening. Naši kole
sarji trenirajo v naravi, ki jim je 
že povsem prirasla k srcu, njena 
lepota v objemu Kamniških pla
nin pa jim pomaga premagovati 
tudi najbolj naporne treninge. 
Vendar pa lepota in raznolikost 
narave ne bi zadoščala za do
seganje vrhunskih rezultatov, 
kajti pomemben je tudi šport
ni in prijateljskih duh, ki veje 
iz naših vrst. KD Calcit Kamnik 
poleg neomejenih možnosti za 
trening svojim varovancem nudi 
strokovno pomoč pri treningih, 
prehrani, velik poudarek pa je 
na ustvarjanju sredine, kjer se 
tkejo prijateljske vezi in v katero 
se lahko naši varovanci zatečejo 
tudi po pomoč.

Zadnjih nekaj let smo se v 
klubu posvečali predvsem delu 
s starejšimi tekmovalci, ki so 
dosegali zelo dobre rezultate. 
V letošnjem letu pa smo prvič 
ustanovili sekcijo za najmlajše. 
Da je bila naša odločitev pravil
na, smo ugotovili že po dobrih 
dveh mesecih treninga, saj so se 
naši najmlajši že pogumno po
dali na prvo tekmovanje. Tako 
smo se 25. novembra udeležili

tradicionalne tekme v Suhadolah 
- »Mlinčki Race«. Vsi so dosegli 
zelo dobre rezultate, saj sta si 
zlato medaljo prikolesarila Blaž 
Novak v kategoriji dečkov do 7 
let in Vita Trebušak v kategoriji 
deklic od 7 do 10 let. Odlično sta 
se odrezala tudi Sašo Trebušak 
in Nejc Zore, ki sta v kategoriji 
dečkov od 11 do 15 let dosegla 
2. in 3. mesto.

Vemo, da je med mladimi še 
veliko takih, ki bi jih ta šport 
utegnil zanimati, zato je prav, da 
jih ob tej priložnosti povabimo, 
da se nam ob sredah od 16. do 
17.30 ure, pridružijo v telovad

nici OŠ Šmartno v Tuhinju. Tre
ningi pa potekajo tudi v naravi. 
Vsako soboto se ob 9. uri dobi
mo na parkirišču podjetja Calcit 
v Stahovici, kjer se razdelimo v 
skupine glede na zmožnosti na
ših varovancev. Tako se nekateri 
povzpnemo na Sv. Primoža, drugi 
pa na Veliko planino. Naši sobot
ni treningi so namenjeni pridobi
vanju kondicije, preclvsem pa pri
jetnemu druženju. Če smo koga 
izmed vas navdušili, ne oklevajte, 
pokličite 051-31-65-64, kjer smo 
vam na voljo za dodatne informa
cije. Veseli bomo, če se nam boste 
pridružili. HELENA NOVAK

Igralci Calcit Kamnika v letoš
njem Državnem prvenstvu tudi 
po enajstih krogih še ne poznajo 
poraza. Še več, v četrtfinalu Po
kala OZS so na domačem terenu 
premagali tudi interligaško ekipo 
Maribora in to kar s 3:0, kar daje 
veliko upanja za uvrstitev na final
ni turnir četverice pred povratno 
tekmo v Mariboru.

V desetem krogu so Kamniča
ni v lokalnem derbiju v gosteh 
premagali ekipo Olimpije s 3:1, 
čeprav je po prvem setu kazalo 
na prvi poraz Calcitovcev, saj so 
set izgubili kar na 16. Ko pa so se 
Kamničani v drugem setu spravili 
k sebi in stvari na igrišču postavili 
na pravo mesto, so tekmo rutinira- 
noj>ripeljali do konca.

Se veliko lažje delo pa so imeli 
Calcitovci doma v enajstem kro
gu, ko so gostili ekipo Svita. Le-ti 
so do sedaj osvojili le en set in so 
se že sprijaznili z izpadom iz lige, 
zato so jih Kamničani v manj kot 
uri odpravili. Le v drugem setu 
je Kamničanom nekoliko padla 
zbranost in gostje so prišli celo 
do 19. Sicer pa je v tej tekmi svojo 
priložnost izkoristil Slabe, ki je z 
nekaterimi potezami navdušil do
mačo publiko. Že naslednji dve 
koli pa bosta dali odgovor ali lah
ko Kamničani računajo na osvoji
tev prvega mesta po rednem delu, 
saj najprej gostujejo pri Salonitu, 
teden pozneje pa še pri Prvačini.

Izredno pomembno tekmo pa 
so Kamničani igrali med tednom, 
ko so v prvi tekmi četrtfinala 
gostili ekipo Maribora, ki letos 
zaenkrat igra v Interligi. Kamni
čani so odlično odigrali prvi set, a

Sobota, 24. november, je bil 
slab dan za ljubljanski košarkarski 
klub. Že v zgodnjem popoldnevu 
je članska ekipa s katastrofalno 
igro izgubila tekmo v NLB ligi 
proti Partizanu. Po isti poti pa so 
šli zvečer še njihovi mlajši kole
gi, ki so v Kamniku naleteli na iz
jemno razigrano ekipo CALCITA 
MAVRICE in prav tako krepko iz
gubili kar z 28 točkami razlike.

Lepo število gledalcev je lahko 
videlo res izvrstno igro CALCITA 
MAVRICE in zmago z rezultatom 
90:62, kljub temu, da so bili le-ti 
močno oslabljeni.

S pomočjo fantov iz mladinskih 
vrst so sestavili izvrstno ekipo in 
izostanek nekaterih igralcev prve 
peterke se sploh ni opazil. Tre
nerski par Ivačič-Košak je odlično 
vodil ekipo skozi vso tekmo in s

pravočasnimi menjavami obdržal 
visok ritem igre. Verjetno je bila 
odločitev o conski obrambi po 
prvi četrtini, ki so jo igralci CAL
CITA MAVRICE dobili z 20:19, 
ključ do uspeha, saj so ob polčasu 
vodili že z 9 točkami razlike. Nato 
so rutinirano obdržali visok ritem 
igre in igralcem Uniona Olimpije 
prizadeli drug poraz v letošnji se
zoni, sami pa so v kamniški dvo
rani še neporaženi.

Za dobro igro velja pohvaliti 
celotno ekipo, še posebej pa si 
pohvale zasluži Marko Borko, 
novinec v letošnji sezoni, ki se je 
ob pomanjkanju centrov odlično 
boril pod obema obročema in na 
koncu dosegel 20 točk.

V 8. krogu igralci CALCITA 
MAVRICE igrajo v gosteh v Naza
rjah (želimo si kakšnega uspeha še

OKNA VRATA
VRHUNSKA KAKOVOST
• LES • LES/ALUMINIJ • PVC • ALUMINIJ • PVC/ALUMINIJ
Bogata ponudba senčil in dodatne opreme, svetovanje - izmera - montaža - servis

Naj bo tudi v letu 2008
lep pogled na prihodnost.

Lahko tudi z novimi okni 
podjetja Kosec trade 

z dodatnimi 
zimskimi popusti.

KDSECtrade
KOSEC TIM d.o.o., Perovo 26,1241 Kamnik
tel: 01/8310 508, fax: 01/8310 509, gsm: 040/880 080
e-mail: prodaja@kosec-trade.si
SALON KAMNIK: SALON LJUBLJANA
Perovo 26,1241 KAMNIK Tbilisijska 578,1000 LJUBLJANA
tel: 01/8310 508, faz: 01/8310 509 tel: 01/2561 753, 01, 2561 756
e-mail: proOaja@kosec-trade.si iax- 01/2561 754, e-mail. salon-lji

nekoliko po
pustili v dru
gem, ki so ga 
tudi z veliko 
sreče dobi
li v napeti 
končnici. V 
tretjem setu 
pa so zopet 
zagospodarili na igrišču in tako 
za preboj med štiri najbolj
še ekipe v Sloveniji na povratni 
tekmi v Mariboru potrebujejo le 
še en set.

Tudi dekleta v drugi 
ligi brez poraza

Že nekaj časa pa so brez poraza 
tudi dekleta v drugi ligi. Najprej so 
doma brez večjih problemov pre
magala mlado ekipo Gorice s 3:0, 
nato pa so slavila še na vročem go
stovanju v Kočevju s 3:1 in so tako 
še naprej skupaj s Šempetrom na 
prvem mestu. V naslednjem 
krogu igrajo doma v soboto 
ob 17.30 proti neugodni ekipi 
Škofje Loke.

Mlade kamniške ekipe
Dva poraza pa so doživeli mladi 

Kamničani. Le-ti so najprej izgubi

li doma proti Brezovici s 3:2, nato 
pa še v gosteh pri Kropi s 3:1, a 
vseeno zadržali četrto mesto. V 
soboto igrajo doma ob 15. uri 
proti drugi ekipi Triglava.

Uspešne pa so bile v kvalifikaci
jah starejše deklice, ki so si z zma
go in porazom na tretjem turnirju 
že zagotovile prvo mesto v skupini 
in tako napredovanje v A ligo, kjer 
so se pridružile kadetom in kade
tinjam. Kljub temu, da na tretjem 
turnirju starejši dečki niso sodelo
vali, pa so se zaradi drugih rezul
tatov teoretično uvrstili v A ligo. 
Za osvojitev prvega mesta nam
reč potrebujejo na zadnjem tur
nirju le še eno zmago, kar pa glede 
na dosedanje tekme ne bi smela 
biti prevelika ovira. Tako so mlade 
kamniške ekipe še enkrat več do
kazale, da se v klubu odlično dela 
tudi z mladimi. Cicol.

Matej Balantič uspešen 
v boksu in kikboxingu

Kamničan Matej Balantič je državni boksarski prvak v kategoriji 
mladincev 81-91 kg in vice prvak v kickboxingu med člani 84-89 kg.

Izpod Mavričnih košev

Nova zmaga košarkarjev Calcita 
Mavrice nad Union Olimpijo

Za mladega Kamničana Mate
ja Balantiča, člana Kluba borilnih 
veščin Domžale, njegov trener 
Marjan Bolhar pravi, da je zelo 
perspektiven mlad športnik, saj 
je, tako kot v šoli, uspešen tudi 
v športni panogi borilne veščine 
boksa ter borilnega športa kick- 
boxinga. V letošnjem letu je tako 
zabeležil naslov mladinskega bok-

v gosteh), nato pa v soboto 9- de
cembra, ob 20.15 pričakujemo 
ekipo KD Ježica iz Ljubljane.

Tudi mlajše selekcije 
uspešno zastopajo 
kamniške barve

Mladinska ekipa se je v nedeljo, 
25. novembra, pomerila z vrstniki 
iz Krškega.

Čeprav so vodili praktično vso 
tekmo brez poškodovanih viso
kih igralcev, so po dramatični 
končnici premagali Krško z dve
ma točkama razlike.

Še bolje pa se držijo sta
rejši pionirji, ki so se po 
zmagi nad Šenčurjem še 
bolj utrdili na 1. mestu 2.
SKL lige zahod.

ROBERT PROSEN

Matej (na desni), ob prejemu če
stitk za naslov državnega vice pr
vaka v kikbovingu med člani od 84 
do 89 kg!

sarskega državnega prvaka v tež
ki kategoriji 81-91 kg (leta 2006 
je osvojil 3. mesto na Svetovnem 
kickboxing mladinskem prvenstvu 
v Zadru), uspešno je opravil izpit
ne pasove v kickboxingu - rumeni 
in oranžni pas pri mojstru Alojzu 
Miklavčiču 7.DAN, iz mladinske 
konkurence prestopil v kickboxin- 
gu k članski in postal Vice državni 
članski kickboxing prvak od 84 do 
89 kg konkurence.

Junija je na najmočnejšem kick- 
boxing Svetovnem pokalu WAKO 
organizacije v Italiji v kraju Salso- 
maggiore Terme osvojil 8. mesto, 
pred nedavnim pa je osvojil 3. 
mesto v članski konkurenci kick- 
boxinga na 24. Slovenija Openu v 
Zagorju ob Savi.

Matejev trener upa, da bo Ma
tej drugo leto ubranil naslov pr
vaka v boksu, v kickboxing, kjer je 
konkurenca zelo močna, pa bo za 
pot do naslova prvaka potrebno 
nekoliko več časa.

jkosec-trade.si
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TEHNIČNA TRGOVINA

Usnjarska 9, Kamnik (nasproti nekdanje tovarne Utok) tel.: 83-17-203

SP”
• MALI GOSPODINJSKI APARA
• AKUSTIKA
• SVETILA

v le
Vsem našim kupcem hvala za zaupanje, 

se priporočamo tudi v prihodnje!
več na www.pemecom.si

AKCIJSKE CENE IN POPUSTI VELJAJO PRI PLAČILU Z GOTOVINO DO PRODAJE ZALOG 

UGODNO PONUDBO Sl OGLEJTE V NAŠI PRODAJALNI

• BREZPLAČNA DOSTAVA • BANK KREDIT 1+3 DO 1+24!

NIZKOGRADNJE, 
asfaltiranje in tlakovanje

dvorišč, dovoznih poti in parkirišč,
polaganje robnikov in pranih plošč, 
izdelovanje betonskih in kamnitih 
opornih zidov - »škarp«
Adrovič & Co., d.n.o., Kamnik, Jerovškova 10
Tel.: 01/83 94 614, 041/680-751.

Prazen dom je in dvorišče, 
naše oko zaman te išče, 
ni več tvojega smehljaja, 
le trud in delo tvojih rok ostaja.

V SPOMIN

11. decembra bo minilo žalostno leto 
odkar je iz naše sredine odšel naš 

dragi

FRANC ROMŠAK
iz Krivčevega

Hvala vsem, ki obiskujete njegov grob in prižigate svečke v 
njegov spomin.

Vsi njegovi
December 2007

ZAHVALA

Žalostni sporočamo, da je umrl naš dragi

RAFAEL RIHTARŠIČ
Spoštovali smo njegovo željo in ga v ožjem 
družinskem krogu pospremili na zadnjo pot. 
Iskrena hvala vsem za nesebično pomoč v 

času njegove bolezni.

Žalujoči: vsi njegovi
November 2007

ZAPOSLIMO 

delavca 

v skladišču. 
Dober OD.

Inf. po tel.: 

041/628-290

Iščemo varuško
za varovanje deklice stare 
eno leto na našem domu. 
Nekajkrat tedensko od 8. 
do 13. ure!
Kontakt: Saša 041/624-085

PRODAM PEUGEOT 
307 2.0 HDi, I. 2004,
disel, 79 kW, 1 10 KM, 
avtom.klima, 6xair bag, 
ABS, ESP, vsa oprema, 
avtoradio/CD z upravlj. na 
volanu, centralno daljin, 
zakl., alu platišča, 1. lastnik, 
servisna knjiga, 47.000 km, 
nepoškodovan, garažiran. 
Tel.: 041/662-450.

MALI OGLASI

INŠTRUIRAM matematiko in fizi
ke. Tel.: 723-81-57,041/322-571.

INŠTRUKCIJE angleščine in ma
tematike. Prva informativna ura 
brezplačna. Tel: 031/712-478.

Ni besede, ni nasmeha, 
noč in dan samo tišina; 
v strtem srcu se razpreda 
neizmerna bolečina.

ZAHVALA

Nepričakovano nas je mnogo prezgo
daj v 29. letu življenja zapustila naša 

draga

SUZANA LAZAR
Iskrena hvala sorodnikom, sosedom, prijateljem, našim so
delavcem Galerije Repanšek in Titan Kamnik, Suzaninim 
nekdanjim sošolcem in profesorjem ter Matejevim sošolcem 
Srednje gostinske šole Ljubljana in vsem, ki ste našo Suzano 
pospremili na zadnji poti, podarili cvetje, sveče, denarno po
moč ter nam izrazili sožalja. Hvala g. župniku za lepo oprav

ljen pogrebni obred in pevcem Krt za ganljivo petje.
Žalujoči: mami Mari, ati Miran, brat Matej, babici Ana in 

Ivanka ter drugo sorodstvo
November 2007

SALON LEPOTE

KLARIS
S : e£110 2 0

i m

Ža(e 10a, ‘Kamnika 
TeL 01/831 70 45

Srečanja, obletnice, 
Vabljeni na domače jedi! praznovanja do 40 OSeb.

Vesel božič in srečno 2008!

Decembrska presenečenja v 
Citroenu Mengeš!

DARILO:
navigacija GARMIN

KUVI360T
AVTO DETR, d.o.o. Mengeš 

Slovenska cesta 66,1234 MENGEŠ
• prinraneK i1.,mS!00ST, teC; (61)7237-313, #ax: top7230.297

do 5.000 EUR

f CT7RO<»t

e-mait: avtodeti@siol.net

CITROENE
j Nin PREDSTAVLJATE Sl NE. KAJ VSE LAHKO CITROEN STORI ZA VAS

K

STEKLARSTVO IRMI 
HOMEC - DOMŽALE
01/721 57 17,01/722 70 89 
ISDN 01/722 89 97, 01/722 89 98

* ALU in PVC okna in vrata
* izdelava termopan stekla
* brušenje stekla in ogledal
* izdelava izbočenih stekel
* peskanje stekel
* fuzije - vitraži
* okvirjanje slik

Pride čas,
ko izmučeno srce želi le spati, 
v sen večni potovati.
Spočij si trudne zdaj oči, 
za vse še enkrat hvala ti.
Mami, naj večna ti lučka gori.

ZAHVALA

V 53. letu je sklenila življenjsko pot

MIHAELA PRELESNIK
roj. Jurač iz Kamnika, ul. Matije Blejca 2

Ob smrti naše drage mami, mame, tašče, hčere, sestre in tete 
izrekamo iskreno zahvalo vsem, ki ste nam ob teh težkih 
trenutkih stali ob strani. Hvala vsem za rože, sveče, denarno 
in moralno podporo ter vsem, ki ste jo pospremili na njeni 

zadnji poti. Vsem še enkrat iskrena hvala.
Žalujoči: Vsi njeni

Zakal, Tunjice, Duplica, Ljubljana, Izola, november 2007

»...Pojdem, ko pride moj čas, 
pojdem na rožne poljane, 
kjer najdem vse svoje zbrane 
od včeraj in kdo ve od kdaj...«
(Tone Kuntner)
Slovo prekmalu je prišlo, 
nam prineslo solzno je oko.
Ko tvoje zaželimo si bližine, 
gremo tja v mirni kraj tišine.
Tvoj zadnji dom zdaj role ti krasijo 
in sveče ti v spomin gorijo...

ZAHVALA

V dopolnjenem 51. letu nas je nenadoma in mnogo prezgodaj za
pustil naš dragi brat, stric in svak

JOŽE MOČNIK
iz Buča 2

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem za izrečena sožalja, darovano cvetje, sveče in svete maše. 
Hvala župnikoma gospodu Razingerju in gospodu Hočevarju za lepo 
opravljeno mašno daritev in pogrebni obred, pevcem za sočutno pet
je, trobentaču za zaigrano Tišino in vsem, ki ste ga v tako velikem 

številu pospremili na njegovi zadnji poti.
Žalujoči: vsi njegovi 

Buč, Moste, november 2007

Ljubezen,
s katero nas je naša mama ljubila, 
resnična ljubezen, zakoreninjena v Bogu, 
ostane.

ZAHVALA
Ob smrti drage mame, babice in 

prababice

TONČKE 
SLANOVEC

iz Mekinj pri Kamniku
se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, prijateljem, sosedom 
in znancem za vse izraze sočutja, cvetje in sveče ter druge 
darove v njen spomin. Hvala duhovnikoma Pavlu Piberniku in 
Amadeju Jazbecu za pogrebno bogoslužje in Kvartetu Krt za 
petje pri maši in pogrebni slovesnosti. Hvala za spoštovanje, 
ki ste ga pokojni mami izkazali vsi, ki ste jo pospremili na 
njeni zadnji poti. Iskreno smo hvaležni tudi dr. Dolenčevi in 
dr. Plavčevi ter patronažni sestri Darji Korošec za zdravniško 

oskrbo in nego v času njene bolezni.
Hčere Vera, Cvetka, Iva, Darinka, Ksenija in sinova Tine in 

Tone z družinami.
28. november 2007

Zašelestel je zadnji list na veji, 
ob dihu vetra spustil se na tla, 
sonce zahajajoče še zadnjikrat 
poboža ga ...

ZAHVALA

Še preden je izpolnil 76. leto svojega 
življenja je na kamniškem pokopabšču 

nenadoma zadonel lovski rog in se 
sklonih lovski prapori v zadnje slovo

ALOJZU STUPARJU
iz Kosiš pri Kamniku

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, so
sedom, znancem in vsem, ki ste na zadnji poti pospremili 
našega dragega moža, očeta in ata. Še posebej se zahvalju
jemo dr. Logarju, članom Prostovoljnega gasilskega društva 
Kamnik, članom Lovske družine Kamnik, župniku g. Dularju 

in pevcem Tunjiškega okteta.

Žalujoči: žena Mici, sin Miro in hči Mira z družinama.

Košiše, Kamnik, 28. november 2007



S Mercator Center Kamnik
vabi s prijetnimi dogodki in odlično ponudbo
v soboto, 8. decembra, od 10. do 12. ure
ZIMSKI PIKNIK ob čaju in kuhanem vinu
v Petek. 14. decembra, od 17. do 19. ure: Otroške ustvarjalne delavnice 
v soboto, 15. decembra, od 10. do 12. ure: Ustvarjalne delavnice 
v nedeljo. 16. decembra, od 10. do 12. ure: Ustvarjalne delavnice
v četrtek. 20. decembra, od 17. do 19. ure 
Prireditev PEHAR DECEMBRSKIH PIŠKOTOV 
v Petek, 21. decembra, od 17. do 19. ure:
Ustvarjalne delavnice Božični copatki

Pestra izbira sirov, 
pršutov, suhih in 1

•S*- >■: ... -. "6*5,

msvežih 
delikatesnih 

izdelkov,
pripravljenih solat..
Priprava kanapejev in 
narezkov po naročilu.

DELOVNI CAS 
V DECEMBRU: 

od ponedeljka do sobote 
od 8. do 20. ure, 

OB NEDELJAH 
OD 8. DO 15. URE!

Ponudba velja od 29- 11■ do 3112.2007 
oz. do razprodaje zalog.

Moste 99, Komenda
tel.: 1/83 43 587
■' r,

BOŽIČNE Ml
ZVEZDE

-15% | £

adventni venčki

iy /f;. -' • s
' - ti .6 L 

I V '_xZ
Delov ni čas od 9. -18.30,1 

sobota 8. -15. ur^

DISKONT NEZIVIL
MOJ DOM

Domžale, Karantanska 6, tel.: 01/7298-518,7298-514

- OB NAKUPU PREŠITE 
ODEJE M<*i<totex VAM 

PODARIMO VZGLAVNIK!
vAlft^ ^ OB NAKUPU 5 BRISAČ dim. 
^ 50x100 VAM ŠESTO PODARIMO!

VELIKA IZBIRA BOŽIČNEGA IN NOVOLETNEGA PROGRAMA
V decembru odprto od ponedeljka do petka od S" do 20; ob sobotah od 8“ do 1 Z".

razmcne
i

»Ul
w%,

■ 11

hujjj:.yy 3jj byjjui.y
Pot k sejmišču 32, Ljubljana - Črnuče.

*

JSfa zunaj - lepo zavito. ^ *

* * Znotraj - nekaj lepega je skrito.
Za srečo in veselje,

za srene



Delovni čas : 
pon.-čet. : 08-22h

MZZER1A. MC KAMNIK. Kov arnika 36 pet.-SC)b. I 08-23H
ned.-praz.:08-15h

Brezplačna dostavai na dom : tel: 831 17 60, | 
GSM: 040 335 226 
Možnost plačila s karticami!

ANATOMSKO 
OBLIKOVANA 
OBUTEV PRIZNANIH 
BLAGOVNIH ZNAMK 
©d it. 16 - m 
* CICIBAN * GE0X

rr, ... * SUPERFIT * NIKE
trgovina z obutvijo * FRODDO

________ Velika ponudba šolskih in sobnih copat |

VINTERSPORT

Kjer se šport začne

V ELITI KAMNIK ZOPET UGODNOSTI:
Od 10. do 31.12. 2007

20% BOŽIČNO 
NOVOLETNI POPUST

na vse izdelke blagovne znamke Stili

V decembru DARILO za vsak nakup nad 77 EUR!

SKfLČHP 2008 vam ždi 'ELITA.
Uma \j'

svojo garderobo!
Po 00(0 egodoih teoaO ujemite * H*Un®**
jesensko zimsko kolekcijo • trgovinah kndor.

4&s>
Obiščite nas in presenetili 

vas bomo z odlično ponudbo 
kvalitetne obutve!

Ob določenih dneh pa 
tudi s presenečenjem!

d n □ . r
:

V KORAK Z ZDRAVJEM 1 'Jm.

Zlatama Celje a. L—
> - 1

\\ \\ \\./Liiarn;i-ccljc.cii > «.f

t
•zrnu?
-1' A

EMONA OBALA

V mesecu DECEMBRU: 
20% POPUST 

ISA ČIŠČENJE PLAŠČEV!

CH UbOČI j; h y.m inf. rta; i ti/ /fri > i i i 11 ,’t

(■' ({tijitfarnafi in pa pirnica ti 
'DZS decembra: 

zavijamo pri nat kupljena

- ob nakupu na 00 !E'U%:vam
podarimo {gSi")
medvedks1 - Vv 'To

- 20% popust oh nakupu n/rac 
Sigi ki dza imetnik? ki1 rtiče 
•Mercator Pika
nagradni natečaj

r
čeAotiQoe

„ BEASTS „

dlpirirl (Sq

11*=i Jnms * vv
HBfl m vedno nekaj zorne

mm a ■
(CL) ACCESSORIES

mEssnn
□ PSIHO

M
____________

Tudi brez naročanja.
Novosti so manikura, poslikava nohtov, ličenje,..!
DARILNI BON ideja za darilo! Ol m dPC
Vabljeni k frizerju tudi v nedeljo do 15h. 01111T L t.

www.mestna-optika.si

■
txfe)l2MefATIM4G»o

Fabiani nogavice, MC 
Kamnik, tel.: 01 839 53 10, 
www.fabiani-nogavice.si St.-

Nfij bo življenje icjra

Tehnika

§H Podarite sebi ali vam najdražjim 
katero od prelepih cvetlic, 

rezanih ali v lončku.

Ne pozabite na posebno ponudbo 
tega meseca in ugodne cene.

L* I W. Butik cvetlic Kalia, 
WWW.kalia.si Telefon: 830 9752

OhJvute/«.
KAMNIK

~ rič
Butik za Male Živali 

Strokoven nasvet in širok Izbor 
ti hrane, opreme In vsega kar 

potrebujejo vaši ljubljenci

ZOOT1C Kamnik, tel.: 01 / 839 52 16
www.zootic.si

v

Delovni čas od ponedeljka do sobote od 8. do 20. ure, nedelja in prazniki od 8. do 15. ure.


